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SPIS TREŚCI 
 

Lp. Tytuł Numer 

strony 

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, ewentualne zmiany 

 
7 – 16 

 i 68 - 69 

2. Interpelacje Radnych 

 
16 – 19 

3. Odpowiedzi na interpelacje Radnych 

 
19 

4. Ustalenie kierunków działań dla Prezydenta Miasta Krakowa 

polegających na utworzeniu Muzeum – Miejsca Pamięci KL Płaszów 
69 – 70 

5. Nadanie Parkowi Miejskiemu nazwy Park Zaczarowanej Dorożki, 

określenia granic Parku oraz przyjęcia regulaminu Parku 
20 i 70 

6. Przyjęcie Programu ochrony środowiska przed hałasem dla Miasta 

Krakowa na lata 2019 – 2023 
20  i 30 – 33 

i 70 – 71 

7. Wysokość i zasady ustalania oraz rozliczania dotacji celowych dla 

podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce lub 

zatrudniających dziennych opiekunów lub dziennych opiekunów 

prowadzących działalność na własny rachunek na obszarze Gminy 

Miejskiej Kraków w roku kalendarzowym 2019 

21 i 71 

8. Zmieniająca uchwałę Nr LXI/1328/16 w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem jest 

Gmina Miejska Kraków udostępnionych dla operatorów  

i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów 

21 i 71 – 72 

9. Upoważnienie Dyrektora Zarządu Transportu Publicznego w Krakowie 

do udzielania ulg w spłacie nie podatkowych należności budżetowych 

o charakterze publicznoprawnym 

22 i 72 

10. Upoważnienie Dyrektora Zarządu Dróg Miasta Krakowa do udzielania 

ulg w spłacie nie podatkowych należności budżetowych o charakterze 

publicznoprawnym 

22 i 72 

11. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego usytuowanego w budynku nr 19 położonym przy ulicy 

Augustiańskiej w Krakowie 

22 i 72 

12. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 5 usytuowanego w budynku na os. Centrum B 8  

w Krakowie na rzecz najemców z zastosowaniem 73 % bonifikaty 

23 i 72 

13. Wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Miejskiej Kraków, położonej przy ulicy Jaskółczej na rzecz 

Klubu Sportowego Akademickiego Związku Sportowego przy 

Akademii Wychowania Fizycznego im. Bronisława Czecha  

w Krakowie raz z udzieleniem 90 % bonifikaty od jej ceny 

23 i 73 

14. Warunki udzielania bonifikat od opłat jednorazowych z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów 

stanowiących własność Gminy Miejskiej Kraków w prawo własności 

tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat 

23 – 24 i 73 



CXV SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

7 listopada 2018 roku 
 
 

3 
 

15. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 

182/10000 części w nieruchomości gruntowej związanego z lokalem 

mieszkalnym położonym przy ulicy Wysłouchów 29 w Krakowie 

stanowiącym poprzednio własność wnioskodawczyni 

24 i 73 

16. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 26 usytuowanego w budynku przy ulicy Starowiślnej 

29 w Krakowie na rzecz najemcy z zastosowaniem 49 % bonifikaty 

24 i 73 

17. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 18 usytuowanego w budynku przy ulicy 

Krowoderskich Zuchów 3 w Krakowie na rzecz najemcy  

z zastosowaniem 86  % bonifikaty 

24 i 74 

18. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny udziału  

w nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy Brogi 40 w Krakowie 

stanowiącej własność wnioskodawcy 

25 i 75 

19. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 2/6 części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego usytuowanego w budynku nr 18 położonym przy ulicy 

Celarowskiej w Krakowie 

25 i 74 

20. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 10 usytuowanego w budynku przy ulicy Schweitzera 

1 w Krakowie na rzecz najemców z zastosowaniem 68 % bonifikaty 

25 – 26 i 75 

21. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 

133/10000 części w nieruchomości gruntowej związanego z lokalem 

mieszkalnym położonym  przy ulicy Halszki 37 w Krakowie 

stanowiącym poprzednio własność wnioskodawczyni 

26 i 75 

22. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 

3813/539191 części w nieruchomości gruntowej związanego z lokalem 

mieszkalnym położonym przy ulicy Telimeny 13 w Krakowie 

stanowiącym poprzednio własność wnioskodawczyni 

26 i 75 

23. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu 

mieszkalnego usytuowanego w budynku nr 28 położonym na  

os. Albertyńskim w Krakowie 

26 i 75 

24. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej 

kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 

usytuowanego w budynku nr 7 położonym przy ulicy Sereno Fennˋa  

w Krakowie 

27 i 75 

25. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 

317/10000 części w nieruchomości gruntowej związanego z lokalem 

mieszkalnym położonym przy ulicy Wysłouchów 22B w Krakowie 

stanowiącym poprzednio własność wnioskodawców 

 

 

27 i 76 
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26. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 

92/10000 części w nieruchomości gruntowej związanego z lokalem 

położonym przy ulicy Halszki 1 w Krakowie stanowiącym poprzednio 

własność wnioskodawców 

27 i 76 

27. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu po 1/6 części 

kwoty zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży 

udziału 92/10000 części w nieruchomości gruntowej związanego  

z lokalem mieszkalnym położonym przy ulicy Halszki 1 w Krakowie 

stanowiącym poprzednio w udziałach własność obu wnioskodawczyń 

28 i 76 

28. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ¼ części kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 

58/8731 części w nieruchomości gruntowej związanego z lokalem 

mieszkalnym położonym przy ulicy Teligi 15 w Krakowie 

stanowiącym poprzednio własność wnioskodawczyni na prawach 

wspólności ustawowej małżeńskiej 

28 i 77 

29. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2018 /dot. zmian w planie 

wydatków w działach 600, 750, 801, 851, 852, 853, 854, 900, 921  

i 926 – zadania dzielnic/ 

28 i 77 

30. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2018 /dot. zmian planu 

dochodów w działach 600, 750, 801, 852, 855, 900, 921 i 926 oraz 

zmiany planu wydatków w działach 600, 750, 801, 852, 853, 855, 900, 

921 i 926/ 

29 i 77 

31. Zmieniająca uchwałę Nr XCI/2374/17  Rady Miasta Krakowa z dnia 

20 grudnia 2017 roku w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok 2018 

oraz w sprawie zmian w budżecie Miasta Krakowa na rok 2018 /dot. 

zwiększenia planu dochodów w działach 710, 750, 756 i 926, 

zmniejszenia planu p przychodów, zwiększenia planu rozchodów oraz 

zmian w planie wydatków  działach 600, 700, 710, 750, 754, 757, 801, 

851, 854, 900 i 921/ 

29 i 77 

32. Zmiana uchwały Nr LXX/1013/13 Rady Miasta Krakowa z dnia  

27 marca 2013 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Krakowa  

29 i 77 – 78 

33. Zmieniająca uchwałę Nr XCVII/2518/18 z dnia 14 marca 2018 roku  

w sprawie określenia rodzajów zadań i wysokości środków PFRON 

przypadających według algorytmu w 2018 roku na realizację zadań  

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych w Gminie Miejskiej Kraków 

33 – 34 i 78 

34. Wyrażenie zgody 3 Regionalnej Bazie Logistycznej w Krakowie  

z siedzibą ulica Montelupich 3 w Krakowie na nieodpłatne 

umieszczenie herbu Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa na 

sztandarze, w tym na upominku okolicznościowym 

34 – 35 i 78 

35. Realizacja Planu Ograniczenia Skutków Powodzi oraz Odwodnienia 

Miasta Krakowa 

 

35 – 40 i 78 

36. Skarga na działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu 

 

 

42 – 44 i 79 
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37. Skarga na działanie Prezydenta Miasta Krakowa 

 
44 i 79 

38. Skarga na działania Dyrektora Zarządu Infrastruktury Sportowej  

w Krakowie 
45 i 79 

39. Skarga na działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu  

w Krakowie 
45 i 79 

40. Skarga na Prezydenta Miasta Krakowa 

 
45 – 46 i 79 

41. Skarga na działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu 

 
46 i 80 

42. Skarga na działanie Prezydenta Miasta Krakowa 

 
46 i 80 

43. Skarga na Prezydenta Miasta Krakowa 

 
46 i 80 

44. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 

polegających na realizacji zapisów miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dotyczących nabycia do zasobu 

Gminy Miejskiej Kraków terenów pod ogólnodostępną zieleń 

publiczną 

47 – 49 i 80 

45. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. 

pozyskania na rzecz Gminy Miejskiej Kraków terenu Parku Jalu Kurka 

poprzez dokonanie wywłaszczenia za odszkodowaniem 

41 i 48 – 49 

i 81 

46. Przyjęcie Programu Współpracy Gminy Miejskiej Kraków na rok 2019 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie 

49 i 81 

47. Zwiększenie dotacji podmiotowej i udzielenie dotacji celowej 

miejskim instytucjom kultury 
49 – 50 i 81 

48. Nadanie statutu Muzeum Historycznemu Miasta Krakowa 

 
50 i 81 

49. Zmieniająca uchwałę Nr XCV/2482/18 w sprawie udzielenia dotacji 

celowej z budżetu Gminy Miejskiej Kraków z przeznaczeniem na 

realizowane w roku 2018 prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

położonych na obszarze Gminy Miejskiej Kraków, nie stanowiących 

jej wyłącznej własności 

50 – 51 i 82 

50. Rozpatrzenie petycji dotyczącej zmiany lokalizacji cmentarza dla 

małych zwierząt w Krakowie poprzez ustanowienie użytku 

ekologicznego chroniącego działki nr 120/1 i 120/2 będącego 

naturalnym przedłużeniem utworzonego w maju 2018 roku użytku 

ekologicznego Dolina Potoku Olszanickiego – Łąki Olszanickie 

51 – 52 i 82 

51. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2018 /dot. zwiększenia 

planu dochodów i wydatków w działach 600, 801 i 854/ 
52 i 82 

52. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2018 /dot. zmian planu 

dochodów w działach 600, 801, 852, 854, 855, 900 i 926 oraz zmian 

planu wydatków w działach 020, 700, 801, 852, 853, 854, 855, 900  

i 926/ 

 

52 – 53  

i 82 – 83 
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53. Utrata mocy obowiązującej uchwały Nr CIII/1581/14 w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, położonej  

w Krakowie u zbiegu ulic Saskiej i Szczyglej 

53 – 54 i 83 

54. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 87 usytuowanego w budynku na os. Teatralnym 2  

w Krakowie na rzecz najemcy z zastosowaniem 82 % bonifikaty 

54 i 84 

55. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, położonej  

w Krakowie w rejonie ulicy Heltmana 

54 – 55  

i 84 – 85 

56. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego udziału Gminy Miejskiej Kraków wynoszącego 

586/13440 części nieruchomości gruntowej, zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym, położonej w Krakowie przy ulicy Brzozowej nr 16 

55 i 85 

57. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 101 usytuowanego w budynku przy ulicy 

Stachiewicza 27  w Krakowie na rzecz najemcy z zastosowaniem 72 % 

bonifikaty 

55 – 56  

i 85 – 86 

58. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 6 usytuowanego w budynku przy ulicy 

Kościuszkowców 3 w Krakowie na rzecz najemcy z zastosowaniem  

75 % bonifikaty 

56 i 86 

59. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 90 usytuowanego w budynku przy ulicy 

Kobierzyńskiej 96 w Krakowie na rzecz najemców z zastosowaniem  

7  % bonifikaty 

57 i 87 

60. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 41 usytuowanego w budynku na os. II Pułku 

Lotniczego 46 w Krakowie na rzecz najemców z zastosowaniem 36 % 

bonifikaty 

57 i 87 – 88 

61. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 48 usytuowanego w budynku na os. Piastów 27  

w Krakowie na rzecz najemców z zastosowaniem 9  % bonifikaty 

58 i 88 

62. Ustalenie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu oraz 

wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od  usunięcia 

pojazdu 

58 i 88 – 89 

63. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży 

udziału 6962/358984 części w nieruchomości gruntowej związanego 

z lokalem mieszkalnym położonym na os. Piastów 1 w Krakowie 

stanowiącym poprzednio własność wnioskodawcy na prawach 

wspólności ustawowej małżeńskiej 

59 i 89 

64. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 10 usytuowanego w budynku na os. Ogrodowym 15 

w Krakowie na rzecz najemców z zastosowaniem 79 % bonifikaty 

 

59 – 60 i 90 
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65. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 7 usytuowanego  w budynku przy ulicy Królewskiej 

39 w Krakowie na rzecz najemcy z zastosowaniem 61 % bonifikaty 

60 i 90 

66. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 37 usytuowanego w budynku przy ulicy Prądnickiej 

58 w Krakowie na rzecz najemcy z zastosowaniem 66 % bonifikaty 

60 – 61 i 91 

67. Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2019 

61 – 66  

i 91 - 92 

68. Zmiana uchwały Nr XXI/231/11 Rady Miasta Krakowa z dnia 6 lipca 

2011 roku w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe, 

uprawnień do przejazdów ulgowych oraz przepisów taryfowych  

w komunikacji miejskiej realizowanej na obszarze Gminy Miejskiej 

Kraków oraz gmin sąsiadujących, które przystąpiły do porozumienia  

w celu wspólnej realizacji publicznego transportu zbiorowego 

66 

69. Ustanowienie uprawnień do bezpłatnych przejazdów środkami 

komunikacji miejskiej w Krakowie na podstawie ważnego biletu 

kolejowego w związku z budową Trasy Łagiewnickiej 

66 – 67 i 92 

70. Oświadczenia, komunikaty 

 
93 – 98 

71. Zamknięcie sesji 

 
98 

 
 

 

 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Panie i Panowie Radni ostatni raz w tej kadencji zapraszam do zajmowania miejsc i 

zgłaszania gotowości. Czy Prawo i Sprawiedliwość gotowe? Platforma Obywatelska gotowa? 

Przyjazny Kraków gotów? Panie Radne Niezależne? Proszę Państwa cały czas 99 % 

głosowań mieliśmy elektronicznie, ale dzisiaj system, i to nie u nas, padł, serwery, żeby była 

jasność, stąd musimy zacząć od sprawdzenia obecności ręcznie, a potem mam nadzieję, że to 

ulegnie naprawie, jak nie to będziemy ręcznie głosować. Panie i Panowie bardzo proszę o 

spokój. Tak patrząc oględnie, Pan Radny elekt, Bednarz, bardzo proszę Państwa Dyrektorów, 

urzędników, Panią koleżankę Todzię Maliszewską też proszę o zajęcie miejsca. Szanowni 

Państwo bardzo proszę o ciszę, kolegów z PiS też proszę o ciszę. 

Szanowni Państwo otwieram CXV zwyczajną Sesję Rady Miasta Krakowa. Serdecznie witam 

Panie i Panów Radnych. Teraz sprawdzimy obecność. 

Pan Chrzanowski Kazimierz  obecny 

Pan Drewnicki Michał  obecny 

Pan Durek Krzysztof   obecny 

Pani Dziedzic Aleksandra  obecna 

Pani Fijałkowska Grażyna  obecna 

Pan Franczyk Jan   obecny 

Pan Gilarski Mirosław  obecny 

Pan Grelecki Adam   obecny 

Pan Hawranek Andrzej  obecny 
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Pan Jałocha Józef   obecny 

Pani  Jantos Małgorzata  obecna 

Pan Jaśkowiec Dominik  obecny 

Pan Kalita Adam   obecny 

Pan Kapuściński Ryszard  obecny 

Pan Kękuś Mariusz   obecny 

Pan Komarewicz Rafał  obecny 

Pan Kosek Jakub   obecny 

Pan Kosior Bolesław   obecny 

Pan Kośmider Bogusław  obecny 

Pan Krzysztonek Wojciech  obecny 

Pani Kwiatkowska Teresa  obecna 

Maliszewska Teodozja  obecna 

Mazur Andrzej   obecny 

Migdał Adam    obecny 

Miszalski Aleksander   obecny 

Pabian Katarzyna   obecna 

Patena Marta    obecna 

Pietrus Włodzimierz   obecny 

Pietrzyk Sławomir   obecny 

Popiel Jerzy    obecny 

Porębski Edward   obecny 

Prokop – Staszecka Anna  obecna 

Pan Rachwał Stanisław  obecny 

Seraczyn Jakub   obecny 

Słoniowski Łukasz   obecny 

Stawowy Grzegorz   ale nieobecny, to będziemy musieli poczekać 

Szybist Anna    obecna 

Tatara Agata    obecna 

Urynowicz Tomasz   obecny 

Wantuch Łukasz   obecny 

Wicher Dariusz   obecny 

Wojtowicz Wojciech   obecny 

Zięba Stanisław   obecny 

Czyli nieobecny tylko Pan Grzegorz Stawowy. Jeszcze raz otwieram CXV zwyczajną, 

ostatnią Sesję Rady Miasta tej kadencji. Stwierdzam kworum uprawniające Radę do 

podejmowania uchwał. Serdecznie witam wszystkich przybyłych na obrady dzisiejszej Sesji, 

w tym Państwa Wiceprezydentów, za chwilę będzie Pan Prezydent i wszystkich gości, 

urzędników, wszystkich przybyłych na obrady dzisiejszej Sesji.  Szanowni Państwo zanim 

rozpoczniemy obrady kilka ważnych tematów. 

Szanowni Państwo, przed kilkoma dniami dotarła do nas wiadomość, smutna wiadomość o 

śmierci Księdza Infułata Janusza Bielańskiego, wieloletniego proboszcza Katedry 

Wawelskiej, Kanonika Krakowskiej Kapituły Katedralnej, wielkiego przyjaciela Krakowa. 

Otrzymaliśmy także wiadomość o śmierci śp. Prof. Jerzego Wyrozumskiego, wieloletniego 

Prezesa Towarzystwa Miłośników Historii i Zabytków Krakowa, długoletniego Sekretarza 

Generalnego Polskiej Akademii Umiejętności, polskiego  historyka, profesora nauk 

humanistycznych specjalizującego się w dziejach średniowiecza, pamiętnego Prorektora, 

Dziekana Uniwersytetu Jagiellońskiego stanu wojennego. 
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Przyszło nam także pożegnać śp. Panią  Małgorzatę Walczak, Radną Miasta Krakowa I 

kadencji, to jest będącą Radną w latach 1990 – 1994, Prezesa Towarzystwa Miłośników 

Królewskiego Miasta Kazimierz, członka Stowarzyszenia Festiwalu Kultury Żydowskiej i 

Rady Fundacji Judaika, współautorkę planów działań na rzecz rewitalizacji Kazimierza i 

inicjatorkę i koordynatora programu Biuro Lokalne Kazimierz. Szanowni Państwo bardzo 

proszę o powstanie i uczczenie minutą ciszy  pamięci śp. Księdza Infułata Janusza 

Bielańskiego, śp. Profesora Jerzego Wyrozumskiego i śp. Radnej Małgorzaty Walczak. 

Myślę, że akurat w przypadku minuty ciszy zawsze czciliśmy to rzeczywiście taką przewlekłą 

minutą ciszy. Szanowni Państwo, dzisiejsza Sesja zacznie się od wystąpienia Pana Prezydenta 

z racji tego, że to jest jedna z ostatnich Sesji, potem będziemy też Państwu w jakiś sposób 

krótko dziękować, potem będzie też podziękowanie dla osób odchodzących z Urzędu, w tym 

Pana Sekretarza, który w dniu dzisiejszym chce się z nami pożegnać, potem będzie ustalanie 

porządku obrad i te wszystkie sprawy dotyczące szeregu, wprowadzenia szeregu punktów, 

które będziemy musieli w dniu dzisiejszym zrobić, ten porządek obrad jest dość obszerny, 

stąd  uprzejmie proszę Państwa o bardzo sprawne działanie, bo mamy dużo, czas mamy 

nieograniczony, do której ja przewiduję, ja przewiduję dość szybko, ale trudno powiedzieć, 

myślę, że około 16.oo będziemy po, chyba, że się okaże, że jakiś punkt nas wzbudzi, punktów 

jest dość dużo i będzie dość dużo wprowadzonych, ale te punkty wprowadzone to są dość 

oczywiste, to znaczy skargi, to są sprawy budżetowe, drugie czytania, to jest petycja, którą 

żeśmy na Komisji Głównej bezproblemowo  zrobili. Proszę Państwa teraz te formalne rzeczy, 

potem przejdziemy do tej części uroczystej. Informuję Państwa, że stenogram ze CXIV Sesji 

z dnia 24 października jest do wglądu w Kancelarii Rady w stosownym pokoju. Informuję 

Państwa Radnych, że stenogram ze CXI Sesji to jest z 26 września 2018, że stenogram z Sesji 

CXIII, to jest z 10 października zostały podpisane. Zgodnie z odpowiednim paragrafem 

Statutu Miasta Krakowa Radny może zgłosić Przewodniczącemu pisemne żądanie 

sprostowania protokołu i stenogramu Sesji. Przypominam o obowiązku elektronicznego 

zgłaszania interpelacji przez tych z Państwa Radnych, którzy zamierzają je zgłosić na 

dzisiejszej Sesji oraz o obowiązku doręczenia Przewodniczącemu też swojej interpelacji na 

piśmie. W sprawach informacji międzysesyjnych, to zanim zaczniemy tą część uroczystą, 

uprzejmie Państwa informuję, że do  Przewodniczącego Rady wpłynęło pismo, które zresztą 

do Państwa zostało dostarczone, to jest odpowiedź z Ministerstwa Energii dotycząca rezolucji 

Nr LXXXV/108/18 Rady Miasta Krakowa z 29 sierpnia 2018 roku  w sprawie konieczności 

dokonania zmian projektu rozporządzenia określającego normy jakości paliw stałych 

dopuszczonych do sprzedaży dla gospodarstw domowych. To Państwo dostali, ta sprawa była 

odpowiednio sygnalizowana. Informuję także Państwa, że zgodnie z odpowiednim 

paragrafem Statutu dla projektów, które będą dzisiaj rozpatrywane w trybie jednego czytania 

wyznacza się termin zgłaszania autopoprawek do rozpoczęcia czytania, a termin zgłaszania 

poprawek do czasu zakończenia dyskusji. Do tej sprawy za chwilę wrócimy. Natomiast 

zgodnie z ustaleniami bardzo proszę jako pierwszy punkt Pan Prezydent, zapraszamy. 

 

Prezydent Miasta Krakowa Pan Prof. Jacek Majchrowski 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Proszę Państwa długo się zastanawiałem od czego powinienem był zacząć. Stoję tutaj przed 

gronem osób, które składa się z osób, które pracują na rzecz miasta tak jak ja od kilku 

kadencji jak też przed tymi, którzy dla Krakowa pracowali z mandatem Radnego po raz 

pierwszy. Ci, którzy mają najdłuższy staż pamiętają Kraków wielkich inwestycji, które 

zrealizowaliśmy w minionych kilkunastu latach. Ostatnia kadencja samorządowa miała 

jednak zgodnie z zapowiedziami, nieco inny charakter. Inwestowaliśmy przede wszystkim w 
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podnoszenie jakości codziennego życia mieszkańców, wykupywaliśmy tereny zielone, 

otwieraliśmy nowe parki od oczekiwanego od lat zupełnie odmienionego Parku 

Krakowskiego po liczne parki kieszonkowe. Zlikwidowaliśmy zdecydowaną większość 

nieekologicznych palenisk i dopłacaliśmy tym, którzy na wymianę się zdecydowali. W ciągu 

ostatnich 4-ch lat miasto wydało na ten cel około 250 mln zł. Dopłaty  trafiały też do 

najbardziej potrzebujących, których rachunki za ogrzewania gazem lub prądem przekraczają 

ich finansowe możliwości. Mimo wielu obiektywnych przeciwności jak niefortunne położenie 

Krakowa, zanieczyszczenie napływające z gmin ościennych i dalszych terenów czy wreszcie 

brak dynamiki działań ze strony rządu w tym zakresie dziś dzięki nieustępliwym i szerokim 

działaniom Państwa i moim Kraków wreszcie w publicznym odbiorze staje się tym czym jest 

od jakiegoś czasu, liderem pośród polskich miast w walce o czyste powietrze. Słyniemy z 

nowoczesnego taboru komunikacji miejskiej, a od jesieni tego roku 100 % naszych 

autobusów spełnia najwyższe normy ekologiczne. Niezmiennie dbamy o jakość wody w 

krakowskich kranach, niedawne badania dużej europejskiej organizacji uplasowały nas na 

pierwszym miejscu w Europie w tym względzie, otworzyliśmy imponującą spalarnię, która 

nie tylko likwiduje śmieci, ale pozyskuje w tym procesie prąd i ciepło. Kraków jest 

ewenementem na mapie dużych miast, mieszkańców wciąż przybywa, ludzie chcą tu 

mieszkać, pracować, zakładać rodziny. Dlatego przybywa nie tylko mieszkań, tworzymy 

nowe żłobki, przedszkola, szkoły, budowa kolejnych trwa. Za jakże nośnym i powszechnym, 

już wiemy na czyje zlecenie uknutym hasłem o betonowaniu miasta kryje się po prostu jego 

rozwój, popyt jest najlepszym dowodem na atrakcyjność Krakowa. Staramy się być  coraz 

bardziej atrakcyjni dla rosnącej liczebnie grupy mieszkańców czyli dla seniorów, którym 

oferujemy i oferować będziemy coraz to kolejne centra aktywności, dla dzieci i rodziców 

tworzymy kluby rodziców, remontujemy place zabaw, projektujemy odpowiednio 

zagospodarowane przestrzenie w parkach. Ostatnie lata to także modernizacja 34 oddziałów 

w miejskich szpitalach, modernizacje kolejnych zaczęliśmy. Minione 4 lata to ponad 100 

zbudowanych lub wyremontowanych boisk na terenach przyszkolnych i klubowych. Na 

osiedlu Handlowym otworzyliśmy najnowocześniejszą w Małopolsce pływalnię z ruchowym 

dnem, wybudowaliśmy kilka i rozpoczęliśmy kolejne prace nad budową 3-ch kolejnych 

takich miejsc. Udało się przełamać impas w sprawie basenu przy ulicy Eisenberga. Od tego 

roku funkcjonuje hala 100-lecia Cracovii wraz z centrum osób niepełnosprawnych, trzy lata 

temu otworzyliśmy linię tramwajową Wielicka – Lipska wraz z najdłuższą w Polsce estakadą 

tramwajową, oddaliśmy do użytkowania parkingi w Kurdwanowie i Bieżanowie, trwa 

rozbudowa sieci ścieżek rowerowych, niezmiennie zdywersyfikujemy ofertę kulturalną, 

zrewitalizowaliśmy dla Muzeum Historii Fotografii Strzelnicę na Woli Justowskiej, właśnie 

zaczęło funkcjonować Muzeum Podgórza, Nowohuckie Centrum Kultury ma nową salę 

widowiskową, z rozmachem działa Biblioteka Kraków, aby wymienić tylko kilka tych 

przykładów. Krakowowi udało się utrzymać popularność i miejsce w Europie, a zewnętrzne 

oceny, ratingi  jak także liczba  odwiedzających gości potwierdzają jego silną markę. Duma 

Krakowian  ze swojego miasta widoczna była doskonale podczas największego wydarzenia 

ostatnich lat, podczas Światowych Dni Młodzieży, których przebieg był nienaganny i 

doskonale przeprowadzonych przez wszystkie służby. Proszą Państwa to jest takie lekkie 

podsumowanie z wypunktowaniem pewnych tylko  rzeczy.  Państwo doskonale wiecie cośmy 

jeszcze więcej zrobili. Wszystkim Państwu, którzy angażowali swoją wiedzą, umiejętności i 

serce w prace dla naszego miasta chciałem bardzo serdecznie podziękować. Zawsze wierzę, 

że dla osiągnięcia ważnych dla Krakowa celów naprawdę warto się porozumieć i pracować 

nad podziałami. Bardzo Państwu dziękuję za te 4 lata, ta współpraca generalnie przebiegała 

dobrze z małymi zacięciami, ale to tak jest jak są różne, na różne rzeczy poglądy, ale 
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generalnie sądzę, że wszyscy wyszliśmy dobrze w tej ocenie, nie tylko w ocenie 

mieszkańców, ale w ocenie także, jak  mówię, podmiotów zewnętrznych. Jeszcze raz Państwu 

bardzo dziękuję za całą kadencję. Dziękuję pięknie. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy bardzo. Ja pozwolę sobie w imieniu Rady Stołecznego Królewskiego Miasta 

Krakowa podziękować Panu Prezydentowi, po pierwsze złożyć serdeczne gratulacje z okazji 

ponownego wyboru na urząd Prezydenta Miasta Krakowa, serdecznie gratulujemy Panie 

Prezydencie, myślę, że będę też wyrazicielem opinii Państwa, że wyrażę wdzięczność, 

wyrazy uznania Panu Prezydentowi za ogromną pracę, zaangażowanie na rzecz naszego 

miasta i mieszkańców, za owocną i wspaniałą współpracę podczas tej obecnej, ale także 

przeszłych kadencji, dziękujemy za wielki wysiłek, który Pan Prezydent w to wkładał i 

życzymy wszelkiej pomyślności i zrealizowania marzeń, i tych samorządowych i tych 

osobistych, w następnej perspektywie. Panie Prezydencie dziękujemy bardzo, a ponieważ 

wypada też to czymś podsumować to bardzo proszę. Szanowni Państwo to nie koniec tej 

części uroczystej, będzie jeszcze parę spraw króciutkich, po pierwsze ja chciałem się z 

Państwem krótko pożegnać, przed nami ostatnia Sesja Rady Miasta w tej kadencji, to jest 

moment dumy i refleksji podsumowujący naszą pracę i nasze dokonania, ale też problemy, 

które mieliśmy. Ja jestem zaszczycony, że mogłem przez 4 lata przewodzić tak szacownemu 

gronu i wraz z Państwem pełnić służbę dla Stołeczno Królewskiego Miasta Krakowa, a co za 

tym idzie dbać o jego rozwój i przyszłość. Nasze osiągnięcia są konkretne i niezaprzeczalne i 

są dowodem aktywności nas wszystkich, współpracy z Panem Prezydentem, zaangażowania 

Wiceprezydentów, urzędników Stołeczno Królewskiego Miasta Krakowa, pracowników 

spółek i wszystkich osób, które współpracowały z miastem. Wielkie miasto to też wielkie 

problemy i tym też jako Rada Stołeczno Królewskiego Miasta Krakowa zajmowaliśmy się, 

ale myślę, że do symboli tej kadencji przejdą właśnie takie rzeczy jak Światowe Dni 

Młodzieży, jak budowana Trasa Łagiewnicka, jak Karta Krakowska ale też szereg innych 

mniejszych i większych spraw, które w prezentacji, którą Państwo za chwilę dostaniecie do 

rąk własnych, nie będziemy tego  pokazywać, staraliśmy się umieścić. Pewnie nie 

umieściliśmy wszystkiego, bo tych rzeczy było bardzo dużo, też jest statystyka pokazująca ile 

uchwał podjęliśmy. W życiu jest tak, że koniec czegoś zaczyna być początkiem czegoś 

następnego. Chcę Państwu podziękować za te kilka, ostatnie cztery lata, myślę, że możemy 

sobie pogratulować, że przez ten czas, mimo różnych problemów, godne reprezentowaliśmy 

to miasto i te lata, ostatnie lata były godnymi latami naszego życiorysu, z których będziemy 

myślę w przyszłości dumni. W związku z tym, że to jest ostatnia już Sesja Rady Miasta w tej 

kadencji chcę Państwu przekazać takie symboliczne upominki życząc tym, którzy przestają 

być Radnymi żeby widzieli życie poza Radą, a tym, którzy kontynuują swoją misję, misję 

Radnego, żeby najpiękniejsze chwile były przed nimi. Jeszcze raz chciałem Państwu 

serdecznie podziękować, dla mnie to były lata wspaniałej nauki i zaszczytu, że mogłem 

przewodzić Stołeczno Królewskiej Radzie Miasta Krakowa, a teraz będę chciał poprosić 

każdego z Państwa i wręczyć mu te upominki czy ten upominek, a potem w ciągu 4-ch minut 

przejdziemy 4 lata kadencji i to będzie koniec tej części. Bardzo proszę o listę. Szanowni 

Państwo na tych pendrivach macie Państwo zarówno prezentację taką bardzo szczegółową, 

jak i prezentację tego, co za chwilę puścimy czyli cztery lata w cztery minuty. Staraliśmy się 

uwzględnić wszystkie osoby, wszystkie sprawy, bardzo proszę Państwa o zajęcie miejsc, 

bardzo proszę o puszczenie tej prezentacji. I tym zdjęciem z 25-lecia samorządów 

zakończyliśmy tą prezentację, macie ją Państwo na pendrivach, macie Państwo także na 

pendrivach szczegółową prezentację tego cośmy robili w międzyczasie, statystyki itd., myślę, 
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że te cztery lata każdy z nas jakoś oceni, ale to były cztery lata  w których ciężko 

pracowaliśmy. Szanowni Państwo jeszcze w dniu dzisiejszym mamy jeden element uroczysty, 

kończy po prawie 20 latach pracę w Urzędzie Miasta Krakowa na stanowisku Sekretarza Pan 

Sekretarz Paweł Stańczyk, zapraszamy Pana Pawła, prosił o zabranie głosu właśnie w tej 

części uroczystej, uznaliśmy, że to jest bardzo dobry moment, bardzo prosimy Panie Pawle. 

 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Jak Pan Przewodniczący powiedział jako element  uroczysty poprosiłem o możliwość 

zabrania głosu z tego powodu, że prawie 20 lat temu na to stanowisko jako, że inne były 

przepisy, byłem powołany przez Radę Miasta Krakowa i chciałem Państwu – w związku z 

kończącą się kadencją – bardzo serdecznie podziękować za współpracę  w trakcie tych 

ostatnich 4-ch lat, a z częścią z Państwa za współpracę w ciągu lat blisko 20, bo są tu także 

osoby, które brały udział w pracach Rady III kadencji. Nie wszystko co tu się odbywało być 

może przebiegało tak jakbyśmy wszyscy chcieli, naturalne są różnie poglądów, ja osobiście 

uważam, że różne głosy krytyczne są bardzo pożądane oczywiście o ile to jest krytyka 

podstawna, oparta o racjonalne argumenty, ale chyba w większości, przynajmniej tak się 

starano, żeby taka była. Myślę, że przed miastem na najbliższe lata - i to patrząc w takiej 

nawet dłuższej perspektywie – przyszłość rysuje się w bardzo pozytywnych kolorach, 

Państwo będziecie przez najbliższe 5 lat mogli czynnie w tym brać udział, jako, że nowa 

ustawa pozwala obywatelom brać udział w dyskusji raz do roku nad raportem o stanie miasta, 

tu nie wykluczam, że ja w tym trybie się tutaj być może też pofatyguję. Jeszcze raz wszystkim 

uprzejmie dziękuję i życzę wszystkiego najlepszego. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy bardzo.  Szanowni Państwo myślę, że będę wyrazicielem naszego stanowiska, iż 

w imieniu Rady Stołeczno Królewskiego Miasta Krakowa serdecznie podziękuję za tą 

wieloletnią służbę publiczną, którą Pan Sekretarz pełnił, dziękuję za ten ogromny wysiłek, 

który może nie był tak widoczny, ale był ogromny i wiele dobrego dla miasta Krakowa, także 

dla nas Radnych Pan Sekretarz tutaj robił, nawet czasami jak żeśmy się spierali to to było 

zawsze dla dobra miasta. Życzę Panu Sekretarzowi pogody ducha i realizacji swoich planów 

na przyszłość i dobrej perspektywy i do zobaczenia kiedyś na samorządowej drodze. 

Serdecznie dziękujemy Panie Pawle, myślę, że też podziękujemy mu ogromnymi oklaskami, 

a  ja wręczę Panu to co mogę wręczyć czyli kwiaty. Szanowni Państwo w ten sposób tą część 

uroczystą żeśmy zakończyli. Natomiast teraz chciałem przystąpić do – Pan Radny Stawowy 

obecny, Pan Radny Stawowy obecny, nawet w trakcie wręczania gratulacji już był obecny. 

Szanowni Państwo zgodnie z paragrafem  34 ust. 2 dla projektów, które będą dzisiaj 

rozpatrywane w trybie jednego czytania wyznacza się termin zgłaszania autopoprawek do 

rozpoczęcia czytania, a termin zgłaszania poprawek do czasu zakończenia dyskusji nad 

projektem. Na dzisiejszej Sesji dotyczy to następujących jednoczytaniowych projektów 

uchwał. 

1. Druk 3271 zmiana uchwały w sprawie określenia rodzajów zadań, wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

2. Druk 3273 wyrażenie zgody 3 Regionalnej Bazie Logistycznej w Krakowie na 

nieodpłatne umieszczenie herbu Stołecznego Królewskiego Miasta Krakowa. 

3. Druk 3293 realizacja Planu Ograniczenia Skutków Powodzi oraz Odwodnienia Miasta 

Krakowa. 

4. Druk 2538 skarga na działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu. 
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5. 3282 skarga na działanie Prezydenta Miasta Krakowa. 

6. 3283 skarga na działania Dyrektora ZIKiT. 

7. 3284 skarga na działania ZIKiT. 

8. 3285 skarga na działania Prezydenta Miasta Krakowa. 

9. 3286 skarga na działania ZIKiT. 

10. 3287 skarga na działanie Prezydenta Miasta Krakowa. 

11. 3288 ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa polegających na 

realizacji zapisów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

dotyczących nabycia do zasobu Gminy Miejskiej Kraków terenów pod 

ogólnodostępną zieleń publiczną. 

12. 3248 ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dotyczących 

pozyskania na rzecz Gminy Miejskiej Kraków terenu Parku Jalu Kurka. 

13. 3298 przyjęcie Programu Współpracy Gminy Miejskiej Kraków na rok 2019 z 

organizacjami pozarządowymi. 

14. 3302 zwiększenie dotacji podmiotowej i udzielenia dotacji celowej miejskim 

instytucjom kultury. 

15. 3303 nadanie statutu Muzeum Historycznemu Miasta Krakowa. 

16. 3304 zmiana uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy 

Miejskiej Kraków z przeznaczeniem na realizowane w roku 2018 prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków. 

17. 3299. Zmiany w budżecie. 

Na podstawie paragrafu 34 ust. 3 Statutu pisemny wniosek co najmniej 1/10 ustawowego 

składu Rady to jest 5 Radnych lub Prezydenta zawierający uzasadnienie, złożony najpóźniej 

do czasu zakończenia dyskusji Rada może zdecydować o rozpatrzeniu wyżej wymienionych 

projektów uchwał w trybie dwóch czytań. Szanowni Państwo także bardzo proszę, aby osoby 

wyznaczone jako referenci to jest imiennie wyznaczeni we wnioskach do Rady Miasta 

Krakowa dyrektorzy wydziałów i jednostek do poszczególnych projektów uchwał byli obecni 

na posiedzeniu Rady do czasu zakończenia rozpatrywania sprawy to jest głosowania lub 

zamknięcia czytania. Informacja dotycząca skarg. Od ostatniej informacji na CXIV Sesji w 

dniu 24 października wpłynęły trzy skargi. Skargi te będą przedmiotem prac Komisji 

Rewizyjnej, która zadecyduje o sposobie dalszego ich procedowania. Porządek obrad 

dzisiejszej Sesji został uzgodniony z Komisją Główną w dniu 29 października 2018 roku. 

Informuję Państwa Radnych, że w trybie art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym do 

porządku obrad zostały włączone projekty uchwał Prezydenta według druków: 

1. 3277 wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego. 

2. 3278 wyrażenie zgody na zbycie  w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego. 

3. 3279 wyrażenie zgody na zbycie  w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego. 

4. 3280 wyrażenie zgody na zbycie  w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego. 

5. 3281 wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego. 

6. 3289 wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu połowy części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty. 

7. 3292 ustalenie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów oraz 

wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdów. 

8. 3293 realizacja planu ograniczenia skutków powodzi oraz odwodnienia miasta. 

9. 3294 wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego. 

10. 3295 wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego. 

11. 3297 wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego. 
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12. 3298 przyjęcie programu współpracy Gminy Miejskiej Kraków z organizacjami 

pozarządowymi. 

13. 3299 zmiany w budżecie. 

14. 3300 zmiany w budżecie. 

15. 3301 przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 

16. 3302  zwiększenie dotacji podmiotowej. 

17. 3303 nadanie statutu Muzeum Historycznemu. 

18. 3304 zmiana uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy z 

przeznaczeniem na realizowane w roku 2018 prace konserwatorskie. 

19. 3305 zmiana uchwały w sprawie ustalenia cen i opłat za usługi przewozowe. 

20. 3303 ustanowienie uprawnień do bezpłatnych przejazdów środkami komunikacji 

miejskiej na podstawie ważnego biletu kolejowego w związku z budową Trasy 

Łagiewnickiej. 

Czy Pan Prezydent, Komisja lub Grupa 5 Radnych chciałaby zgłosić propozycje zmian w 

porządku obrad w trybie przewidzianym przez Statut? W imieniu Pana Prezydenta Pan 

Sekretarz bardzo proszę. Będziemy głosowali za chwilę elektronicznie bo system działa, 

bardzo proszę Pan Sekretarz. 

 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

W związku z tym, że 18 Radnych podpisało wniosek o wprowadzenie i rozpatrzenie jako 

sprawy nagłej projektu uchwały w sprawie ustanowienia w Krakowie Strefy Czystego 

Transportu Kazimierz, druk 3011 to zwracam się z wnioskiem o uzupełnienie porządku obrad 

o ten punkt. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Jeśli można drugi ja się zgłoszę do głosu. Uprzejmie Państwa proszę o wprowadzenie do 

porządku obrad z odstąpieniem od wymogu 14-dnioweego terminu doręczenia jak i uznania 

jako sprawy nagłej rozpatrzenia sprawy petycji dotyczącej zmiany lokalizacji cmentarza dla 

małych zwierząt w Krakowie poprzez ustanowienie użytku ekologicznego dotyczącego 

Doliny Potoku Olszanickiego Łąki Olszanickie, to jest druk 3310, Grupa Radnych, 

wprowadzenie. Tryb nagły jest spowodowany tym, że dopiero na ostatnim posiedzeniu 

Komisji Głównej przyjęliśmy stanowisko  i przyjęliśmy projekt uchwały w tej sprawie, a 

powinniśmy to zakończyć w tej kadencji z oczywistych względów. Czy są jeszcze? Bardzo 

proszę Pan Kalita. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Proszę o wprowadzenie druku według, druku o numerze 3311, to jest dlaczego w trybie 

pilnym, to jest ostatnia uchwała, to jest projekt uchwały Komisji Rewizyjnej, to jest ostatni 

projekt, który rozpatrywaliśmy na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej,  chcielibyśmy 

go wprowadzić po to aby zakończyć prace Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

To jest skarga? W sprawie rozpatrzenia skargi na Prezydenta. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

Radnych chce złożyć jakieś wnioski w tym trybie? Bardzo proszę formalnie. 
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Radny – p. D. Jaśkowiec 

Szanowni Państwo! 

W porządku obrad jest pewnego rodzaju błąd, ponieważ jest tam wskazany druk dotyczący 

pozyskania na rzecz Gminy Miejskiej Kraków Parku Jalu Kurka tylko on jest wskazany jako 

druk do przeprowadzenia czytania, a czytanie już mieliśmy. Następnie został złożony wniosek 

o odesłanie do projektodawcy, w  związku z tym powinniśmy mieć ten punkt tylko i 

wyłącznie w zakresie głosowania końcowego. Nie wiem czy to można sprostować, ale 

generalnie jest tak zapisane. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Ja poproszę Biuro Prawne o sprawdzenie tego. 

 

Radny – p. D. Jaśkowiec 

Jakbyśmy ponownie procedowali czytanie, które już Pan Przewodniczący na ostatniej Sesji 

zamknął. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

3311, skarga na Prezydenta, przed chwilą dostałem, proszę sprawdzić bo tutaj Pani Patena 

sygnalizuje, że w części elektronicznej w BIP nie ma tego, na pewno było papierowo rozdane, 

ale bardzo proszę o sprawdzenie, żeby nie było tutaj jakichś wątpliwości. Bardzo proszę także 

Biuro Rady i prawnika o sprawdzenie czy ta uwaga Pana Radnego Jaśkowca, że tylko dzisiaj 

będziemy głosowali sprawę jest zasadna, bo jeżeli tak to należy zmienić treść tego punktu 

jako nie rozpatrzenie punku tylko po prostu głosowanie. Bardzo proszę prawników o 

odniesienie się do tego. Czy ktoś jeszcze chce złożyć jakiś wniosek? Nie widzę. Proszę 

Państwa mamy w związku z tym trzy wnioski na razie, wprowadzenie i rozpatrzenie jako 

sprawy nagłej projektu uchwały według druku 3011, to jest, jest wniosek Grupy Radnych o 

wprowadzenie tego punktu do porządku obrad. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie 

widzę, głosujemy, proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Tu jest jakiś techniczny problem u pani, Pani Radna nie ma karty więc jej nie działa. 

Musimy poczekać na kartę. Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, bardzo proszę o wynik. 

 

 21 za, 18 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. Rada nie wprowadziła tego do porządku 

obrad, ponieważ wymagana jest bezwzględna większość ustawowego składu Rady. Proszę o 

wydruk. Dziękuję. 

 

 Kolejny projekt, wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zmiany lokalizacji cmentarza dla małych zwierząt w 

Krakowie poprzez ustanowienie użytku ekologicznego. To jest wniosek Komisji Głównej, 

przyjęliśmy takie stanowisko i chcielibyśmy tą petycję w dniu dzisiejszym rozpatrzyć. Głos 

za, głos przeciw? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 
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 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Ten punkt Rada wprowadziła. 

 

 I kolejny projekt to jest wprowadzenie do porządku obrad, wniosek Grupy Radnych o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie skargi na Prezydenta, druk 

3311. Głos za, głos przeciw? To rozumie jest zamknięcie toku prac Komisji Rewizyjnej i to 

było przed chwilą uzasadniane. Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła te dwa punkty do 

porządku obrad i bardzo proszę teraz, jeszcze tą informację dotyczącą wniosku Pana Radnego 

Jaśkowca czy nie zmienić porządku obrad  w zakresie zmiany nazwy tego punktu to znaczy 

nie rozpatrzenie tylko głosowanie tej sprawy. 

 

INTERPELACJE I WNIOSKI RADNYCH 

Elektronicznie bardzo proszę. Pierwszy Pan Porębski, drugi Pan Kosior, pierwszy był Pan 

Porębski. Liderem zawsze był Pan Kosior, ale dzisiaj Pan Porębski szybciej to nacisnął. 

 

Radny – p. E. Porębski 

Szanowny Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Ja mam 5 interpelacji, ale postaram się je streścić bardzo szybko i krótko w miarę. Z 

interpelacjami zwracam się do Pana Prezydenta, zacznę od najważniejszej, myślę, że są 

bardzo ważne. Ponieważ zwróciło się do mnie Stowarzyszenie Rodziców i Przyjaciół Dzieci z 

Zespołem Downa Tęcza prowadzące Środowiskowy Dom Samopomocy na osiedlu Wandy 23 

z prośbą o wymianę drzwi wejściowych. Szanowni Państwo drzwi wejściowe są 

skorodowane, duże otwory, ucieka ciepło, jeżeli są już takie chłodne noce  i wieczory jak 

teraz to panie muszą po prostu zabezpieczać starymi chodnikami bo stan tych drzwi jest 

katastrofalny.  Dlatego zwracam się do Pana Prezydenta z prośbą o w miarę szybkie, szybką 

wymianę tych drzwi. Myślę, że osoby, które się tam znajdują potrzebują specjalnej troski i tu 

jest pilna sprawa żeby jednak  tą sprawę załatwić. 

Druga sprawa dotyczy również tego samego Stowarzyszenia Rodziców i Przyjaciół Dzieci z 

Zespołem Downa Tęcza, ponieważ podwożą tam dzieci, dzieci, może nie dzieci bo to są 

osoby już starsze na wózkach specjalnym samochodem, który ma lawetę taką do 

wyładowywania tych wózków inwalidzkich, nie ma miejsca, na którym by się można było 

zatrzymać. W związku z tym zwracam się z prośbą o wydzielenie miejsca dla osób 

niepełnosprawnych w tym miejscu żeby było blisko do drzwi, te dzieci miały jak najbliżej. 

Następna sprawa również zwracam się do Pana Prezydenta po interwencjach mieszkańców 

dotyczących oznakowania Alei Solidarności, Ujastek Mogilski, należałoby zrobić tam, jest 

taka możliwość, światła mobilne, ponieważ w godzinach szczytu tworzy się tak potężny 

korek, że aż do mostu w kierunku Zakopanego, Tarnowa, na Wiśle most, który, jest po prostu 

blokowana droga. Myślę, że jest to rozwiązanie, ja wstępnie rozmawiałem już z Panem 

Dyrektorem Zarządu Dróg Miejskich w Krakowie i jest to możliwe do zrobienia. 
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Następna moja interpelacja i prośba do Pana Prezydenta to zwracam się z prośbą o 

oznakowanie, wykonanie tablicy w Alei Solidarności, pokazanie kierunku na tej tablicy jak 

się jedzie od Placu Centralnego imieniem Ronalda Reagana w kierunku Kombinatu czy drogi 

Ujastek Mogilski, oznakowanie tablicą gdzie należy skręcić na Tarnów, na Zakopane, 

ponieważ dzieje się tak, że niektórzy kierowcy, szczególnie dużych samochodów, tirów, mylą 

tą drogę, jadą wokoło pod Kombinat, nawracają, taką spinkę robią i zawracają z powrotem, 

taką agrafkę, oczywiście tworzy się też korek, a myślę, że to jest nie duży koszt, żeby taką 

tablicę można było wykonać i napisać w jakim kierunku jedziemy, Zakopane, Tarnów, droga 

S7. To jest pilna sprawa, też bardzo proszę Pana Prezydenta. 

I ostatnia sprawa. Szanowni Państwo mamy piękne boisko nad Zalewem Nowohuckim od 

strony Alei Solidarności ogrodzone, natomiast teraz wiemy, że zapada wieczór troszeczkę 

wcześniej, młodzież by grała i dzieci na tym boisku, niestety nie da się grać bo nie ma 

oświetlenia. W pobliżu są słupy oświetleniowe i lampy z oprawami oczywiście, ale to jest 

troszkę za daleko, tak, że myślę, że żaden koszt postawienia trzech słupów, podciągnięcia od 

tych, które są obecnie, nie jest to wielki koszt. Również zwracam się do Pana Prezydenta z 

prośbą o realizację tego zadania, a myślę, że to są niewielkie środki, w tym roku się jeszcze 

powinny znaleźć. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Bardzo proszę Pan Radny Kosior, potem Pani Radna Patena. 

 

Radny – p. B. Kosior 

Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! Szanowni Goście! 

Mam kilka interpelacji, ale dwie upublicznię, natomiast pozostałe złożę do protokołu. 

Pierwsza dotyczy przedłużenia ekranów wzdłuż ulicy Powstańców Śląskich  w Krakowie na 

wysokości zabudowy mieszkaniowej przy ulicy Parkowej 16B. Panie Prezydencie w imieniu 

mieszkańców ulicy Parkowej 16B w Krakowie zwracam się z prośbą o podjęcie działań 

zmierzających do przedłużenia ekranów akustycznych wzdłuż ulicy Powstańców Śląskich w 

Krakowie na wysokości zabudowy mieszkaniowej przy ulicy Parkowej oraz budowy ekranów 

wzdłuż torów kolejowych. Wysoki poziom hałasu komunikacyjnego jak również 

samochodowego oraz kolejowego jest wyjątkowo uciążliwy dla mieszkańców, stanowi 

zagrożenie dla ich zdrowia, uniemożliwia pracę, odpoczynek i sen w zadowalających 

warunkach. Jest on szczególnie uciążliwy w porze nocnej powodując rozdrażnienie, stres, 

zaburzenia snu, zmęczenia. W wyniku oddania do użytku nowej stacji SKA Podgórze i 

remontu torów częstotliwość przejazdu taboru kolejowego, zwłaszcza towarowego znacznie 

się zwiększyła. Obecnie nie jest możliwe przy otwartym oknie prowadzenie rozmów, 

słuchanie radia czy oglądanie telewizji, oczywiście w porze letniej. W świetle powyższego w 

imieniu mieszkańców proszę  o podjęcie działań i spowodowanie, aby ekrany akustyczne 

wzdłuż ulicy Powstańców Śląskich zostały przedłużone, a wzdłuż torów kolejowych 

wybudowane.  

Druga sprawa dotyczy sprawy z dyżuru Radnego, jest to sprawa dotycząca zamiany 

mieszkania. Panie Prezydencie zwróciła się do mnie Pani Joanna Adamus w sprawie, którą 

porusza w załączonej dokumentacji. Ponieważ uważam, że sprawa może mieć dwa oblicza 

proszę Pana Prezydenta o ponowne przeanalizowanie dokumentów Pani Anieli Danieckiej. W 

załączeniu pismo i dokumenty towarzyszące, które zostały mi przekazane na dyżurze 

Radnego. 

Pozostały jeszcze mi dwie sprawy, które chciałbym upublicznić. Jest to pierwsza sprawa – i tu 

chciałem  złożyć podziękowania z tego miejsca dla Prowincjała Zakonu Franciszkańskiego 
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Prowincji Matki Boskiej Anielskiej Ojca Jacka Komana jak również proboszcza Parafii 

Azorskiej Ojca Klaudiusza, chodzi o sprawę dotyczącą przekazania i zawarcia z Gminą 

Kraków porozumienia na 30 lat terenu, który stanie się jedną z enklaw zielonych na osiedlu 

Azory. Proszę Państwa w tym brało udział oczywiście również wydziały merytoryczne 

Urzędu Miasta Krakowa, Wydział Skarbu, Wydział Geodezji jednostki takie jak Krakowski 

Zarząd Zieleni czy jeszcze wtedy ZIKiT. Jeszcze raz z tego miejsca chciałem podziękować, 

byłem pośrednikiem w sprawie, wiem, że to zabezpieczy ten teren na ten okres czasu, a 

interesowały się tym różne instytucje, a przede wszystkim deweloperzy. 

Jeszcze jedno podziękowanie tutaj znów w imieniu Parafii Osiedla Proszowice od proboszcza 

dr Ryłko, który po prostu chciałby podziękować, że zrealizowano wniosek jego parafii, też 

tutaj pośredniczyłem w sprawie, a sprawa dotyczy cmentarza przy ulicy Sodowej, gmina 

Kraków sprzedając działki nie zadbała o to żeby przy cmentarzu po prostu pozostawić 

miejsce dla samochodów i w tej chwili wykorzystany został teren dawnej oczyszczalni 

ścieków, która znajduje się przy ulicy Sodowej, oddalony o 50 m, został utwardzony i w 

czasie Wszystkich Świętych po prostu nie było tego co było rok temu, że samochody 

poblokowały wszystkie osiedla. Jeszcze raz podziękowania tutaj też w tym momencie 

jednostce miasta i wszystkim tym, którzy się do tego przyczynili. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Bardzo proszę kolejna Pani Marta Patena, do protokołu. 

Kolejny ja, to będzie moja ostatnia interpelacja. Szanowni Państwo ja w temacie ulicy Nitscha 

na Krowodrzy, ta ulica w części mieszkańcy tej ulicy zwrócili się z wnioskiem do Urzędu o 

odsprzedaż kawałka gruntu długości 45 m, szerokości 2  m wzdłuż drogi, który de facto 

dotyczył czy był związany z ich posesjami. Okazało się, że według Biura Planowania ten 

teren jest zabezpieczony na, znaczy jest w planie zaznaczony jako droga, w związku z tym nie 

może być sprzedany.  Wiadomo, że ten teren nie zostanie ruszony bo ta droga już nie ma 

możliwości rozszerzenia, stąd miasto nie bardzo chce przyjąć od mieszkańców 

wynagrodzenie za ten teren, to jest niecały ar w sumie, więc stosunkowo niewielka 

powierzchnia, tym niemniej to pokazuje te pewnego rodzaju paradoksy, które przy okazji 

różnych działań się odbywają i myślę, że ten paradoks warto by było przeciąć, po prostu 

sprzedając te działki tym mieszkańcom, uzyskując jakiś przychód z tego tytułu, bo ani teraz w 

przyszłości, ani w dającej się przewidzieć przyszłości tutaj żadnych zmian, ani według 

Urzędu, Biura Planowania, ani według innych służb nie będzie, w związku z tym ta sprawa 

im szybciej zostanie rozwiązana tym lepiej. To tyle z mojej strony, Pan Łukasz Słoniowski 

bardzo proszę. Potem Pan Radny Pietrus, potem Pani Dziedzic. 

 

Radny – p. Ł. Słoniowski 

Panie Przewodniczący! Panie Skarbniku! Panie Sekretarzu! Szanowni Państwo! 

Ja mam dwie interpelacje, dotyczą, jedna dotyczy szkoły, a dokładnie Specjalnego Ośrodka 

Szkolno – Wychowawczego Nr 1 im. Kornela Makuszyńskiego w Krakowie, a zwracam się w 

niej do Pana Prezydenta z prośbą o to, aby umożliwił  tej szkole nabycie trzech lub czterech 

rowerów towarowych, co pozwoliłoby znacząco poszerzyć te świadczenia uczęszczających 

do tego ośrodka dzieci, a także wsparło ich rodziców i opiekunów poprzez np. umożliwienie 

zabrania dziecka z problemami ruchowymi czy z upośledzeniem na wycieczkę rowerową. 

Najlepiej byłoby gdyby rowery te miały wspomaganie elektryczne. Kwota jaka potrzebna jest 

na ten cel nie przekracza 50 tys. Wobec znaczącej poprawy jaka miałaby dzięki niej miejsce 

wydaje mi się, że nie jest to kwota wygórowana. 
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A druga interpelacja, wnioskuję o rozważenie przez Pana Prezydenta możliwości 

wprowadzenia w Krakowie pilotażowego programu wypożyczalni rowerów towarowych. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję Panu Radnemu. Pan Radny Pietrus bardzo proszę. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący! Panie Skarbniku! Panie Sekretarzu! Szanowni Państwo! 

Mam dwie interpelacje. Jedna dotyczy montażu ekranów akustycznych przy ulicy Lipskiej od 

skrzyżowania z ulicą Saską do Rzebika. Mieszkańcy, to jest kilka tysięcy nowych 

mieszkańców, kiedy zakupywali mieszkania nie mieli dostępu do mapy hałasu, która została 

stworzona w późniejszym czasie i w tej chwili jakby pewnie wiedzieli to to nabycie mieszkań 

nie wyglądałoby jak teraz, że one są zasiedlone, ale stało się, w związku z tym należałoby 

rozważyć stworzenie jakiegoś przeciwdziałania temu hałasowi poprzez stworzenie ekranów 

akustycznych, dosadzenie drzew lub inne metody wzdłuż ulicy Lipskiej od strony tych 

nowych budynków. To jest pierwsza interpelacja. 

Druga interpelacja dotyczy, są to 24 pytania dotyczące budowy kompleksu basenów 

olimpijskich na terenie Zespołu Szkół Łączności, w skrócie mówiąc jest plan Pana Prezydenta 

żeby realizować tam basen o wymiarach olimpijskich, natomiast wiąże się to pytanie przede 

wszystkim główne, że miasto kilka milionów jakby zainwestowało w obiekty Zespołu Szkół 

Łączności, między innymi budynek, który miałby być wyburzony, więc pytanie jest o 

zasadność takiego postępowania i marnowania kilku milionów złotych z budżetu miasta 

Krakowa. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pani Radna Dziedzic do protokołu. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chce 

zabrać głos? Nie widzę, więc to była ostatnia interpelacja tej kadencji. Bardzo proszę, teraz 

przejdziemy do punktu pod tytułem: 

 

ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH. 

Pana Sekretarza też prosimy o przedstawienie informacji na temat odpowiedzi. 

 

Sekretarz Miasta Krakowa – p. P. Stańczyk 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Informuję, że na poprzedniej Sesji zgłoszono 11 interpelacji, Prezydent trzy z nich rozpatrzył 

i udzielił odpowiedzi. Co do pozostałych termin udzielenia odpowiedzi przypada do 14 

listopada, być może uda się także w tym  terminie rozpatrzyć interpelacje z dzisiejszej Sesji. 

Sumarycznie proszę Państwa powiem, że w toku tej kadencji, o ile dobrze też zliczyłem 

złożone na dzisiejszej Sesji interpelacje, złożono interpelacji 4.339, z czego najwięcej tych 

interpelacji, bo 364 złożył Pan Przewodniczący Rady. Wszystkim Państwu za te interpelacje  

uprzejmie w imieniu Prezydenta dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, no to mnie Pan podsumował. Szanowni Państwo czy są jakieś uwagi, wnioski do 

informacji w sprawie odpowiedzi na interpelacje? Nie widzę. Był mi sygnalizowany wniosek 

o posiedzenie Klubu, ale nie widzę Pana Radnego Hawranka, więc bardzo proszę Pana 

Hawranka o potwierdzenie czy chce przerwę bo jeżeli nie to mamy trochę punktów, które, 
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miała być tylko nie ma kto zawnioskować. Czy ktoś jest w stanie zawnioskować o przerwę w 

sprawie klubowej? Nie widzę. 

 

NADANIE PARKOWI MIEJSKIEMU NAZWY PARK ZACZAROWANEJ 

DOROŻKI, OKREŚLENIA GRANIC PARKU ORAZ PRZYJĘCIA REGULAMINU 

PARKU. 

Projekt Prezydenta, druk 3212, odbywamy II czytanie, bardzo proszę Pan Dyrektor Pawlik o 

informacje na temat poprawek, autopoprawek. 

 

Zastępca Dyrektora Zarządu Zieleni Miejskiej – p. Ł. Pawlik 

Panie P przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły  poprawki ani autopoprawki. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś  z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

PRZYJĘCIE PROGRAMU OCHRONY ŚRODOWISKA PRZED HAŁASEM DLA 

MIASTA KRAKOWA NA LATA 2019 – 2023. 

Bardzo proszę o informację na temat poprawek i autopoprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

Panie Przewodniczący!  Szanowni Państwo Radni! 

Do druku 3241 nie wpłynęły poprawki ani autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie, otwieram dyskusję w tej sprawie, bardzo proszę. 

 

Radna – p. G. Fijałkowska 

Panie Przewodniczący ja do tego punktu będę składała wniosek o zdjęcie z porządku obrad, 

wycofanie do wnioskodawcy i chciałam powiedzieć z jakiego powodu, a mianowicie w tym 

programie, który został przygotowany nie został, który został przygotowany w oparciu o 

mapę akustyczną, ta mapa nie uwzględniła analizy uciążliwości A4 dla Nowego i Starego 

Bieżanowa, tam jest potworny hałas i brak tego na mapie blokuje ubieganie się w Urzędzie 

Marszałkowskim o wydanie decyzji obligującej do budowy osłon. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Bardzo proszę o pisemny wniosek z uzasadnieniem zgodnie ze Statutem, bardzo proszę bo to 

do czasu zakończenia czytania, ale właśnie, bo my jesteśmy w drugim czytaniu, my jesteśmy 

w drugim czytaniu, w celu? Ale nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek, proszę 

sformułować wniosek, ale proszę wziąć pod uwagę, że minęły terminy składania poprawek i 

autopoprawek, ja wiem tylko to wycofanie ok., tylko albo zostanie wycofany i wróci  w tej 

samej formule, albo w ogóle nie wróci. Tak, że bardzo proszę, ja zawieszam ten punkt, ale 

bardzo proszę o formalne zrobienie wniosku. Zresztą wycofanie tego projektu uchwały w tym 

momencie tak naprawdę uniemożliwia jego przegłosowanie bo nie ma ciągłości przynajmniej 

w tym zakresie. 
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WYSOKOŚĆ I ZASADY USTALANIA ORAZ ROZLICZANIA DOTACJI 

CELOWYCH DLA PODMIOTÓW PROWADZĄCYCH ŻŁOBKI LUB KLUBY 

DZIECIĘCE LUB ZATRUDNIAJĄCYCH DZIENNYCH OPIEKUNÓW 

PROWADZĄCYCH DZIAŁALNOŚĆ NA WŁASNY RACHUNEK NA OBSZARZE 

GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW W ROKU KALENDARZOWYM 2019. 

Projekt Prezydenta, druk 3249, II czytanie, Pan Dyrektor Marszałek bardzo proszę. 

 

Dyrektor Biura ds. Ochrony Zdrowia – p. M. Marszałek 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do tego projektu nie wpłynęły autopoprawki ani poprawki. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? 

Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

ZMIANA UCHWAŁY W SPRAWIE OKREŚLENIA PRZYSTANKÓW 

KOMUNIKACYJNYCH I DWORCÓW, KTÓRYCH WŁAŚCICIELEM JEST 

GMINA MIEJSKA KRAKÓW UDOSTĘPNIONYCH DLA OPERATORÓW I 

PRZEWOŹNIKÓW ORAZ WARUNKÓW I ZASAD KORZYSTANIA Z TYCH 

OBIEKTÓW. 

Druk 3254, dzisiaj odbywamy II czytanie, proszę o informację w sprawie poprawek i 

autopoprawek. 

 

Zastępca Dyrektora ZIKiT – p. Ł. Franek 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do projektu nie wpłynęły żadne poprawki ani autopoprawki. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Nie, z tego co wiem jest poprawka Pana Radnego Słoniowskiego. Proszę o przedstawienie. 

 

Radny – p. Ł. Słoniowski 

Panie Przewodniczący jeśli można ja powiem o mojej poprawce. Moja poprawka zmierza do 

tego żeby przywrócić  historyczną nazwę przystankom wokół Ronda Grunwaldzkiego. 

Zauważyłem, że, jeden z mieszkańców mi zwrócił uwagę mailowo, a potem sprawdziłem, 

kiedy mówię moim dzieciom jedźcie do Ronda Grunwaldzkiego, one nie wiedzą gdzie, jak 

mówię Centrum Kongresowe to wtedy już rozumieją. Myślę, że Centrum Kongresowe jest już 

na tyle znaną lokalizacją, że nie musi być promowane poprzez nazywanie jego imieniem 

przystanków, zwłaszcza, że sama nazwa Centrum ICE jest trochę pautologiczna, bo ICE to 

ma też kongresy w nazwie tylko, że po angielsku, ale niezależnie od tego przystanki, które 

noszą obecnie nazwę Centrum Kongresowe ICE znajdują się tak naprawdę dookoła Ronda 

Grunwaldzkiego. Historycznie one nazywały się Rondo Grunwaldzkie, zasadnym byłoby 

przywrócenie tej nazwy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w sprawie tych poprawek ktoś chce zabrać głos? Pan  Dyrektor? Nie. Czy ktoś 

jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie najpierw 

poprawki, potem uchwały, w bloku głosowań. 

 



CXV SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

7 listopada 2018 roku 
 
 

22 
 

UPOWAŻNIENIE DYREKTORA ZARZĄDU TRANSPORTU PUBLICZNEGO W 

KRAKOWIE DO UDZIELANIA ULG W SPŁACIE NIEPODATKOWYCH 

NALEŻNOŚCI BUDŻETOWYCH O CHARAKTERZE PUBLICZNOPRAWNYM. 

Projekt Prezydenta, druk 3261, bardzo proszę informacja na temat poprawek i autopoprawek, 

bardzo proszę Pan Dyrektor Hańczakowski. 

 

Dyrektor ZIKiT – p. M. Hańczakowski 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Nie zostały zgłoszone do tego druku żadne poprawki, ani autopoprawka. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

A ja widzę, że autopoprawka jest, 5 listopada złożona. Mam tutaj druku 3261 i mam 

autopoprawkę Prezydenta złożoną 31 października dotyczącą zmiany paragrafu 3, uchwała 

wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Małopolskiego. Ja mam tutaj zapisane, że jest autopoprawka na samym końcu. 

Panie Dyrektorze jest autopoprawka, to proszą omówić. 

 

Dyrektor ZIKiT – p. M. Hańczakowski 

To jest poprawka czysto formalna wynikająca z terminu publikacji. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Taka jest autopoprawka, czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie 

widzę. Panie Dyrektorze tą autopoprawkę proszą mi oddać. Szanowni Państwo czy ktoś chce 

zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. Druk 

3262: 

 

UPOWAŻNIENIE DYREKTORA ZARZĄDU DRÓG MIASTA KRAKOWA DO 

UDZIELANIA ULG W SPŁACIE NIEPODATKOWYCH NALEŻNOŚCI 

BUDŻETOWYCH O CHARAKTERZE PUBLICZNOPRAWNYM. 

Projekt Prezydenta, druk 3262, dzisiaj odbywamy II czytanie, bardzo proszę o informację na 

temat poprawek. 

 

Dyrektor ZIKiT – p. M. Hańczakowski 

Panie Przewodniczący! 

Sytuacja analogiczna jak przy poprzednim druku, zgłoszona autopoprawka wynikająca z 

terminu publikacji. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU ½ CZĘŚCI 

ZWALORYZOWANEJ KWOTY BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY 

SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO USYTUOWANEGO W BUDYNKU  

NR 19 POŁOŻONYM PRZY ULICY AUGUSTIAŃSKIEJ W KRAKOWIE. 

Projekt Prezydenta, druk 3230, bardzo proszę o informację na temat poprawek i 

autopoprawek. 
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Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 5 USYTUOWANEGO W BUDYNKU NA OS. CENTRUM B 8 

W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCÓW Z ZASTOSOWANIEM 73 % 

BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3231, bardzo proszę o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. W tej sprawie nie mamy żadnych poprawek ani autopoprawek. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku 

głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM 

NIEZABUDOWANEJ NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ STANOWIĄCEJ 

WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, POŁOŻONEJ PRZY ULICY 

JASKÓŁCZEJ NA RZECZ KLUBU SPORTOWEGO AKADEMICKIEGO 

ZWIĄZKU SPORTOWEGO PRZY AKADEMII WYCHOWANIA FIZYCZNEGO IM. 

BRONISŁAWA CZECHA W KRAKOWIE WRAZ Z UDZIELENIEM 90 % 

BONIFIKATY OD JEJ CENY. 

Projekt Prezydenta, druk 3232, II czytanie, proszę o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. Druk 3233. 

 

WARUNKI UDZIELANIA BONIFIKAT OD OPŁAT JEDNORAZOWYCH Z 

TYTUŁU PRZEKSZTAŁCENIA PRAWA UŻYTKOWANIA WIECZYSTEGO 

GRUNTÓW STANOWIĄCYCH WŁASNOŚĆ GMINY  MIEJSKIEJ KRAKÓW W 

PRAWO WŁASNOŚCI TYCH GRUNTÓW I WYSOKOŚCI STAWEK 

PROCENTOWYCH TYCH BONIFIKAT. 

Projekt Prezydenta, druk 3233, II czytanie, bardzo proszę o informację na temat poprawek. 
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Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU KWOTY 

ZWALORYZOWANEJ BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY 

UDZIAŁU 182/10000 CZĘŚCI W NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ ZWIĄZANEGO 

Z LOKALEM MIESZKALNYM POŁOŻONYM PRZY ULICY WYSŁOUCHÓW 29 

W KRAKOWIE STANOWIĄCYM POPRZEDNIO WŁASNOŚĆ 

WNIOSKODAWCZYNI. 

Projekt Prezydenta, druk 3235, odbywamy II czytanie, proszę o informację na temat 

poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 26 USYTUOWANEGO W BUDYNKU PRZY ULICY 

STAROWIŚLNEJ  29 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCY Z ZASTOSOWANIEM 

49 % BONIFIKATY. 

Druk 3242, proszę o informację na temat  poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 18 USYTUOWANEGO W BUDYNKU PRZY ULICY 

KROWODERSKICH ZUCHÓW 3 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCY  

Z ZASTOSOWANIEM 86 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3243, odbywamy II czytanie, proszę o informację na temat 

poprawek. 
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Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. W tej sprawie nie mamy żadnych, szanowne panie mogę prosić, w tej sprawie nie 

mamy żadnych poprawek ani autopoprawek. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? 

Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU KWOTY 

ZWALORYZOWANEJ BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY UDZIAŁU  

W NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ POŁOŻONEJ PRZY ULICY BROGI 40  

W KRAKOWIE STANOWIĄCEJ WŁASNOŚĆ WNIOSKODAWCY. 

Projekt Prezydenta, druk 3244, odbywamy II czytanie, proszę o informację na temat 

poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU 2/6 CZĘŚCI 

ZWALORYZOWANEJ KWOTY BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY 

SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO USYTUOWANEGO W BUDYNKU  

NR 18 POŁOŻONYM PRZY ULICY CELAROWSKIEJ W KRAKOWIE. 

Projekt Prezydenta, druk 3245. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 10 USYTUOWANEGO W BUDYNKU PRZY ULICY 

SCHWEITZERA 1 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCÓW Z ZASTOSOWANIEM 

68 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3250, odbywamy II czytanie, proszę o informację na temat 

poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU KWOTY 

ZWALORYZOWANEJ BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY 

UDZIAŁU 133/10000 CZĘŚCI W NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ ZWIĄZANEGO 

Z LOKALEM MIESZKALNYM POŁOŻNYM PRZY ULICY HALSZKI 37 W 

KRAKOWIE STANOWIĄCYM OPRZEDNIO WŁASNOŚĆ WNIOSKODAWCZYNI. 

Projekt Prezydenta, druk 3151, II czytanie, proszę bardzo. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU KWOTY 

ZWALORYZOWANEJ BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY 

UDZIAŁU 3813/539191 CZĘŚCI W NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ 

ZWIĄZANEGO Z LOKALEM MIESZKALNYM POŁOŻONYM PRZY ULICY 

TELIMENY 13 W KRAKOWIE STANOWIĄCYM POPRZEDNIO WŁASNOŚĆ 

WNIOSKODAWCZYNI. 

Projekt Prezydenta, druk 3252, II czytanie, proszę o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU ½ CZĘŚCI 

ZWALORYZOWANEJ KWOTY BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY 

SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO USYTUOWANEGO W BUDYNKU 

 NR 28 POŁOŻONYM NA OS. ALBERTYŃSKIM W KRAKOWIE. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3253, II czytanie, proszę o informację na temat 

poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Ja wznowię obrady, nie, wznowimy obrady, na razie skończymy te rzeczy. Proszę Państwa 

teraz przejdziemy wszystkie te drugie czytania i wznowimy obrady w punkcie dotyczącym 

programu ochrony środowiska przed hałasem, ponieważ tu były kwestie, więc będę chciał to 

do końca wyjaśnić.  Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU 

ZWALORYZOWANEJ KWOTY BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY 

SPRZEDAŻY LOKALU MIESZKALNEGO USYTUOWANEGO W BUDYNKU NR 7 

POŁOŻONYM PRZY ULICY SERENO FENN´A W KRAKOWIE. 

Projekt Prezydenta, druk 3255, II czytanie, proszę o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU KWOTY 

ZWALORYZOWANEJ BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY 

UDZIAŁU 317/10000 CZĘŚCI W NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ ZWIĄZANEJ Z 

LOKALEM MIESZKALNYM POŁOŻONYM PRZY ULICY WYSŁOUCHÓW 22B W 

KRAKOWIE STANOWIĄCYM POPRZEDNIO WŁASNOŚĆ WNIOSKODAWCÓW. 

Projekt Prezydenta, druk 3264, II czytanie, proszę bardzo. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU KWOTY 

ZWALORYZOWANEJ BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY SPRZEDAŻY 

UDZIAŁU 92/10000 CZĘŚCI  W NIERUCHOMOŚCI  GRUNTOWEJ ZWIĄZANEGO 

Z LOKALEM MIESZKALNYM POŁOŻONYM PRZY ULICY HALSZKI 1  

W KRAKOWIE STANOWIĄCYM POPRZEDNIO WŁASNOŚĆ 

WNIOSKODAWCÓW. 

Projekt Prezydenta, druk 3265, odbywamy II czytanie, proszę bardzo. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU PO 1/6 CZĘŚCI 

KWOTY ZWALORYZOWANEJ BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY 

SPRZEDAŻY UDZIAŁU 92/10000 CZĘŚCI W NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ 

ZWIĄZANEGO Z LOKALEM MIESZKALNYM POŁOŻONYM PRZY ULICY 

HALSZKI 1 W KRAKOWIE STANOWIĄCYM POPRZEDNIO W UDZIAŁACH 

WŁASNOŚĆ OBU WNIOSKODAWCZYŃ.  

Projekt Prezydenta, druk 3266, odbywamy II czytanie, proszę bardzo. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU ¼ CZĘŚCI 

KWOTY ZWALORYZOWANEJ BONIFIKATY UDZIELONEJ OD CENY 

SPRZEDAŻY UDZIAŁU 58/8731 CZĘŚCI W NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ 

ZWIĄZANEGO Z LOKALEM MIESZKALNYM POŁOŻONYM PRZY ULICY 

TELIGI 15 W KRAKOWIE STANOWIĄCYM POPRZEDNIO WŁASNOŚĆ 

WNIOSKODAWCZYNI NA PRAWACH WSPÓLNOŚCI USTAWOWEJ 

MAŁŻEŃSKIEJ. 

Projekt Prezydenta, druk 3267, proszę bardzo. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

ZMIANY W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2018 /dot. zmian w planie 

wydatków w działach 600, 750, 801, 851, 852, 853, 854, 900, 921 i 926 – zadania dzielnic/ 

Projekt Prezydenta, druk 3257, odbywamy II czytanie, bardzo proszę Panią Dyrektor o 

przedstawienie uwag. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały wpłynęła autopoprawka Pana Prezydenta, ona zawiera dodatkowo 

zmiany w planie wydatków bieżących i inwestycyjnych dzielnic, 195.200 zł w ramach 

środków wydzielonych do dyspozycji dzielnicy II, VIII, IX i XVI. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. I to jest ta autopoprawka doręczona 6 listopada. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa 

Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku 

głosowań. 

 

ZMIANY W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2018 /dot. zmian planu 

dochodów w działach 600, 750, 801, 852, 855, 900 i 926 oraz zmiany planu wydatków w 

działach 600, 750, 801, 852, 853, 855, 900, 921 i 926/. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3258, bardzo proszę o informację na temat 

poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do druku nie wpłynęły poprawki ani autopoprawki. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. 

 

ZMIANA UCHWAŁY RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA 20 GRUDNIA 2017 

ROKU W SPRAWIE BUDŻETU MIASTA KRAKOWA NA ROK 2018 ORAZ  

W SPRAWIE ZMIAN W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2018. 

Projekt Prezydenta, druk 3259, bardzo proszę o informację na ten temat. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Szanowni Państwo! 

Do druku wpłynęła autopoprawka Pana Prezydenta, ona dodatkowo zawiera zwiększenie 

planu dochodów o kwotę 28.590.726 zł, zmniejszenie planu wydatków bieżących 440 tys., 

zmniejszenie planu wydatków inwestycyjnych w łącznej kwocie 16.822.603, zwiększenie 

planu wydatków bieżących w kwocie 35.700.000 oraz zwiększenie planu wydatków 

inwestycyjnych w kwocie 13.142.357 zł. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. To jest ta autopoprawka. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 

głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. Kolejny 

projekt uchwały według druku 3260. 

 

ZMIANA UCHWAŁY NR LXX/1013/13 RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA  

27 MARCA 2013 ROKU W SPRAWIE WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ 

MIASTA KRAKOWA. 

Projekt Prezydenta, druk 3260, bardzo proszę o informacje w tej sprawie. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do druku wpłynęła autopoprawka Pana Prezydenta, ona wynika z konieczności dokonania 

zmian w planie limitów wydatków i zobowiązań na wybranych przedsięwzięciach, 

szczegółowo przedsięwzięcia wymienione w uzasadnieniu do autopoprawki. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Tylko informuję, że w 

tej sprawie Komisja Budżetowa wydała opinię, ale to było jeszcze przy I czytaniu, więc nie 

będę czytał bo ona była już przekazywana. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? 

Nie widzę. Stwierdzam odbycie II czytania, głosowanie w bloku głosowań. Czy jesteśmy 

gotowi w sprawie projektu dotyczącego programu ochrony przed hałasem? Pani Radna 

bardzo proszę, to jest, wracamy do druku 3241, który został zawieszony ze względu na 

wniosek o złożenie wniosku formalnego, więc bardzo proszę. 

 

Radna – p. G. Fijałkowska 

Ja przeczytam ten wniosek formalny, który chciałabym, aby Pan Przewodniczący poddał w 

bloku głosowań do głosowania. Wniosek formalny do druku numer 3241 o odesłanie do 

wnioskodawcy celem uzupełnienia braków. Program oparty jest o wykonaną mapę 

akustyczną, na której nie uwzględniono analizy uciążliwości A4 dla Nowego i Starego 

Bieżanowa. Brak tego na mapie i w programie blokuje ubieganie się w Urzędzie 

Marszałkowskim o wydanie decyzji obligującej GDDKiA do budowy ekranów. Wnioskuję o 

ponowne przeprowadzenie konsultacji w tej sprawie w dzielnicy XII, w protokole ze spotkań 

konsultacyjnych w dniu 21 czerwca 2018 roku nikt z mieszkańców dzielnicy VIII, IX, X, XI, 

XII, XIII, XIV, XV, XVI, XVII i XVIII nie wstawił się na spotkanie, co sugeruje, że 

zawiadomienie o konsultacjach było nieskuteczne. Grażyna Fijałkowska. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Bardzo proszę, oczywiście wniosek będzie, czy w imieniu Prezydenta Państwo referujący ten 

wniosek mają jakieś stanowisko? Przepraszam bardzo, czy Pani Dyrektor Olszowska – Dej 

jest na sali? Chciałbym znać stanowisko w tej sprawie, bo to jest dość poważna sprawa. Pani 

Dyrektor bo jest wniosek Pani Radnej Fijałkowskiej o odesłanie do wnioskodawcy w celu 

uzupełnienia braków i są te braki tutaj wymienione, ja nie będę ich czytał bo jest ich dość 

sporo i bardzo proszę, ten wniosek pewnie będziemy musieli głosować bo jest to wniosek 

formalny. Bardzo proszę czy w tej sprawie Pani Dyrektor chce zabrać głos? Bardzo proszę. 

Przeszliśmy 40 parę punktów, za chwilę przechodzimy do punktów pierwszych czytań, więc 

też bardzo proszę jeżeli ktoś jest zainteresowany  żeby potem nie było uwag, że Państwo nie 

wiedzieliście. Bardzo proszę. 

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

To ja może wyjaśnię kwestię związaną z badaniami wpływu autostrady, badaniami i 

pomiarami natężenia hałasu. Otóż wykonane były badania również w tamtym rejonie, chodzi 

o rejon węzeł Wielicka, były wykonane badania, które wykazały niewielkie przekroczenia. To 

były rzędu paru miejsc po przecinku przekroczenia, natomiast podstawowym parametrem czy 

podstawowym czynnikiem, który decyduje o tym, w którym miejscu dane zadanie naprawcze 

się znajdzie jest również wpływ tego ponadnormatywnego zanieczyszczenia hałasem na ilość 

mieszkańców. Ponieważ tam w tamtym rejonie ten współczynnik to jest współczynnik M, tak 

on się nazywa, nie wykazał wysokich wartości, zadanie to zostało umieszczone, zadanie 

polegające na budowie ekranów akustycznych przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i 

Autostrad znalazło się na dosyć odległej pozycji, ponieważ na terenie miasta Krakowa 

znajdują się takie miejsca czy takie ulice wokół, których zamieszkuje o wiele więcej 

mieszkańców, a emisja hałasu przekracza o wyższe wartości obowiązujące normy. W 

związku z tym nie było żadnych podstaw prawnych, aby to zadanie związane z tymi ekranami 

akustycznymi znalazło się wyżej na liście hierarchicznej, która uwzględnia różnego rodzaju 
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działania naprawcze. I jeszcze jedna rzecz, która jest bardzo ważna, proszę Państwa drogi 

ekspresowe, autostrady i inne tego typu nie leżą w ogóle w kompetencji Prezydenta. To jest 

zadanie Marszałka Województwa. I tylko Marszałek Województwa może wydać nakaz czy 

jakieś polecenia w zakresie ochrony środowiska takiej instytucji jak Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad. My oczywiście ze swojej strony możemy powiedzieć, że na pewno 

skierujemy takie wystąpienie do Generalnej Dyrekcji i do Marszałka popierające 

mieszkańców, którzy wnoszą o budowę ekranów akustycznych w tamtym rejonie, ale czy 

zostanie to uwzględnione i poważnie potraktowane to już trudno nam w tym momencie 

osądzać. Dlatego mieszkańcy powinni udać się tutaj z tą sprawą do Marszałka Województwa. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Jeszcze Pani Dyrektor ewentualne konsekwencje przyjęcia tego wniosku, też bym prosił, bo 

to nawet jak nas jest 5 osób na sali to żeby to gdzieś wybrzmiało. 

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

Szczerze mówiąc taki program, który jest/…/ 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Może i nawet dziewięć teraz. Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

Taki program musi zostać uchwalony, ponieważ taki jest obowiązek prawny, taka jest 

rzeczywistość prawna. W  związku z tym ja przyznam szczerze że pierwszy raz się w takiej 

sytuacji znalazłam, kiedy po I czytaniu, po terminie złożenia poprawek podczas II czytania 

pojawia się taki wniosek. Z tego co ja tutaj, bo konsultowałam się z paniami z Biura Rady 

również, że po prostu programu nie będzie, to będzie wielki problem. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Ale na czym ten problem będzie polegał, żebyśmy wiedzieli. 

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

My musimy mieć program po prostu, musi być program uchwalony bo to konsekwencje nie 

uchwalenia programu w odpowiednim czasie na pewno skutkują jakimiś prawnymi, proszę? 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Sprawa jest dość prosta proszę Państwa, dzisiaj jest ostatnia Sesja, nieuchwalenie tego w dniu 

dzisiejszym oznacza wycofanie tego w ogóle z porządku, trzeba od nowa procedować nie 

wiem ile to ma procedować, ale to jest pewnie pół roku jak nie więcej, bo trzeba 

przeprowadzić całą procedurę konsultacji i całą procedurę przygotowania tego. Stąd ten 

wniosek w tej formule może tak naprawdę uniemożliwić funkcjonowanie tego programu, 

pewnie to niesie jakieś konsekwencje, ale to właśnie chcielibyśmy się dowiedzieć.  

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

To ja jeszcze dodam jedną rzecz, że program musi być jeszcze, oprócz tego, że musi być 

uchwalony, to musi być jeszcze raportowany do Komisji Europejskiej. To powinno się odbyć 

w czerwcu, w związku z tym i tak mamy już problem  tego typu, że musimy to po prostu 

zrobić jak najszybciej. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Tak, tylko jeżeli dzisiaj go nie uchwalimy rozumiem, że go nie będzie czyli zaczynamy od 

początku, czyli ile by trwało przygotowanie do uchwalenia. 

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

Bez mapy, bez mapy /…/ 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Czyli około roku. No więc to oznacza, że przyjęcie tego wniosku, albo inaczej, nieuchwalenie 

tego programu w dniu dzisiejszym oznacza opóźnienie roczne i jakie są konsekwencje tego. 

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

Zwłaszcza, że proszę Państwa  to co ja, konsekwencje prawne, trudno mi. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Bardzo proszę Pana ewentualnie, proszę Państwa bo to są poważne rzeczy, ja nie chciałbym 

żeby to, że jesteśmy na ostatniej Sesji jakby spowodowało jakieś nieodwracalne skutki. 

Bardzo proszę. 

 

Pan Maciej Hałucha, reprezentuję firmę EKKOM, która wykonała projekt programu. 

Chciałem powiedzieć, że konsekwencje nieuchwalenia programu ochrony środowiska przed 

hałasem dla miasta Krakowa w świetle zmian w prawie ochrony środowiska, które są 

proponowane i będą uchwalone przez Sejm spowoduje tak naprawdę, może nie przez Komisję 

Europejską, kary na Radę Miasta Krakowa, które są przewidziane w nowej perspektywie. 

Program powinien zostać uchwalony i są to obowiązki ustawowe, które wynikają zarówno z 

dyrektywy unijnej jak i z prawa ochrony środowiska. Jednocześnie program  może być 

aktualizowany, czyli po uchwaleniu tego programu można na wniosek miasta tak naprawdę 

sporządzić aktualizację i poprawki. Jednocześnie autostrada A4 została zarówno w mapie 

akustycznej jak i w programie ochrony środowiska przed hałasem ujęta. Ta droga jest, była 

poddana analizom, niemniej szczegółowym jak tak naprawdę główne arterie drogowe w 

Polsce, w mieście Krakowie i na tej, na podstawie tego wskaźnika M, który też nie jest 

dowolnością, on wynika bezpośrednio z zapisów rozporządzenia Ministra Środowiska, które 

nakłada taki obowiązek, bo nie możemy podjąć decyzji takiej, że będziemy proponować 

działania naprawcze na podstawie innych wskaźników niż ten właśnie wskaźnik M. W chwili 

obecnej jest to wymaganie, które wynika z przepisów prawnych. W związku z tym podążając 

za wytycznymi rozporządzenia Ministra Środowiska w taki sposób opracowaliśmy 

harmonogram działań. Jednocześnie działania dla autostrady A4 są ujęte w programie  w 

perspektywie długoterminowej. Konsultacje społeczne, które były realizowane przez Wydział 

Kształtowania Środowiska były, zostały przedstawione informacje zarówno w Telewizji 

Polskiej, w trzech gazetach, które zasięgiem obejmują Kraków, były informacje na stronie 

Magiczny Kraków, były informacje na BIP Miasta Krakowa. W związku z tym nie mogliśmy 

już w szerszy sposób poinformować mieszkańców o konsultacjach społecznych. Liczyliśmy 

na obecność i gdyby w ramach konsultacji społecznych był złożony ten wniosek moglibyśmy 

jeszcze w jakiś sposób to uwzględnić. W tym momencie nie ma takiej możliwości jeżeli po 

prostu program nie zostanie uchwalony. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie, jeszcze Pani Dyrektor. Proszę Państwa to jest naprawdę bardzo 

istotna sprawa bo nieuchwalenie tego programu niesie za sobą bardzo potężne konsekwencje, 

być może jest możliwość aktualizacji, o czym mówiono tutaj, natomiast to weźmy pod uwagę 

przy głosowaniu  bo to potem nas obciąży i ewentualnie odpowiedzialność za to. 

 

Dyrektor Wydziału Kształtowania Środowiska – p. E. Olszowska – Dej 

Tak, to znaczy ja chciałam podkreślić jeszcze raz to co Pan Przewodniczący powiedział i jest 

to bardzo ważny dokument, były ku temu możliwości i czas żeby pewne rzeczy 

zweryfikować, natomiast jeszcze na jedną rzecz chciałam zwrócić uwagę, o której mówiłam, 

mówimy tu cały czas o autostradzie i Generalnej  Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, która  

jakby zarządza tym, tą autostradą i nie jest to kompetencja Prezydenta, tu należy skierować 

wszelkie siły i środki do rozmów z Marszałkiem Województwa. Natomiast na tyle, ile 

program na to pozwolił zadanie i analizy w tamtym rejonie zostały przeprowadzone i zadanie 

uwzględnione, na tyle, jeszcze na ile nam pokazały pomiary i ilość mieszkańców, która tam 

może być narażona na ten ponadnormatywny hałas, nie było nawet podstaw do tego żeby 

takie zadanie znalazło się w innym miejscu niż jest. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś jeszcze z  Państwa chce zabrać głos? Pani Radna bardzo 

proszę. 

 

Radna – p. G. Fijałkowska 

Panie Przewodniczący! Pani Dyrektor! 

Ja od razu powiem, że tego wniosku oczywiście nie wycofam dlatego, że w tamtym obszarze 

mieszka kilkanaście co najmniej tysięcy ludzi, do mnie na dyżur przychodzi mnóstwo ludzi, 

którzy skarżą się na hałas, który jest z autostrady. Ja również składałam interpelacje nie jeden 

raz w sprawie braku ekranów akustycznych przy samym węźle od strony ulicy Wielickiej, 

Państwo mi odpisywali, że Prezydent nic nie może, że może Marszałek, ale Państwo się nie 

zwrócili do Marszałka o to żeby tą sprawę rozwiązać, bo jakby się zwrócili skutecznie to by 

to było rozwiązane, do tej pory tych ekranów nie ma. W związku z powyższym tej poprawki 

nie wycofam. A to, że Pani Dyrektor mówiła, że tam jest mały hałas to nie koniecznie jest 

prawda, ma zdjęcia porobione gdzie tam hałas przez cały dzień jest w odległości ponad 64 

decybele. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Ja proponuję tak, ponieważ już więcej tutaj dyskusji nie przeprowadzimy, wtedy, 

kiedy będziemy głosowali ten wniosek też będę prosił bo to jest wniosek formalny, głos za, 

głos przeciw i wypowiedź Prezydenta, więc tutaj zawsze możemy też prosić Państwa o udział 

szczególnie, że na sali jest 10, 9 osób, a to jest sprawa mocno istotna. Stwierdzam odbycie II 

czytania, głosowanie wniosku formalnego, a także samego projektu uchwały w bloku 

głosowań. Proszę Państwa sygnalizowano mi, że przerwa będzie przed głosowaniami, stąd 

idziemy po prostu dalej z punktami. 

 

ZMIENIAJĄCA UCHWAŁĘ NR XCVII72518/18 Z DNIA 14 MARCA 2018 ROKU  

W SPRAWIE OKREŚLENIA RODZAJÓW ZADAŃ I WYSOKOŚCI ŚRODKÓW 

PAŃSTWOWEGO FUNDUSZU REHABILITACJI OSÓB NIEPEŁNOSPRAWNYCH 

PRZYPADAJĄCYCH WEDŁUG ALGORYTMU W 2018 ROKU NA REALIZACJĘ 
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ZADAŃ Z ZAKRESU REHABILITACJI ZAWODOWEJ I SPOŁECZNEJ OSÓB 

NIEPEŁNOSPRAWNYCH W GMINIE MIEJSKIEJ KRAKÓW. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3271, to jest druk w trybie jednego czytania, teraz 

taki blok przejdziemy. Zgodnie z odpowiednim paragrafem Statutu do tego projektu uchwały 

minął czas składania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu 

zakończenia dyskusji nad projektem. Bardzo proszę Pan Dyrektor Kramarz. 

 

Dyrektor MOPS – p. W. Kramarz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Zgodnie z art. 35a ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji zawodowej i 

społecznej oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych rada powiatu w formie uchwały określa 

podział środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania 

określone dla powiatu. Rada Miasta dokonała takiego podziału uchwałą Nr 2518/18 z roku 

2018 z dnia 14 marca. Na skutek dokonanych rozliczeń pomiędzy poszczególnymi zadaniami 

istnieje konieczność dostosowania planu finansowego do aktualnych potrzeb w zakresie 

rehabilitacji zawodowej oraz w zakresie rehabilitacji społecznej. Pan Prezydent złożył 

autopoprawkę. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Bardzo proszę. 

 

Dyrektor MOPS – p. W. Kramarz 

Autopoprawka obejmuje identyczne zagadnienia, obejmuje dodatkowo kwotę związaną z 

przeniesieniem z środków na likwidację indywidualnych barier architektonicznych dla 

niepełnosprawnych mieszkańców Krakowa. Bardzo proszę o podjęcie uchwały. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Rodziny i Polityki Społecznej, 

która głosując 10 za jednomyślnie przyjęła taką opinię. Otwieram dyskusję, czy ktoś z 

Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję, co oznacza zakończenie 

czytania projektu. Głosowanie w bloku głosowań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY 3 REGIONALNEJ BAZIE LOGISTYCZNEJ W KRAKOWIE 

Z SIEDZIBĄ PRZY ULICY MONTELUPICH 3 W KRAKOWIE NA NIEODPŁATNE 

UMIESZCZENIE HERBU STOŁECZNEGO KRÓLEWSKIEGO MIASTA 

KRAKOWA NA SZTANDARZE, W TYM NA UPOMINKU 

OKOLICZNOŚCIOWYM. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3273, tryb jednego czytania. Zgodnie z 

odpowiednim paragrafem Statutu do projektu uchwały minął termin zgłaszania 

autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu zakończenia dyskusji nad 

projektem. Bardzo proszę Pani Dyrektor Frankiewicz o przedstawienie projektu. 

 

Dyrektor Kancelarii Prezydenta Miasta Krakowa – p. A. Frankiewicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

3 Regionalna Baza Logistyczna zwróciła się z prośbą o wyrażenie zgody na nieodpłatne 

umieszczenie herbu miasta Krakowa na Szandarze, w tym także na upominku 

okolicznościowym, replika sztandaru w formie pinu z herbem. 3 Regionalna Baza 

Logistyczna jest stacjonarną jednostką funkcjonującą w ramach systemu zabezpieczenia 
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logistycznego wojsk podległą szefowi Inspektoratu Wsparcia Sił Zbrojnych i stanowi jego 

organ wykonawczy przewidziany przykładowo do gromadzenia środków zaopatrzenia, 

zabezpieczenia przewozów wojskowych. Komenda Bazy ma swoją siedzibę w Krakowie, 

podlega jej kilkanaście składów, zastosowanie herbu będzie symbolizować więź żołnierzy 

pracowników jednostki z miastem Krakowem. Projekt wpisuje się w promocję miasta 

Krakowa jak również uzyskał pozytywną opinię Komisji Głównej. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. W tej sprawie mamy opinię Komisji Głównej pozytywną, która głosując 10 za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących się taką opinię przyjęła. Czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać 

głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania, nie było żadnych w dyskusji głosów, 

zamykam dyskusję. Zgodnie z odpowiednim paragrafem Statutu zamykam dyskusję co 

oznacza zakończenie czytania projektu. Nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek 

zgłoszonych. Druk 3293. 

 

REALIZACJA PLANU OGRANICZENIA SKUTKÓW POWODZI ORAZ 

ODWODNIENIA MIASTA KRAKOWA. 

Projekt Prezydenta, tryb jednego czytania. Zgodnie z odpowiednim paragrafem Statutu minął 

termin zgłaszania autopoprawek, a termin zgłaszania poprawek wyznaczam do czasu 

zakończenia dyskusji nad projektem. Bardzo proszę Pan Dyrektor Andrzej Łazęcki, proszę o 

przedstawienie projektu. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej – p. A. Łazęcki 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Kwestie zabezpieczenia przeciwpowodziowego aktualnie są regulowane uchwałą Rady 

Miasta z 2000 roku w sprawie przyjęcia lokalnego planu ograniczenia skutków powodzi. Na 

ówczesne czasy był to dokument dobry, odpowiadający wymaganiom i potrzebom, ale minęło 

18 lat i w tym czasie zmieniło się otoczenie, w którym się poruszamy. Zmiany dotyczą 

między innymi innego podejścia, w tej chwili mówimy o zarządzaniu ryzykiem 

powodziowym, a nie tylko o technicznej ochronie przeciwpowodziowej, powołanie 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie i przydzielenie mu wykonywania praw 

właścicielskich w stosunku do wód publicznych stanowiących własność Skarbu Państwa, 

zmiana sposobu finansowania gospodarki wodnej czyli wprowadzenie opłat za usługi wodne, 

konieczność zrównoważonego gospodarowania wodami, zasobami wodnymi, wody opadowe 

zostały wyjęte z definicji ścieków i teraz są traktowane jako zasób i konieczność adaptacji do 

zmian klimatu, w  tym ograniczenie skutków ekstremalnych opadów i ograniczenie skutków 

suszy. Wszystkie te przesłanki spowodowały, że przygotowaliśmy nowy plan działań gminy o 

nazwie Plan Ograniczenia Skutków Powodzi oraz odwodnienia Miasta Krakowa. Plan określa 

działania gminy w ramach jej kompetencji, działania i niezbędne środki, oprócz celu 

ogólnego wskazaliśmy cele, cztery cele szczegółowe. Pierwszy, ograniczenie zagrożenia 

powodziowego, drugi zarządzanie kryzysowe w sytuacji zagrożenia powodziowego, trzeci 

ograniczenie ryzyka podtopień lokalnych, czwarty zrównoważone gospodarowanie wodami 

opadowymi. Do każdego celu został przypisany odpowiedni zakres działań. Projekt uchwały 

uzyskał pozytywną opinię Komisji Infrastruktury jednogłośnie, proszę o przyjęcie. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. W tej sprawie tak jak właśnie tu było powiedziane Komisja Infrastruktury Rady 

Miasta Krakowa zaopiniowała pozytywnie, głosując 12 osób za, jednomyślnie. Otwieram 
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dyskusję, czy w sprawie realizacji Planu Ograniczenia Skutków Powodzi oraz Odwodnienia 

Miasta Krakowa ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Pan Radny Słoniowski bardzo 

proszę. 

 

Radny – p.  Ł. Słoniowski 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Ja zapoznałem się z tym dokumentem, myślę, że dość wnikliwie, dlatego chciałbym zabrać 

głos w dyskusji i wyrazić parę opinii na jego temat. Po pierwsze niepokoi diagnoza zawarta w 

tym dokumencie i chciałem zwrócić Państwa uwagę na kilka ważnych zdań, przede 

wszystkim zagrożenie powodziowe Krakowa rośnie i to, że obecny stan zdaniem 

przygotowujących ten druk, obecny stan zabezpieczenia miasta nie gwarantuje poziomu 

ochrony zgodnego z wymaganiami, stąd wydaje mi się, że jest to kwestia rzeczywiście 

znacząca, co kontrastuje z ryzykami, które, co do realizacji tego planu projektodawcy  

przedstawili i zaznaczono tam, że jest duże ryzyko braku finansowania na przewidziane w 

nim zadania, co moim zdaniem jest pewną sprzecznością, to znaczy, że być może władze 

Krakowa nie do końca rozumieją rzeczywisty potencjał tego ryzyka, o którym piszą we 

wstępie i w diagnozie. Moim zdaniem dokument jest dość zagmatwany, może techniczny i 

dobrze czytelny dla tych, którzy będą go realizować, taką mam nadzieję, ale pomimo tego 

mam kilka pytań. Państwo w jednym z celów jest zapobieganie suszy, nie tylko zapobieganie 

powodzi ale też suszy i gospodarowanie wodą. Tymczasem tam właściwie nie ma nic oprócz 

planu małej retencji. Stąd pytanie czy jakieś jeszcze działania dotyczące zapobiegania suszy 

są planowane czy podejmowane oprócz programu małej retencji. Drugie pytanie, jak do tej 

pory przebiega realizacja programu małej retencji. Kolejna sprawa, już takie bardziej 

szczegółowe pytania, dlaczego Państwo zamierzają likwidować most na rzece Wildze, z 

czego to wynika, czy nie dałoby się go poszerzyć i o który dokładnie most chodzi, bo nie 

byłem w stanie tego zrozumieć. Jakie działania edukacyjne Państwo planują, jednym z 

działań są przewidziane działania edukacyjne mieszkańców w tym zakresie i czy już jakieś są 

prowadzone. Kolejna sprawa to kiedy powstaną przepompownie, które wskazane są tutaj w 

wykazach do realizacji zwłaszcza, że mieszkańcy Bodzowa np. czy Kostrza wciąż pamiętają 

problemy jakie wywołała ostatnia powódź właśnie z powodu braku przepompowni, która po 

zamknięciu śluzy woda zbiera się przed wałami i zalewa ich domy, czy wówczas zalewała, do 

tej pory tej przepompowni nie było, obawiam się, że, wtedy były obietnice, że szybko 

powstanie, do tej pory jej nie ma, tutaj też trudno, nie sposób zrozumieć kiedy jest planowana, 

jest taki plan, ale trudno by rozliczyć termin wykonania tych  zamieszczonych inwestycji, 

zwłaszcza jeżeli chodzi o przepompownie, ale też modernizację rowów w takich miejscach 

jak ulica Panieńskie Skały, Kogucia, Morelowa, Rów Bielański czy Rów w rejonie ulicy 

Widłakowej czy w rejonie ulicy Kolnej. Kolejna sprawa to dlaczego uchwalamy plan, w 

którym  od razu jest zaznaczona pewna rozbieżność. Chodzi o kwotę przy realizacji zadania 

1/2/7. My w tym działaniu mamy przewidziane 6 mln, tymczasem tutaj są od razu dwie 

gwiazdki, wysokość nakładów na realizację zadania według MPWiK  w Krakowie wynosi 

7.610.000, skąd ta rozbieżność, skoro MPWiK będzie realizować to zadanie to dlaczego my 

wpisujemy 6 mln, skoro oni szacują to na 7 mln i za tyle chcą je zrealizować, czemu 

wpisujemy na siłę te 6 mln. Dziękuję bardzo, proszę o odpowiedź. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze w sprawie, Pan Pietrus bardzo proszę. Czy ktoś jeszcze z Państwa 

Radnych w temacie tego projektu realizacja Planu Ograniczenia Skutków Powodzi oraz 

Odwodnienia Miasta Krakowa? 
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Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ja mam pytanie dotyczące punktów, które jakby sugerują sprawę utrzymania cieków 

wodnych i urządzeń wodnych, tu jest kwota 600 tys. zł, współfinansowanie właściwie 

utrzymania i jest też w innym punkcie wdrożenie systemu zarządzania kanalizacją opadową i 

mam pytanie takie, właściwie są tu piękne inwestycje, które będą realizowane lub są 

realizowane natomiast jest pytanie jak wygląda stan obecny całej infrastruktury, czyli na ile ta 

infrastruktura przeciwpowodziowa jest drożna i zadbana  i na ile też jest kanalizacja opadowa 

drożna, ponieważ są sytuacje w mieście gdzie nie ma, że są zatkane po prostu studzienki i 

póki się woda nie wylewa to nic się z tym czasem nie robi. To jest pierwszy problem. Drugi, 

kolejne sprawy to są też mnie interesuje sprawa małej retencji ale w zakresie przydomowych 

zbiorników gromadzących wodę, jak sprawa ta wygląda, czy to jest ten program realizowany 

czy też nastąpiło pewne zaniechanie, bo pamiętam dyskusję na Sesji, kiedy mówiliśmy o 

dofinansowaniu beczek, które umożliwiają takie gromadzenie wody na posesjach szczególnie 

zabudowy jednorodzinnej i ewentualnie ogrodów działkowych. Kolejna sprawa dotyczy, czy 

istnieje kontrola zaplanowana i ciągła wskaźników  biologicznie czynnej powierzchni na 

nieruchomościach gdzie się czasem być może nielegalnie zabetonowuje powierzchnie i w ten 

sposób też powodujemy, że tej wody jest więcej i ta retencja nie spełnia warunków dlatego, że 

są w prawie 100 % czasem nieruchomości albo zabrukowane, albo zabetonowane. To jest 

kolejne pytanie. I szczegółowe jeszcze ma pytanie w kwestii odwodnienia ulicy Igołomskiej, 

czy ta inwestycja w jakiś sposób figuruje w tym programie, chodzi o wykorzystanie Suchego 

Jaru do odwodnienia ulicy Igołomskiej i jak wygląda relacja własnościowa tego obiektu czy 

też plany do skonsumowania czy przejęcia Suchego Jaru bo z tego co wiem to Suchy Jar nie 

jest własnością publiczną tylko ArcelorMittal. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych? Pan Radny Jałocha bardzo proszę. 

 

Radny – p. J. Jałocha 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Mnie się bardzo podoba bo my piszemy piękne polityki, piszemy piękne programy tylko 

później to jakoś nie przekłada się na rzeczywistość. Ja przeczytałem ten, to całe zestawienie i 

powiem tak, że mam pewne problemy jeżeli chodzi o przełożenie tego na to co może być 

robione. Jest tam taka pozycja 159 tys. czy 149 na koncepcję wód opadowych z czterech 

osiedli Baryczy, Kosocic, Soboniowic i Rajska. Rozumiem, że ta koncepcja będzie podstawą 

do tego żeby później stworzyć poszczególne zadania. Może przypomnę, że na tym obszarze 

jest ponad 130 osuwisk, nie odprowadzenie wód opadowych rowami czy kanałami 

deszczowymi powoduje to, że te zbocza, na których mieszkają ludzie są nasączane i to jest 

podstawą do tego, że tworzą się osuwiska, jedną z przyczyn tworzenia się osuwisk.  W tym 

rejonie będziemy przystępować do budowy kanalizacji sanitarnych, w ciągu 3-ch, 4-ch lat 

powinno to być  ukończone. W związku z tym ja się zastanawiam dlaczego w tym programie 

nie ma połączenia budowy kanalizacji sanitarnej z kanalizacją opadową skoro rozkopujemy 

już te drogi, te drogi położone często na zboczach, wąwozach są trudne po prostu, one służą 

jako kanał opadowy. Ja to na Komisji Infrastruktury przedstawiałem. Daję przykład ulicy 

Matematyków Krakowskich, proszę już od 2-ch lat żeby przy okazji budowy kanalizacji 

sanitarnej wybudowano też kanalizację opadową, za jednym zamachem mamy dwie pieczenie 

czyli mamy opadówkę i sanitarną wybudowaną mając też nową nawierzchnię, bo prosiłem też 

dodatkowo o chodnik dla mieszkańców. Myślę, że XXI wiek to chyba jest podstawą 
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bezpieczeństwo mieszkańców i możliwość przemieszczania się po chodniku czy nawet 

poboczu tak żeby nie poszerzać korytarza drogowego. I to jest dziwne powiem Państwu, bo w 

planach miejscowych mamy zaznaczone ileś rowów, połączenia, który rów, i teraz po okresie 

8 lat na terenie Uzdrowiska Swoszowice zauważyłem jedno, że te rowy po prostu poznikały, 

nie ma ich, gdzieś zasypane, gdzieś wyrównane, wody opadowe płyną po ulicach. W związku 

z czym jest pytanie czy np. te 38 mln, które jest zaplanowane i proszę sobie wyobrazić, że to 

jest po 1924 roku na terenie Uzdrowiska, to ja się pytam czy po zrobieniu, po wykopaniu tej 

kanalizacji sanitarnej, która zostanie zrobiona czy jest sens kopać obok znowu i znowu 

pokrywać asfaltem i znowu są wydatki. Nie widzę takiego skoordynowania działań, to jest tak 

jakby opadówkę na terenie miasta Krakowa zostawiono samą sobie bo ona występuje tylko 

przy budowie ulic, nowych ulic albo przy remontach, pozostała część to jest tylko utrzymanie 

rowów. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Panie Radny proszę kończyć, cztery minuty. 

 

Radny – p. J. Jałocha 

Już, już. Są proszę Państwa takie rowy na moim terenie, które nie mają żadnego połączenia, 

kończą się po prostu bo ulica przebiega i woda wylewa się. Widziałem  taki nowoczesny 

sposób rozwiązania odprowadzenia wód opadowych z ulicy Soboniowickiej poprzez ulicę 

Podgórki, ona sobie płynie ulicą i później płynie takim korytkiem w stronę kanału opadowego 

przy A4. Wystarczyłoby tylko wziąć i zrobić przepust pod drogą. Takie rzeczy są, takie 

banalne, program jest piękny tylko, że nie ma przełożenia na realia życia naszego. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Czy w tej sprawie ktoś jeszcze? Nie widzę. Czy w tej sprawie w imieniu 

wnioskodawców ktoś chce zabrać głos, Pan Dyrektor? Bardzo proszę. Proszę Państwa zaraz 

po tym punkcie jeszcze poproszę  Pana mecenasa o wyjaśnienia w sprawie punktu 

dotyczącego trybu prac nad projektem dotyczącym Jalu Kurka i potem z tego co wiem Klub 

Platformy chce poprosić o przerwę, więc sygnalizuję to Państwu. Bardzo proszę. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej – p. A. Łazęcki 

Szanowni Państwo! 

Ilość pytań i zgłaszanych problemów wskazuje, że ten plan jednak jest potrzebny. My 

oczywiście zauważamy problemy i podzielam diagnozę, że kwestie odwodnienia w mieście są 

na niezadowalającym poziomie, główna przyczyna dotyczy finansowania, finansowanie 

systemu odwodnienia jest na kilkakrotnie niższym poziomie niż innych systemów 

technicznych, mówię tu o zaopatrzeniu w wodę, odprowadzeniu ścieków, zaopatrzeniu w 

ciepło, energię elektryczną i gaz. To jest kilkakrotnie mniej pieniędzy przeznaczane. Sam 

system odwodnieniowy składa się z kilku elementów. Po pierwsze to jest kwestia  

nieruchomości gdzie właściciel nieruchomości musi zadbać o niezalewanie sąsiadów czyli 

utrzymanie właściwych stosunków wodnych na nieruchomości sąsiedniej, później mamy 

kwestie kanalizacji opadowych i ogólnospławnych. W pierwszej zarządzał tym ZIKiT, 

obecnie Zarząd  Dróg, w drugiej MPWiK. Później mamy kwestię rowów przydrożnych 

odwadniających  i melioracyjnych, rowy przydrożne Zarząd Dróg, rowy odwadniające w 

dużej części są własnością prywatną, taką ogólną pieczę sprawuje Zarząd Dróg, rowy 

melioracyjne do końca zeszłego roku były w zarządzie melioracji, od nowego roku powinny 
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być przejmowane przez Wody Polskie, ten proces jest rozciągnięty na co najmniej dwa lata. 

Na końcu mamy rzeki i cieki za które odpowiadają Wody Polskie. Tak, że sama materia jest 

skomplikowana, wymaga skoordynowania, plan jest próbą ujęcia na nowo zagadnień i dania 

impulsu poprawy organizacji. Jeżeli chodzi o pytanie Pana Radnego Słoniowskiego dlaczego 

ocena zagrożenia powodziowego dla miasta jest na niskim poziomie, a jednocześnie 

wskazujemy na ryzyka. Otóż kwestie zarządzania ryzykiem powodziowym na wodach 

płynących są w gestii Wód Polskich. Miasto tu nie ma praktycznie żadnych kompetencji. 

Jedyną kompetencją to jest możliwość opiniowania planu ZRP czyli planu zapobiegania 

ryzyka powodziowego. I tutaj niestety nasz cel pierwszy głównie obejmuje współpracę z 

Wodami Polskimi. Nie mając kompetencji my musimy poprzez naszą wiedzę merytoryczną, 

przygotowane projekty, dotrzeć do Wód Polskich żeby ich nakłonić do podjęcia działań, które 

dla Krakowa są niezbędne. Kwestia zapobiegania suszy, to jest zupełnie nowy temat w 

dokumentach rządowych, wielkich działań do tego nie było, natomiast to są wszystkie 

działania zwiększające retencję naturalną. Chcemy to promować, jednym z działań 

promocyjnych przewidziane na przyszły rok jest realizacja projektu, który zwyciężył w 

tegorocznym Klimatonie czyli takim spotkaniu poświęconym ochronie klimatu gdzie 

zwyciężył projekt dotyczący nawet nie mikro co nanoretencji czyli tych pojemników, które 

można postawić pod rynną i w ten sposób wyłapywać wodę i zagospodarować ją  zielenią. I 

kolejne działania edukacyjne realizowane są, były i będą przez Wydział Zarządzania 

Kryzysowego i Bezpieczeństwa, jest to informowanie mieszkańców o tym jakie są zagrożenia 

powodziowe i jak się zachować w takiej sytuacji, gdzie są punkty ewakuacyjne, kogo 

powiadomić, jak działać. Jeżeli chodzi o realizację przepompowni to część z nich jest ujęta w 

planie zarządzania ryzykiem powodziowym czyli jest jakby po stronie Wód Polskich. Część 

jest, czy do tej pory była w ZIKiT, będziemy się starać żeby maksymalnie te inwestycje 

przenieść do /…/, żeby uzyskać finansowanie rządowe. Jeżeli się nie uda miasto będzie taki 

wysiłek musiało podjąć. Jeżeli chodzi o współfinansowanie utrzymania cieków, tą pozycję 

realizujemy od kilku lat, w tym roku był problem ponieważ Wody Polskie są w fazie 

organizacji, nie znaleźliśmy sposobu na przekazanie pieniędzy, ale to jest bardzo ważna 

kwestia i ze względów bezpieczeństwa bo tu głównie mówimy o koszeniu tych mniejszych 

cieków, ale także kwestia estetyki i utrzymania czystości. Czyli mamy, dokładając niewielką 

kwotę, mamy kilka celów za jednym działaniem i na pewno w kolejnych latach chcemy to 

kontynuować, a być może nawet zwiększyć zaangażowanie gminy. Kontrola właścicielska, 

powierzchnie biologicznie czynne, trudny temat, tutaj będziemy starali się nakłonić nadzór 

budowlany bo to są ich kompetencje, gmina nie ma takich kompetencji. Tu jest problem, tak 

jak przedstawiałem, złożoność systemu, problem  polega na właśnie rozproszeniu 

kompetencji, ograniczonej kompetencji gminy. Do tego musimy się dostosować i tam gdzie 

mamy kompetencje bezpośrednie działań, a tam gdzie nie mamy kompetencji bezpośrednich 

musimy oddziaływać w sposób pośredni czyli tworzenie standardów dobrych praktyk, 

lobbowanie, monitorowanie itd. I to wszystko jest zawarte w naszym planie, dlatego proszę o 

przyjęcie bo mam nadzieję, że ten plan będzie ważnym impulsem do poprawy zabezpieczenia 

powodziowego i odwodnienia. Widzę, że Pan Dyrektor Cebula jeszcze chciałby na kilka 

kwestii szczegółowych odpowiedzieć. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę Pan Dyrektor też jeszcze. 
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Zastępca Dyrektora Małopolskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych  

w Krakowie – p. A. Cebula 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Otóż poproszono mnie żebym się wypowiedział w sprawie pompowni. No więc z 

pompowniami jest tak, że na chwilę obecną stary Małopolski Zarząd Melioracji, obecnie jest 

przekazany do Wód Polskich, ma wykonane projekty dwóch przepompowni. Jeden projekt to 

było Lesisko, drugi to był Łęg i od dawna to procedują, było spotkanie z Bankiem 

Światowym, Bank Światowy wstępnie obiecywał, że może pokryć finansowanie Lesiska, ale 

ostatnich wyników nie znam bo trochę pozmieniało się w tych Wodach Polskich. Jeżeli 

chodzi o wały powodziowe i poziom bezpieczeństwa to tylko dopowiem do wypowiedzi Pana 

Dyrektora, że na chwilę obecną w Krakowie zmodernizowano tych głównych Wałów 

Wiślanych i cofkowych 36 km, czyli to jest od Stopnia Kościuszko do Stopnia Dąbie plus 

lewe Wały od Dąbia do Mostu Wandy. Mamy ponad 100 km, reszta jest do modernizacji, 

dlatego można sobie odpowiedzieć dlaczego mamy poziom ryzyka taki jaki jest tu wykazany. 

Jeżeli chodzi o pompownie jeszcze to ZIKiT w ostatnich dwóch latach oddał dwie 

przepompownie, jedna przepompownia to jest na Korbutowej, ta przy Królowej Jadwigi i 

druga to jest na Domagały, która odwadnia tutaj ulicę domagały. Pozostałe przepompownie, 

które są potrzebne, między innymi Kostrze, Pychowice to te akurat dwie będą bardzo duże, bo 

jak ja liczyłem to Kostrze około 7 m3 na sekundę, a na Korbutowej to co zrobiliśmy taką 

pompownię, jedną z większych w tej chwili, co ZIKiT robił to ma jeden kubik czyli siedem 

razy większa przepompownia. To będą drogie przepompownie, dlatego to co Pan Dyrektor 

Łazęcki powiedział, trzeba szukać finansowania, bo najlepiej by było żeby to było 

finansowanie zewnętrzne. Czy Bank Światowy, który obiecał, że sfinansuje modernizację 

Wałów zdecydowałby się na finansowanie pompowni tego nie jestem w stanie powiedzieć. 

Jeżeli chodzi o Igołomską i o Kanał Suchy Jar, Szanowni Państwo ulica Igołomska jest 

realizowana czyli praktycznie rzecz biorąc te wszystkie pozwolenia wodno – prawne, które 

zostały wydane są w mocy, natomiast rozumowa z ArcelorMittal była taka, że my 

deklarowaliśmy nawet przejęcie Kanału Suchy Jar, który można sobie wyobrazić, że w 

starych czasach to był ciek naturalny, potem został przekształcony w Kanał, bo po prostu 

potrzebny był dla Kombinatu, ale na zasadzie takiej, że strony będą proporcjonalnie 

finansować bo tam i Mittal zrzuca i gmina  zrzuca bo gmina zrzuca nie tylko z Igołomskiej, 

ale z tej części przed Kombinatem też zrzucamy, różne były propozycje Mittala, sprawy nie 

zostały sfinalizowane bo Mittal na końcu zaproponował żebyśmy w jakiś dziwny sposób 

wykupili tą nieruchomość, myśmy powiedzieli, że możemy rozmawiać o przejęciu tej 

nieruchomości czyli o nieodpłatnym przekazaniu i utrzymywaniu proporcjonalnie do ilości 

zrzucanych wód. To nie zostało sfinalizowane, nie oznacza to, że w jakikolwiek sposób jest 

zawirowana  ulica Igołomska. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Czy w tej sprawie ktoś jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę. Zamykam 

dyskusję, co oznacza zakończenie czytania projektu. Nie ma żadnych poprawek ani 

autopoprawek, będzie głosowane w bloku głosowań. Teraz jeszcze Pan mecenas tylko 

wyjaśni sprawę Jalu Kurka i potem Pan Radny. Bardzo proszę bo tam było pytanie przy 

porządku obrad jak należy rozpatrywać sprawę projektu dotyczącego Jalu Kurka, więc bardzo 

proszę. 
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Radca prawny Pan Piotr Łanoszka 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Pozwoliłem sobie przeanalizować stenogram z Sesji z dnia 24 października 2018 roku w 

porządku, którego był przedmiotowy projekt, druk numer 3248 i z tego stenogramu wynika, 

że nie nastąpiło stwierdzenie odbycia czytania, to znaczy I czytania czy w ogóle nie nastąpiła 

ta magiczna formułka, iż stwierdza się odbycie czytania, odbyła się dyskusja w czasie której 

został złożony wniosek o skierowanie projektu do wnioskodawcy, wniosek został przyjęty, 

projekt został skierowany do wnioskodawcy, projektodawcy i w tym momencie zgodnie ze 

Statutem, a także zgodnie z tym co się stało w czasie Sesji w dniu 24 października 2018 roku 

projekt wraca do czytania i znajduje się dokładnie w tym miejscu, czyli w trakcie czytania bo 

to jest projekt jednoczytaniowy. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. To też oznacza, że można było złożyć poprawkę, bo tak to nie można by było 

złożyć poprawki bo przy druku jednoczytaniowym zamknięcie czytania oznacza zakończenie 

terminu składania/…/ 

 

Radca prawny Pan Piotr Łanoszka 

Jest jeszcze taka uwaga, że po powrocie czy też w momencie, w którym projekt wrócił od 

projektodawcy mógł czy też może czy też przybrał inne brzmienie więc ta dyskusja tym 

bardziej jest uzasadniona bo jakby mówimy o nieco zmienionym projekcie. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Rozumiem, że to było wyjaśnienie dotyczące trybu procedowania czyli 

rozpatrujemy, dyskusję, będzie dyskusja na temat, jesteśmy w czytaniu. Pan Radny Hawranek 

bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Hawranek 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowne Panie i Panowie Radni! 

W imieniu Klubu Platformy proszę o 20 minut przerwy, a Radnych Platformy zapraszam do 

pokoju klubowego. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

To ja może już tak na wszelki wypadek trzydzieści dam, do godziny /…/ 

 

Radny – p. A. Hawranek 

Nie mam nic przeciwko trzydziestu, ale te dziesięć minut jest czasu Pana Przewodniczącego. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Ja zawsze mogę dać, więc, ale dobrze, do godziny 13.oo przerwa i jeżeli ktoś ma jeszcze 

jakieś inne sprawy to proszę do tego czasu zrobić, proszę Państwa jesteśmy w 35 punkcie, 

czyli mamy około 30 punktów, ja szacuję, że to będzie między 1,5 a 2,5 godziny, tyle nas 

jeszcze czeka po przerwie. Ogłaszam przerwę do godziny 13.oo. 

 

PRZERWA DO GODZINY 13.00. 
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Radny – p. S. Pietrzyk 

Na wniosek Klubu Platformy Obywatelskiej ogłaszam przedłużenie przerwy do godziny 

13.30. 

 

PRZERWA DO GODZINY 13.30. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Serdecznie Państwa Radnych zapraszam na salę obrad, minęła przerwa, chciałbym wznowić 

obrady.  Zapraszam Państwa będących w zasięgu mojego głosu, minął czas przerwy i 

chciałbym wznowić obrady CXV Sesji Rady Miasta Krakowa. Zapraszam Państwa Radnych 

na salę obrad, bo na razie wzrokowo daleko frekwencja odbiega od tej, która powinna być. 

Już jest lepiej, Pan Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości przybył, widzę, że Klub 

jest najbardziej zdyscyplinowany, co należy zauważyć, ale i Platforma się już też pojawia, 

natomiast, jest przynajmniej jeden przedstawiciel Klubu  Przyjaznego Krakowa. Proszę 

Państwa widzę wzrokowo, że mamy  taką frekwencję, która pozwala wznowić obrady. A 

zatem proszę Państwa wznawiam obrady CXV Sesji Rady Miasta Krakowa i będziemy 

procedować kolejne druki w trybie jednego czytania. Projekt uchwały według druku 2538. 

Zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa minął czas składania autopoprawek, a poprawki należy 

składać do prowadzącego obrady. Projekt dotyczy: 

 

SKARGI NA DZIAŁANIE ZARZĄDU INFRASTRUKTURY KOMUNALNEJ  

I TRANSPORTU W KRAKOWIE. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 2538, tryb jednego czytania, referuje sam Przewodniczący 

Komisji Rewizyjnej Pan Radny Adam Kalita, zapraszam. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Przedstawiam projekt uchwały według druku 2538 w sprawie skargi na działania Zarządu 

Infrastruktury Komunalnej i Transportu, ta uchwała została podjęta praktycznie rok temu, 

Komisja Rewizyjna uznała tą skargę za niezasadną. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Rozpoczynam dyskusję, czy ktoś w tej sprawie z Państwa 

chciał zabrać głos? Proszę bardzo, również w dyskusji, Pan Radny Adam Kalita chce zabrać 

głos, zatem udzielam głosu. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Jak powiedziałem projekt tej uchwały przez Komisję Rewizyjną został przygotowany 21 

listopada 2017 roku, był złożony Wysokiej Radzie, ale na wniosek Komisji Rewizyjnej został 

wycofany z podstawowego powodu, takiego, że mieszkańcy Krakowa zrzeszeni w  

Stowarzyszeniu Stare Podgórze przedstawili nowe fakty dotyczące tej uchwały, następnie jak 

Państwo pamiętają został powołany, powołana Komisja ds. Zbadania Zmian w Związku z 

Realizacją Organizacji Ruchu w Strefach Płatnego Parkowania, Projektu Mobilny Kraków 

oraz Polityki Transportowej dla Miasta Krakowa. Przypominam, że ta skarga, zresztą też 

Stowarzyszenia Stare Podgórze dotyczyła przetargu, w którym stronami był ZIKiT i firma 

EKKOM. Ja mogę powiedzieć tak, że Komisja Rewizyjna na ostatnim posiedzeniu poczuła 

obowiązek żeby ten druk wprowadzić, ja będę namawiał w swoim, jako Przewodniczący tej 



CXV SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

7 listopada 2018 roku 
 
 

43 
 

Komisji przedstawiłem Państwu projekt tej uchwały, natomiast jako Radny będę Państwa 

namawiał do tego żeby Państwo głosowali przeciwko, ponieważ wątpliwości, które 

zachodziły wtedy i w czerwcu 2018 roku jakby nie zostały rozwiązane, tym bardziej Komisja,  

której przewodniczył Pan Radny Wojciech Wojtowicz nie rozwiązała tych kwestii, ale ja 

przypomnę może te najważniejsze punkty, przede wszystkim podnoszony był zarzut złego 

przygotowania konsultacji społecznych przez firmę EKKOM, wątpliwości budziły także 

możliwości parkowania w strefach, przy tej okazji oczywiście kwestia miejsc dla 

niepełnosprawnych, wtedy rozpatrywaliśmy też jakby niezasadność i niewystarczające 

wyjaśnienia ZIKiT  w sprawie ścieżek rowerowych i jak powiedziałem te wątpliwości według 

mnie nie zostały rozwiane ani przez Komisję, przez dyskusję, którą odbywaliśmy w trakcie 

posiedzeń Rady, więc ja będę namawiał Państwa Radnych do głosowania nie przyjmującego 

tej uchwały według druku 2538. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Radnemu Kalicie. Bardzo proszę kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos? Proszę bardzo Pan Radny Józef Jałocha, bardzo proszę. 

 

Radny – p. J. Jałocha 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Cóż, mój przedmówca powiedział prawie wszystko, ja sądziłem, że jak powstała wtedy 

Komisja to, że dojdziemy i rozwiążemy pewne sprawy, ale okazało się, że były osoby takie, 

które dążyły do tego żeby zamknąć Komisję i zrobiły to. Była to dziwna sytuacja, bo sobie 

dobrze  przypominam, że zamiast protokołu z wniosków to było sporządzone tylko 

kalendarium wydarzeń. Tak, że to, to jest jedna z takich spraw w naszej kadencji, która po 

prostu, mnie się po prostu nie podobała, bo proponowałem żebyśmy doszli do końca, 

przeanalizować wszystkie problemy jakie są, były propozycje mieszkańców, aby wrócić z 

powrotem i każdą z ulic przeanalizować pod kątem miejsc parkingowych, odrzucono to, 

odrzucono kilka tysięcy podpisów mieszkańców. W związku z czym czuję się trochę dziwnie, 

że tu przez cztery lata mówiono o tym, że mamy słuchać głosu mieszkańców, a jednocześnie 

pewnego wieczoru załatwiono sprawę jednym tylko sprawozdaniem. Oczywiście będę 

głosował przeciw i namawiam koleżanki i kolegów do tego żeby zrobili to samo bo proszę 

Państwa jak można głosować przeciwko mieszkańcom. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Radnemu. Bardzo proszę kto z Państwa Radnych jeszcze chce zabrać głos? 

Jeżeli nie to dopuszczam do głosu spoza Rady Pani  Agnieszkę Gilarską ze Stowarzyszenia 

Stare Podgórze, bardzo proszę, zapraszam na mównicę i przypominam o dyscyplinie 

czasowej. 

 

Pani Agnieszka Gilarska 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Ja już nie będę powtarzać tego o czym wspominał Pan Przewodniczący Kalita, Pan Radny 

Jałocha, myśmy wykazali szereg nieprawidłowości, natomiast ja przypominam, że ja również 

byłam urzędnikiem i również nadzorowałam instytucję, która zajmowała się zamówieniami 

publicznymi. W tej sytuacji na zamówienie publiczne projekt organizacji ruchu w strefie 

płatnego parkowania wydano 224 tys. publicznych środków. Być może Państwo o tym nie 

wiecie, ja się chciałabym skoncentrować dzisiaj wyłącznie na, przepraszam, czy ja będę 

mogła prosić/…/ 
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Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Proszę nie przeszkadzać. 

 

Pani Agnieszka Gilarska 

Ja chciałabym się skoncentrować dzisiaj wyłącznie na jednym wątku, o którym być może 

Szanowna Rada, Wysoka nie wie, a mianowicie w ślad za naszą skargą do Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków sprzed ponad roku Wojewódzki Konserwator Zabytków uznał 2 

sierpnia wydając nakaz z klauzulą natychmiastowej wykonalności co do zlikwidowania części 

oznakowania w strefie płatnego parkowania. Tego oznakowania, na które zostały wydane 

środki publiczne, środki właśnie 224 tys. zł. Myśmy w naszej skardze odnośnie nienależytego 

wykonania umowy ze strony ZIKiT udowodnili, że zleceniobiorca miał obowiązek uzyskania 

wszystkich stosownych zgód i pozwoleń. Niestety takowych nie uzyskał, nie uzyskał 

pozwolenia konserwatorskiego na to, aby realizować oznakowanie w strefie płatnego 

parkowania na obszarze UNECSO oraz układów urbanistycznych wpisanych do rejestru 

zabytków. Ja przypomnę, to jest około 60 % strefy płatnego parkowania. W związku z tym 

Małopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków potwierdził nie dość, że nasze wątpliwości 

wydając nakaz usunięcia w terminie do 31 sierpnia 2018 roku części oznakowania, a drugie, 

zalecenia pokontrolne do końca października tego roku. Oczywiście to nie zostało wykonane. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani. Czy mamy jeszcze jakieś głosy w dyskusji? Nie widzę. A zatem zgodnie z 

paragrafem 36 ust. 1 pkt 6 Statutu Miasta Krakowa zamykam dyskusję, co oznacza 

zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a zatem 

będziemy głosowali ten druk w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. Przechodzimy do 

kolejnego punktu porządku obrad, tryb jednego czytania, druk 3282. Przypominam, że minął 

czas składania autopoprawek, poprawki należy składać do prowadzącego obrady  do czasu 

zakończenia dyskusji. Sprawa dotyczy: 

 

SKARGI NA DZIAŁANIE PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3282, referuje Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Adam Kalita, druk 3282. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Przedkładam Państwu druk według numeru 3282, projekt uchwały dotyczący skargi na 

Prezydenta Miasta Krakowa, w uzasadnieniu, uzasadnienie i projekt uchwały Państwo Radni 

otrzymali, Komisja proponuje uznać tą skargę za niezasadną.  

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Czy są głosy w dyskusji, otwieram dyskusję? Nie widzę, a 

zatem zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, co oznacza zakończenie 

czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a zatem będziemy głosowali 

projekt tej uchwały w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. Kolejny punkt naszych 

obrad dotyczy druku 3283, tryb jednego czytania, minął czas składania autopoprawek, a 

poprawki należy składać do Przewodniczącego prowadzącego obrady do czasu zakończenia 

dyskusji nad projektem. 
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SKARGA NA DZIAŁANIA DYREKTORA ZARZĄDU INFRASTRUKTURY 

SPORTOWEJ W KRAKOWIE. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3283, ponownie zapraszam Pana Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej, Pana Radnego Adama Kalitę. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Przedstawiam projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, które Państwo Radni otrzymali, druk 

3283, tak jak Pan Przewodniczący powiedział skarga na działania Dyrektora Zarządu 

Infrastruktury Sportowej, Komisja Rewizyjna proponuje uznać tą skargę za niezasadną. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję, kto z Państwa chciałby zabrać głos w sprawie tego projektu 

uchwały? Nie widzę, a zatem zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która 

oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a 

zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. 

Kolejny punkt naszych obrad dotyczy druku 3284, przypominam tryb jednego czytania, a 

zatem minął czas składania autopoprawek, a poprawki należy składać do czasu zakończenia 

dyskusji nad projektem do Przewodniczącego prowadzącego obrady. Projekt uchwały 

dotyczy: 

 

SKARGI NA DZIAŁANIA ZARZĄDU INFRASTRUKTURY KOMUNALNEJ  

I TRANSPORTU W KRAKOWIE. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3284, ponownie zapraszam Pana Przewodniczącego 

Komisji Radnego Adama Kalitę. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Przedstawiam w imieniu Komisji Rewizyjnej projekt uchwały wraz z uzasadnieniem według 

druku 3284 w sprawie skargi na działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu. 

Komisja proponuje uznać tą skargę za niezasadną. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję, kto z Państwa chciałby zabrać głos  w sprawie tego projektu 

uchwały? Nie widzę, a zatem zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, co 

oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a 

zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. 

Kolejny punkt naszych obrad, druk 3285, przypominam tryb jednego czytania, a zatem 

zgodnie ze Statutem minął czas składania autopoprawek, a poprawki należy składać do 

prowadzącego obrady do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Druk dotyczy: 

 

SKARGI NA PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3285, tryb jednego czytania, referuje ponownie Pan 

Przewodniczący Komisji, Radny Adam Kalita. 
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Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Przedstawiam projekt uchwały Komisji Rewizyjnej według druku 3285 na Prezydenta Miasta 

Krakowa. Komisja Rewizyjna proponuje uznać tą skargę za niezasadną. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję uprzejmie. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać w sprawie 

tego projektu uchwały głos? Nie widzę, a zatem zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa 

zamykam dyskusję, co oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie 

zgłoszono poprawek, a zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały w pierwotnym 

brzmieniu w bloku głosowań. Kolejny punkt naszych obrad, druk 3286, tryb jednego 

czytania, minął czas składania autopoprawek zgodnie ze Statutem, a poprawki należy składać 

do prowadzącego obrady do czasu zakończenia dyskusji. Projekt uchwały dotyczy: 

 

SKARGI NA DZIAŁANIA ZARZĄDU INFRASTRUKTURY KOMUNALNEJ I 

TRANSPORTU W KRAKOWIE. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3286, tryb jednego czytania i ponownie zapraszam Pana 

Radnego Adama Kalitę. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Przedstawiam Państwu projekt uchwały wraz z uzasadnieniem według druku 3286 skargi na 

działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu, Komisja Rewizyjna proponuje 

uznać tą skargę za niezasadną. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję, kto z Państwa chciałby w sprawie tego projektu uchwały 

zabrać głos? Nie widzę. Zatem zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, co 

oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a 

zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. 

Kolejny punkt naszych obrad, druk 3287, projekt uchwały w trybie jednego czytania, a zatem 

zgodnie ze Statutem minął czas składania autopoprawek, a poprawki należy składać do 

prowadzącego obrady do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. 

 

SKARGA NA DZIAŁANIE PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3287, tryb jednego czytania, zapraszam Pana 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, Radnego Adama Kalitę. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Przedstawiam projekt uchwały według druku 3287/…/ 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Zdaje się, że będę musiał świnkę uruchomić na historycznym ostatnim posiedzeniu, ostatnie 

ostrzeżenie trójcy udzielam, Panu Radnemu Wojtowiczowi, Pani Annie Szybist żeby nie 

przeszkadzali w prowadzeniu obrad, potem już zaproszę do świnki. Dziękuję. 
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Radny – p. A. Kalita 

Tak jak już wspomniałem przed chwilą według druku 3287, to była skarga na działania 

Prezydenta Miasta Krakowa. Komisja Rewizyjna proponuje uznać tą skargę za niezasadną. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Proszę Państwa otwieram dyskusję, kto z Państwa  w 

sprawie tego projektu uchwały chciałby zabrać głos? Nie widzę. Zgodnie ze Statutem Miasta 

Krakowa zamykam dyskusję, co oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym 

nie zgłoszono poprawek, a zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały w pierwotnym 

brzmieniu w bloku głosowań. I jeszcze z tego cyklu ostatni projekt uchwały według druku 

3311. Tryb jednego czytania, zatem zgodnie ze Statutem minął czas składania autopoprawek, 

a poprawki należy składać do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Projekt dotyczy: 

 

SKARGI NA PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3311 i ponownie Pan Radny Adam Kalita. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Przedstawiam projekt uchwały według numeru 3311 na Prezydenta Miasta Krakowa, Komisja 

Rewizyjna w projekcie uchwały wraz z uzasadnieniem uznała tą skargę za niezasadną i proszę 

o głosowanie w ten sposób. Ja przepraszam, że w tym trybie, ale przy tej okazji chciałem 

podziękować wszystkim  członkom Komisji Rewizyjnej za pracę przez tą kadencję, a także 

Państwu Radnym, że w większości przychylali się do opinii, którą wyrażała Komisja 

Rewizyjna. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Przewodniczącemu i ten miły akcent za współpracę zawsze powinniśmy sobie 

nawzajem dziękować bo to przecież nasza wspólna praca. Przechodzimy do kolejnego punktu 

naszych obrad, to jest również projekt uchwały w trybie jednego czytania według druku 3288, 

minął czas składania autopoprawek, a poprawki należy składać do prowadzącego obrady do 

czasu zakończenia dyskusji nad projektem. I tu od razu informuję, że autopoprawka jest 

prawidłowo doręczona, a zatem ten druk ma autopoprawkę, również mamy opinię Prezydenta 

w tej sprawie. Chodzi o projekt uchwały: 

 

USTALENIE KIERUNKÓW DZIAŁANIA DLA PREZYDENTA MIASTA 

KRAKOWA POLEGAJĄCYCH NA REALIZACJI ZAPISÓW PLANÓW 

ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO DOTYCZĄCYCH NABYCIA DO 

ZASOBU GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW TERENÓW POD OGÓLNODOSTĘPNĄ 

ZIELEŃ PUBLICZNĄ. 

Projekt Grupy Radnych, druk 3288, tryb jednego czytania, widzę w gotowości Pana Radnego 

Dominika Jaśkowca, zatem zapraszam i proszę o zreferowanie. 

 

Radny – p. D. Jaśkowiec 

Szanowni Państwo! 

W zastępstwie Pana Radnego Grzegorza Stawowego, projekt uchwały polega na ustaleniu 

kierunków działania dla Prezydenta  w zakresie pozyskania na tereny zielone ogólnodostępne 

trzech działek oznaczonych  w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego jako 

zieleń publiczna zlokalizowanych na Krowodrzy, sprawa wydaje się jasna, chodzi o to żeby te 
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działki gmina nabyła zgodnie z miejscowymi planami i urządziła na nich zieleń dla 

mieszkańców. Jeszcze dodam, że faktycznie autopoprawka została doręczona, ona wynika z 

opinii prawnej i ją konsumuje. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Radnemu. Bardzo proszę, otwieram dyskusję, mamy tutaj pozytywną opinię 

Komisji Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska. Otwieram dyskusję, bardzo 

proszę kto z Państwa Radnych chciałby w sprawie tego projektu uchwały zabrać głos? Nie 

widzę. Zatem sprawa jest jasna, mamy pozytywną opinię Komisji, pozytywną opinię Pana 

Prezydenta, autopoprawkę, która uwzględniła uwagi prawne, a zatem proszę Państwa 

będziemy głosowali, zamykam dyskusję, co oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie 

statutowym zgłoszono autopoprawkę, nie zgłoszono poprawek, a zatem będziemy głosowali 

ten druk wraz z autopoprawką w bloku głosowań. Kolejny projekt uchwały, na CXIV Sesji 

Rady Miasta Krakowa 24 października 2018 roku na wniosek formalny złożony przez Pana 

Radnego Włodzimierza Pietrusa Rada odesłała projekt do wnioskodawcy celem 

uwzględnienia opinii prawnej.  

 

USTALENIE KIERUNKÓW DZIAŁANIA DLA PREZYDENTA MIASTA 

KRAKOWA DOT. POZYSKANIA NA RZECZ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW 

TERENU PARKU JALU KURKA POPRZEZ DOKONANIE WYWŁASZCZENIA ZA 

ODSZKODOWANIEM. 

Projekt Grupy Radnych, druk 3248, tryb jednego czytania, referuje Pan Radny Dominik 

Jaśkowiec, zapraszam. 

 

Radny – p. D. Jaśkowiec 

Panie Przewodniczący!  Szanowni Państwo! 

Skonsumowaliśmy w formie autopoprawki cel odesłania, czyli go zrealizowaliśmy, uchwała 

zmieniła swój tytuł, wykreśliliśmy słowa: poprzez dokonanie wywłaszczenia za 

odszkodowaniem, teraz uchwała ma tytuł taki: Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta 

Miasta dotyczących pozyskania na rzecz Gminy Miejskiej Kraków terenu Parku Jalu Kurka. 

Poza tym w paragrafie 1 zmodyfikowaliśmy zapisy ustępów w ten sposób, że tryb 

wywłaszczenia jest jednym z możliwych trybów, a o tym będzie decydował Prezydent Miasta 

Krakowa, chodziło o to, i tutaj faktycznie pewna prawda była, pewna wskazówka, pewna 

racja była w tej opinii prawnej, że jest to przecież jeden z możliwych trybów nabywania tego 

terenu, w związku z tym nie chcemy blokować innych możliwych trybów, czy to wymiany 

nieruchomości, czy to jednak trybu standardowego wykupu bez wywłaszczenia. Dlatego 

mamy tryb wywłaszczenia wskazany jako jeden z możliwych jeżeli chodzi o pozyskanie tego 

terenu  Parku na rzecz miasta Krakowa. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Radnemu. W tej sprawie nie wydała opinii Komisja Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego, ale mamy tutaj pozytywną opinię Prezydenta z tego co widzę, już po tej 

autopoprawce, autopoprawka zrealizowała cel odesłania wynikający z opinii prawnej. 

Otwieram dyskusję, bardzo proszę kto z Państwa w tej sprawie chciałby zabrać głos? Nie 

widzę chętnych, a zatem jeżeli nie ma to nie przedłużam chwili milczenia, zamykam 

dyskusję, zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa, co oznacza zakończenie czytania projektu. W 

trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, mamy prawidłowo zgłoszoną autopoprawkę, a 

zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały wraz z autopoprawką w bloku głosowań. 
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Kolejny projekt uchwały w trybie jednego czytania według druku 3298, minął czas składania 

autopoprawek, a poprawki należy składać do prowadzącego obrady do czasu zakończenia 

dyskusji. Projekt dotyczy: 

 

PRZYJĘCIE PROGRAMU WSPÓŁPRACY GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW NA 

ROK 2019 Z ORGANIZACJAMI POZARZĄDOWYMI ORAZ PODMIOTAMI 

OKREŚLONYMI W ART. 3 UST. 3 USTAWY Z DNIA 24 KWIETNIA 2003 ROKU  

O DZIAŁALNOŚCI POŻYTKU PUBLICZNEGO I O WOLONTARIACIE. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3298, tryb jednego czytania, referuje Pan Dyrektor 

Mateusz Płoskonka, zapraszam. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Spraw Społecznych – p. M. Płoskonka 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie Prezydent Miasta 

Krakowa co roku przedstawia projekt Wysokiej Radzie uchwały dotyczącej programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi określając w nim cel główny, cele szczegółowe, 

zasady współpracy, zakres przedmiotowy oraz to co najważniejsze wykaz zadań i również 

środków zabezpieczonych na realizację tych zadań publicznych, które są zlecane w trybie 

ustawy o pożytku publicznym  i wolontariacie organizacjom pozarządowym w trybie 

otwartych konkursów ofert i w trybie tzw. małych grantów czyli art. 19a. Uchwała ta zawiera 

dwa załączniki, załączniki finansowe, są to załączniki, które określają zadania, które będą 

realizowane ze środków, z planów finansowych poszczególnych komórek organizacyjnych i 

miejskich jednostek organizacyjnych, na łączną kwotę w roku 2019 103.964.000, co stanowi 

wzrost w stosunku do roku poprzedniego o kwotę ponad 4,2 mln zł oraz  załącznik 3, który 

określa zadania publiczne, które będą realizowane z środków, które są wskazane z budżetów 

dzielnic, które na rok 2019 przewidziane są w wysokości 511.500 zł, co stanowi w stosunku 

do roku bieżącego wzrost o ponad 59 tys. zł, proszę Radę o podjęcie uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panie Dyrektorze. Mamy tutaj pozytywną opinię Komisji Planowania 

Przestrzennego i Ochrony Środowiska. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych 

chciałby w sprawie tego projektu uchwały zabrać głos? Nie widzę, a zatem zgodnie ze 

Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. 

W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a zatem będziemy głosowali projekt tej 

uchwały w pierwotnym brzmieniu  w bloku głosowań. Kolejny projekt uchwały w trybie 

jednego czytania według druku 3302, minął czas składania autopoprawek, a poprawki należy 

składać do prowadzącego obrady do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. 

 

ZWIĘKSZENIE DOTACJI PODMIOTOWEJ I UDZIELENIA DOTACJI CELOWEJ 

MIEJSKIM INSTYTUCJOM KULTURY. 

Projekt Prezydenta, druk 3302, tryb jednego czytania, referuje Pani Dyrektor Katarzyna 

Olesiak. 

 

Dyrektor Wydziału Kultury i Dziedzictwa Narodowego – p. K. Olesiak 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Projekt uchwały dotyczy zwiększenia dotacji podmiotowych miejskim instytucjom kultury na 

realizację projektów kulturalnych, zabezpieczenie wkładów własnych do projektów 
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dofinansowanych ze środków zewnętrznych, wykonanie koniecznych prac remontowych, 

uruchomienie nowych klubów kultury oraz na realizację projektów w ramach projektu 

Wyzwolona 1918. Ponadto dotacje celowe na realizację zadań inwestycyjnych związanych z 

modernizacją i termomodernizacją obiektów kultury oraz na zakupy inwestycyjne dla 

instytucji kultury. Uprzejmie proszę o podjęcie uchwały. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Kultury i Ochrony 

Zabytków oraz Komisji Budżetowej. Czy są stanowiska innych Komisji? Stanowiska Klubów 

Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie tego projektu uchwały? Nie widzę, zatem zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa 

zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie 

zgłoszono poprawek, a zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały w pierwotnym 

brzmieniu w bloku głosowań. Projekt uchwały w trybie jednego czytania, druk 3303, zgodnie 

ze Statutem minął czas składania autopoprawek, a poprawki należy składać do prowadzącego 

obrady do czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Projekt uchwały dotyczy: 

 

NADANIE STATUTU  MUZEUM  HISTORYCZNEMU MIASTA KRAKOWA. 

Projekt Prezydenta, druk 3303, tryb jednego czytania, referuje Pani Dyrektor Katarzyna 

Olesiak. 

 

Dyrektor Wydziału Kultury i Dziedzictwa Narodowego – p. K. Olesiak 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Projekt uchwały dotyczy nadania statutu Muzeum Historycznemu Miasta Krakowa, statut 

został uzgodniony z Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego i wejdzie w życie z dniem 

1 marca 2019 roku.  

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Kultury i Ochrony 

Zabytków. Czy są stanowiska innych Komisji, stanowiska Klubów Radnych? Nie widzę. 

Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos? Nie widzę. 

Zatem zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, co oznacza zakończenie 

czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a zatem będziemy głosowali 

projekt tej uchwały w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. Kolejny projekt uchwały w 

trybie jednego czytania według druku 3304. Minął czas składania autopoprawek, a poprawki 

należy składać do Przewodniczącego prowadzącego obrady do czasu zakończenia dyskusji 

nad projektem. Projekt uchwały dotyczy: 

 

ZMIENIAJĄCA UCHWAŁĘ NR XCV/2482/18 W SPRAWIE UDZIELENIA 

DOTACJI CELOWEJ Z BUDŻETU GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW  

Z PRZEZNACZENIEM NA REALIZOWANE W ROKU 2018 PRACE 

KONSERWATORSKIE, RESTAURATORSKIE LUB ROBOTY BUDOWLANE 

PRZY ZABYTKACH WPISANYCH DO REJESTRU ZABYTKÓW, POŁOŻONYCH 

NA OBSZARZE GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW, NIE STANOWIĄCYCH JEJ 

WYŁĄCZNEJ WŁASNOŚCI. 

Projekt Prezydenta, druk 3304, tryb jednego czytania, ponownie referuje Pani Dyrektor 

Katarzyna Olesiak. 
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Dyrektor Wydziału Kultury i Dziedzictwa Narodowego – p. K. Olesiak 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Projekt uchwały dotyczy udzielenia dotacji celowej w wysokości 130 tys. zł dla Polskiego 

Towarzystwa Gimnastycznego Sokół na wykonanie koniecznych prac interwencyjnych 

związanych  z zagrożeniem zabytku. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję uprzejmie. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Kultury i Ochrony 

Zabytków oraz Komisji Budżetowej. Czy są stanowiska innych Komisji, stanowiska Klubów 

Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie 

zabrać głos? Nie widzę. Zatem zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, co 

oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a 

zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. 

Kolejny projekt uchwały w trybie jednego czytania według druku 3310. Minął czas składania 

autopoprawek, a poprawki należy składać do Przewodniczącego prowadzącego obrady do 

czasu zakończenia dyskusji nad projektem. Projekt uchwały dotyczy: 

 

ROZPATRZENIA PETYCJI DOTYCZĄCEJ ZMIANY LOKALIZACJI 

CMENTARZA DLA MAŁYCH ZWIERZĄT W KRAKOWIE POPRZEZ 

USTANOWIENIE UŻYTKU EKOLOGICZNEGO CHRONIĄCEGO DZIAŁKI NR 

120/1 I 120/2 – BĘDĄCE NATURALNYMM PRZEDŁUŻENIEM UTWORZONEGO 

W MAJU 2018 ROKU UŻYTKU EKOLOGICZNEGO DOLINA POTOKU 

OLSZANICKIEGO – ŁĄKI OLSZANICKIE. 

Projekt Komisji Głównej, druk 3310, tryb jednego czytania, referuje Pan Przewodniczący 

Bogusław Kośmider. 

 

Radny – p. B. Kośmider 

Szanowni Państwo! 

Jest to jedna z ostatnich petycji, w  zasadzie nie jedna z ostatnich tylko ostatnia petycja, którą 

rozpatrujemy, która, z którą zwrócili się do nas mieszkańcy rejonu Olszanicy, którzy 

zawnioskowali o to żeby zmienić lokalizację cmentarza dla małych zwierząt poprzez 

ustanowienie użytku ekologicznego chroniącego stosowne działki właśnie w tym rejonie. 

Opierając się na danych, na informacjach Pana Prezydenta, oraz na podstawie także 

wskazanych przez niego warunków stworzenia użytku ekologicznego wiemy, że po 

pierwszego czegoś takiego tam zrobić nie możemy, po drugie, że – i te działki, które tam są 

nie kwalifikują się do tego żeby takie coś miały, już nie mówiąc o tym, że jakby właściciele 

tego użytku ekologicznego, tych rejonów przeznaczali czy planowali to przeznaczać na inne 

rzeczy, ale na pewno nie na to co było wskazane. Biorąc pod uwagę te wyjaśnienia 

Prezydenta oraz zrobione rozpoznanie przez Pana Prezydenta, bo przypomnę, że procedura 

rozpatrywania petycji była taka, my jako Rada ją otrzymujemy, kierujemy do Pana 

Prezydenta, Pan Prezydent przygotowuje swoje stanowisko, ono jest prezentowane na 

Komisji Głównej i Komisja Główna w tej sprawie przyjmuje rekomendacje czy jesteśmy za tą 

petycją czy przeciwko. Na następnej, albo na jednym z następnych posiedzeń Komisji jest 

przygotowany projekt uchwały właśnie zgodny z tą rekomendacją i potem przyjmujemy 

projekt uchwały i tutaj go głosujemy. Przytoczę ostateczną sentencję: biorąc pod uwagę 

wyjaśnienia Prezydenta Komisja Główna Rady Miasta postanowiła o odmownym 

rozpatrzeniu złożonej petycji w zakresie ustanowienia użytku ekologicznego  na tych 

działkach. Jednocześnie mając na względzie stanowiska podmiotów popierających złożoną 
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petycję, bo to była petycja złożona przez sporą grupę mieszkańców, różne środowiska 

związane z tym rejonem, postanowiła o wyrażeniu woli podjęcia przez Prezydenta wszelkich 

dopuszczalnych prawem działań mających na celu ochronę wskazanych działek przed 

skutkami ewentualnego zniszczenia tego obszaru, w tym katastrofą ekologiczną.  To znaczy 

ponieważ zgodnie z tymi wskazaniami nie możemy tam zrobić  użytku ekologicznego  w 

związku z tym przyjęliśmy taką formułę działania, taki projekt, najpierw taką rekomendację 

przyjęła Komisja Główna, potem taki projekt uchwały Komisja Główna przyjęła na jednym z 

ostatnich posiedzeń, ja dzisiaj prosiłem Państwa o to żeby to było wprowadzone, ponieważ 

przerwalibyśmy tok prac i ponad pół roku trwałby czas, biorąc pod uwagę nową kadencję dla 

rozpatrywania petycji czyli przekroczylibyśmy czas ustawowy. Stąd uprzejmie Państwa 

proszę o przyjęcie tej petycji w takiej treści jaką zarekomendowała Komisja Główna i jaką 

przyjęła jako swój projekt Komisja Główna na ostatnim posiedzeniu. To tyle z mojej strony, 

dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Proszę Państwa, a zatem zapoznaliśmy się z tym projektem i rozpoczynam 

dyskusję, kto z Państwa chciałby w tej sprawie, tego projektu uchwały zabrać głos? Nie 

widzę.  Zatem jest to dość jasno sprawa przedstawiona, nie wymaga większej dyskusji, 

zgodnie zatem ze Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, która oznacza zakończenie 

czytania projektu. W trybie statutowym nie zgłoszono poprawek,  a zatem będziemy 

głosowali projekt tej uchwały w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. Kolejny projekt 

uchwały w trybie jednego czytania według druku 3299. Minął czas składania autopoprawek, a 

poprawki należy składać do Przewodniczącego prowadzącego obrady do czasu zakończenia 

dyskusji nad projektem. 

 

ZMIANY W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2018 /dot. zwiększenia planu 

dochodów i wydatków w działach 600, 801 i 854/. 

Projekt Prezydenta, druk 3299, tryb jednego czytania, referuje Pani Dyrektor Małgorzata 

Okarmus. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Projekt uchwały zawiera zwiększenie planuj dochodów i wydatków i kwotę 99.376 zł, jest to 

związane z przyznaniem nagród Ministra Edukacji Narodowej oraz Małopolskiego Kuratora 

Oświaty, a także zwiększeniem środków pochodzących z funduszy europejskich. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej. Czy są 

stanowiska innych Komisji, stanowiska Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, 

kto z Państwa Radnych chciałby w tej sprawie zabrać głos? Nie widzę. Zatem zgodnie ze 

Statutem Miasta Krakowa zamykam dyskusję, co oznacza zakończenie czytania projektu. W 

trybie statutowym nie zgłoszono poprawek, a zatem będziemy głosowali projekt tej uchwały 

w pierwotnym brzmieniu w bloku głosowań. Kolejny projekt uchwały, projekt uchwały w 

trybie dwóch czytań i tu mamy proszę Państwa: 

 

ZMIANY W BUDŻECIE MIASTA KRAKOWA NA ROK 2018 /dot. zmian planu 

dochodów w działach 600, 801, 852, 854, 855, 900 i 926 oraz zmian planu wydatków 

 w działach 020, 700, 801, 852, 853, 854, 855, 900 i 926/. 
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Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3300, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Małgorzata 

Okarmus. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały zawiera po pierwsze zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 

496.050 zł, jest to związane z wpływem ze zwrotu dotacji niewykorzystanych, wpływem z 

usług oraz wpłat za żywienie, wpływem z różnych dochodów oraz wypłatą odszkodowań. 

Kolejne zmiany to jest zmniejszenie planu dochodów i wydatków 822.391 zł, dotyczy to 

zmniejszenia w ramach projektów unijnych. Kolejna zmiana to jest przeniesienie między 

działami  w ramach planu wydatków bieżących 305.036 zł oraz pozostałe zmiany to są 

zmiany zgodnie z załącznikiem 4 do uchwały w planie dochodów rachunków dochodów 

jednostek budżetowych. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Tu w tej sprawie jest to co  prawda projekt uchwały w trybie dwóch 

czytań, ale mamy złożony prawidłowo wniosek o wprowadzenie do II czytania w trybie 

nagłym, podpisy prawidłowo złożone, informuję o tym, ale proszę, oczywiście mamy też 

pozytywną opinię Komisji Budżetowej. Czy są stanowiska innych Komisji? Stanowiska 

Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby w 

sprawie tego projektu uchwały zabrać głos? Nie widzę.  A zatem zamykam dyskusję i 

stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie i zgodnie z tym, że mamy tu wniosek o wprowadzenie 

do II czytania w trybie nagłym wyznaczam termin wprowadzenia autopoprawek na godzinę 

14.30 i tryb zgłaszania poprawek na godzinę 14.40. Oczywiście będziemy głosowali wniosek 

w bloku głosowań, a potem w zależności od wyników głosowania będziemy dalej 

procedować ten druk. Projekt uchwały w trybie dwóch czytań znowu mamy kolejny, tu mamy 

również – od razu zaznaczam – wniosek o wprowadzenie do II czytania w trybie nagłym. 

Chodzi o projekt uchwały według druku 3269. 

 

UTRATA MOCY OBOWIĄZUJĄCEJ UCHWAŁY NR CIII/1581/14 W SPRAWIE 

WYRAŻENIA ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 

NIEOGRANICZONEGO NIEZABUDOWANEJ NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ 

STANOWIĄCEJ WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW POŁOŻONEJ  

W KRAKOWIE U ZBIEGU ULIC SASKIEJ I SZCZYGLEJ. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3269, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta 

Witkowicz. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Projekt uchwały dotyczy utraty mocy obowiązującej uchwały, która podjęta została przez 

Państwa 23 kwietnia 2014 roku na podstawie, której to uchwały wyraziliście Państwo zgodę 

na sprzedaż nieruchomości w drodze przetargu ustnego nieograniczonego niezabudowanej 

nieruchomości położonej w Krakowie u zbiegu ulicy Saskiej i Szczygła. Został 

przeprowadzony przetarg na tą nieruchomość, zakończył się on wynikiem negatywnym, a 

następnie został opracowany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, który, 

zgodnie z którym nieruchomość została przeznaczona pod usługi i 29 sierpnia 2018 roku 

została podjęta uchwała Rady Miasta Krakowa, która przeznaczyła środki celowe Bibliotece 

Kraków w wysokości 200 tys. zł na realizację na tej działce zadania pod nazwą Budowa Filii 



CXV SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

7 listopada 2018 roku 
 
 

54 
 

Biblioteki Kraków przy ulicy Saskiej, księdza Ignacego Stoszki. W związku z tym uchwała 

stała się bezprzedmiotowa, będziemy wykorzystywać nieruchomość na własne cele, stąd 

prośba o podjęcie uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Budżetowej i 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby w tej 

sprawie zabrać głos? Nie widzę, a zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I 

czytanie projektu i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa określam termin wprowadzenia 

autopoprawek, biorąc pod uwagę złożony wniosek o odbycie dzisiaj II czytania, o 

wprowadzenie do II czytania w trybie nagłym, wyznaczam termin autopoprawek na godzinę 

14.30 i 14.40 termin zgłaszania poprawek. Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch czytań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 87 USYTUOWANEGO W BUDYNKU NA OS. 

TEATRALNYM 2 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCY Z ZASTOSOWANIEM  

82 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3268, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta 

Witkowicz i tu również mamy złożony wniosek o wprowadzenie do II czytania w trybie 

nagłym. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego położonego na osiedlu Teatralnym 2 z zastosowaniem indywidualnej 82 % 

bonifikaty. Sprawa zgodnie z naszą procedurą i przyjętymi zasadami została omówiona na 

dwóch Komisjach, które to Komisje wyraziły pozytywną opinię. Stąd dzisiaj przygotowany 

projekt uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, a zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu 

i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa określam, biorąc pod uwagę złożony wniosek o 

wprowadzenie do II czytania, termin autopoprawek na godzinę 14.35 i termin zgłaszania 

poprawek na godzinę 14.45. Przechodzę do kolejnego punktu obrad, projekt uchwały w trybie 

dwóch czytań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 

NIEOGRANICZONEGO NIEZABUDOWANEJ NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ, 

STANOWIĄCEJ WŁASNOŚĆ GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW POŁOŻONEJ  

W KRAKOWIE W REJONIE ULICY HELTMANA. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3270, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta 

Witkowicz. Przypominam, że tu również mamy złożony wniosek o wprowadzenie do II 

czytania w trybie nagłym. 
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Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż  w trybie przetargu ustnego 

nieograniczonego nieruchomości, która położona jest w Krakowie przy ulicy Heltmana o 

powierzchni 421 m2, została ona wyszacowana na kwotę 173.587 zł, tj. po 412,32 za m2. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, a zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu 

i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa określam, biorąc pod uwagę złożony wniosek o 

wprowadzenie do II czytania, termin autopoprawek na godzinę 14.40 i termin zgłaszania 

poprawek na godzinę 14.50. Przechodzę do kolejnego punktu obrad, projekt uchwały w trybie 

dwóch czytań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA SPRZEDAŻ W DRODZE PRZETARGU USTNEGO 

NIEOGRANICZONEGO UDZIAŁU GMINY MIEJSKIEJ KRAKÓW 

WYNOSZĄCEGO 586/13440 CZĘŚCI NIERUCHOMOŚCI GRUNTOWEJ, 

ZABUDOWANEJ BUDYNKIEM MIESZKALNYM, POŁOŻONEJ W KRAKOWIE 

PRZY ULICY BRZOZOWEJ NR 16. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3272, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta 

Witkowicz i tu również mamy wniosek o wprowadzenie do II czytania w trybie nagłym. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie przetargu ustnego 

nieograniczonego udziału Gminy Miejskiej Kraków nieruchomości położonej przy ulicy 

Brzozowej nr 16,  udział wynosi 586/13440 części i zgodnie z wyszacowanym przez 

rzeczoznawcę majątkowego operatem szacunkowym wartość tego udziału to 292.600 zł tj. po 

2.762,87 zł za m2. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, a zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu 

i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa biorąc pod uwagę złożony wniosek o wprowadzenie 

do II czytania, wprowadzenie autopoprawek, termin wyznaczam na godzinę 14.40, a 

ostateczny termin zgłaszania poprawek na godzinę 14.50 w dniu dzisiejszym. Projekt uchwały 

w trybie dwóch czytań: 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 101 USYTUOWANEGO W BUDYNKU PRZY ULICY 

STACHIEWICZA 27 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCY Z ZASTOSOWANIEM 

72 % BONIFIKATY. 
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Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3277, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta 

Witkowicz. Tu również mamy wniosek o wprowadzenie do II czytania jako sprawy nagłej. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego, który położony jest w Krakowie przy ulicy Stachiewicza 27 z indywidualną 

bonifikatą wynoszącą 72 %. Sprawa została omówiona i przeprocedowana na dwóch 

Komisjach, które wyraziły opinię pozytywną, stąd przygotowany dzisiaj projekt uchwały. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, a zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu 

i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa biorąc pod uwagę złożony wniosek o wprowadzenie 

do II czytania w trybie nagłym wyznaczam termin wprowadzenia autopoprawek na godzinę 

14.40 i termin zgłaszania poprawek, ostateczny, na godzinę 14.50. Kolejny projekt uchwały w 

trybie dwóch czytań: 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 6 USYTUOWANEGO W BUDYNKU PRZY ULICY 

KOŚCIUSZKOWCÓW 3 W KRAKOWIE NA REZCZ NAJEMCY  

Z ZASTOSOWANIEM 75 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3278, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta Witkowicz. I tu 

również mamy złożony wniosek o wprowadzenie do II czytania jako sprawy nagłej. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego położonego w Krakowie przy ulicy Kościuszkowców 3 z zastosowaniem 

indywidualnej 75 % bonifikaty. Sprawa omówiona i przeprocedowana na dwóch Komisjach, 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Budżetowej, które wyraziły opinię 

pozytywną, stąd przygotowany dzisiaj projekt uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Potwierdzam to co powiedziała Pani Dyrektor, mamy w tej sprawie pozytywną opinię 

Komisji Budżetowej oraz Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego dotyczącą tego projektu 

uchwały. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. Stanowiska Klubów? Nie widzę. 

Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, a zatem 

zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu i zgodnie ze Statutem 

Miasta Krakowa, biorąc pod uwagę złożony wniosek o wprowadzenie do II czytania w trybie 

nagłym, wyznaczam termin wprowadzenia autopoprawek na godzinę 14.40 i termin 

zgłaszania poprawek, ostateczny, na godzinę 14.50. Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch 

czytań: 
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WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 90 USYTUOWANEGO W BUDYNKU PRZY ULICY 

KOBIERZYŃSKIEJ 96 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJMCÓW Z 

ZASTOSOWANIEM 7 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3279, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta Witkowicz. Również 

w tej sprawie mamy prawidłowo złożony wniosek formalny o wprowadzenie do II czytania 

jako sprawy nagłej. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie   w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego, który położony jest przy ulicy Kobierzyńskiej 96 z zastosowaniem 

indywidualnej 7 % bonifikaty, sprawa została omówiona, dwie Komisje wyraziły opinię 

pozytywną, dziś przygotowany projekt uchwały w związku z tymi opiniami. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywne opinie Komisji Budżetowej oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, a zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu 

i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa biorąc pod uwagę złożony wniosek o wprowadzenie 

do II czytania w trybie nagłym wyznaczam termin wprowadzenia autopoprawek na godzinę 

14.40 i termin zgłaszania poprawek, ostateczny, na godzinę 14.50. Kolejny projekt uchwały w 

trybie dwóch czytań: 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE  W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 41 USYTUOWANEGO W BUDYNKU NA OS. II PUŁKU 

LOTNICZEGO 46 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCÓW Z ZASTOSOWANIEM 

36 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3280, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta Witkowicz.  Tu 

również mamy wniosek formalny o wprowadzenie do II czytania w trybie nagłym. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego, który położony jest w Krakowie na osiedlu II Pułku Lotniczego 46 z 

zastosowaniem indywidualnej bonifikaty wynoszącej 36 %. Sprawa została przeprocedowana 

na dwóch Komisjach i dzisiaj przedstawiam Państwu projekt uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję uprzejmie. Mamy w tej sprawie pozytywne opinie Komisji Budżetowej oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, a zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu 

i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa biorąc pod uwagę złożony wniosek o wprowadzenie 

do II czytania w trybie nagłym wyznaczam termin wprowadzenia autopoprawek na godzinę 

14.40 i termin zgłaszania poprawek, ostateczny, na godzinę 14.50. Kolejny projekt uchwały w 

trybie dwóch czytań: 
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WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 48 USYTUOWANEGO W BUDYNKU NA OS. PIASTÓW 27 

W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCÓW Z ZASTOSOWANIEM 9 % BONIFKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3281, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta Witkowicz. Również 

tutaj mamy złożony wniosek formalny o wprowadzenie do II czytania jako sprawy nagłej. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego, który położony jest w budynku na osiedlu Piastów 27 z zastosowaniem 

indywidualnej 9 % bonifikaty. Sprawa była przedmiotem analizy na dwóch Komisjach i stąd 

dziś przygotowany projekt uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Nie tylko analizy Pani Dyrektor, ale również te Komisje wydały pozytywną opinią, a chodzi o 

Komisję Budżetową i Komisję Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych 

Komisji? Nie widzę. Stanowiska Klubów? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, a zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada 

odbyła I czytanie projektu i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa biorąc pod uwagę złożony 

wniosek o wprowadzenie do II czytania w trybie nagłym wyznaczam termin wprowadzenia 

autopoprawek na godzinę 14.45 i ostateczny termin zgłaszania poprawek na godzinę 14.55. 

Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch czytań: 

 

USTALENIE WYSOKOŚCI OPŁAT ZA USUNIĘCIE I PRZECHOWYWANIE 

POJAZDU ORAZ WYSOKOŚCI KOSZTÓW POWSTAŁYCH W PRZYPADKU 

ODSTĄPIENIA OD USUNIĘCIA POJAZDU. 

Projekt Prezydenta, druk 3292, I czytanie, referuje Pan Dyrektor Andrzej Olewicz, zapraszam 

serdecznie na mównicę. Też mamy tutaj wniosek o wprowadzenie do II czytania w trybie 

nagłym. 

 

Zastępca Dyrektora ZIKiT – p. A. Olewicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ustala się obowiązujące w 2019 roku opłaty za usunięcie pojazdów zgodnie z art. 130 prawa 

o ruchu drogowym, a także ustala się wysokość opłat w przypadku odstąpienia od holowania 

tych pojazdów gdy takie przesłanki przestały obowiązywać. Na mocy art. 130 ustawy prawo o 

ruchu drogowym Rada Miasta co roku ustala wysokości tych opłat, te opłaty zostały ustalone 

w oparciu o aktualne stawki jakie gmina wynegocjowała z podmiotami wyłonionymi w 

przetargu w zamówieniach publicznych. Wysokość tych stawek mieści się w podanym przez 

Ministra Finansów obwieszczeniu. Zmiana tych stawek nie spowoduje wzrostu kosztów dla 

gminy. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panie Dyrektorze. Proszę Państwa mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji 

Infrastruktury. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. Stanowiska Klubów Radnych? 

Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie tego 

projektu uchwały? Nie widzę. A zatem stwierdzam, zamykam dyskusję i stwierdzam, że Rada 

odbyła I czytanie projektu i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa określam, biorąc pod uwagę 

wniosek o wprowadzenie do II czytania w trybie nagłym, termin wprowadzenia 
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autopoprawek na godzinę 14.45 w dniu dzisiejszym i ostateczny termin zgłaszania poprawek 

na godzinę 14.55 w dniu dzisiejszym. Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch czytań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD ŻĄDANIA ZWROTU ½ CZĘŚCI 

ZWALORYZOWANEJ KWOTY BONIFIKATY UDZIELONEJJ OD CENY 

SPRZEDAŻY UDZIAŁU 6962/358984 CZĘŚCI W NIERUCHOMOŚCI 

GRUNTOWEJ, ZWIĄZANEGO Z LOKALEM MIESZKALNYM POŁOŻONYM  NA 

OS. PIASTÓW 1 W KRAKOWIE STANOWIĄCYM POPRZEDNIO WŁASNOŚĆ 

WNIOSKODAWCY NA PRAWACH WSPÓLNOŚCI USTAWOWEJ MAŁŻEŃSKIEJ. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3289, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta 

Witkowicz. Tu również jest wniosek formalny o wprowadzenie do II czytania jako sprawy 

nagłej. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału w nieruchomości, 

który związany był z lokalem mieszkalnym położonym na os. Piastów 1. Sprawa była 

przedmiotem dwóch pozytywnych opinii Komisji Budżetowej i Komisji Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego i dzisiaj przygotowaliśmy projekt uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej  oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w sprawie tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem zamykam 

dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu i zgodnie ze Statutem Miasta 

Krakowa określam, biorąc pod uwagę złożony wniosek formalny o wprowadzenie do II 

czytania w trybie nagłym, termin wprowadzenia autopoprawek na godzinę 14.45 i ostateczny 

termin zgłaszania poprawek na godzinę 14.50. Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch 

czytań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 10 USYTUOWANEGO W BUDYNKU NA  

OS. OGRODOWYM 15 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCÓW  

Z ZASTOSOWANIEM 79 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3294, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta Witkowicz. Tu 

również jest złożony wniosek formalny o wprowadzenie do II czytania jako sprawy nagłej. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego, który położony jest w Krakowie na os. Ogrodowym 15 z zastosowaniem 

indywidualnej 79 % bonifikaty. Sprawa uzyskała pozytywne opinie dwóch Komisji, Komisji 

Budżetowej Rady Miasta Krakowa 9 października 2018 roku i Komisji Mienia i Rozwoju 

Gospodarczego w dniu 11 września 2018 roku i przygotowaliśmy dzisiaj projekt uchwały. 

Bardzo proszę o procedowanie. Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej  oraz Komisji Mienia i 

Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. Stanowiska Klubów 

Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem zamykam dyskusję i stwierdzam, że 

Rada odbyła I czytanie projektu i zgodnie ze Statutem Miasta Krakowa określam, biorąc pod 

uwagę złożony wniosek formalny o wprowadzenie do II czytania w trybie nagłym, termin 

wprowadzenia autopoprawek na godzinę 14.45 i ostateczny termin zgłaszania poprawek na 

godzinę 14.55. Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch czytań. 

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 7 USYTUOWANEGO W BUDYNKU PRZY ULICY 

KRÓLEWSKIEJ 39 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCY Z ZASTOSOWANIEM 

61 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta, druk 3295, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta Witkowicz.  Tu 

mamy również wniosek formalny o wprowadzenie do II czytania w trybie nagłym. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego zajmowanego przez najemcę przy ulicy Królewskiej 39 z zastosowaniem 

indywidualnej 61 % bonifikaty. Sprawa uzyskała pozytywne opinie dwóch Komisji, stąd dziś 

przygotowany projekt uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej  oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w sprawie tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem zamykam 

dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu i zgodnie ze Statutem Miasta 

Krakowa określam, biorąc pod uwagę złożony wniosek formalny o wprowadzenie do II 

czytania w trybie nagłym, termin wprowadzenia autopoprawek na godzinę 14.50 i ostateczny 

termin zgłaszania poprawek na godzinę 14.55. Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch 

czytań.  

 

WYRAŻENIE ZGODY NA ZBYCIE W TRYBIE BEZPRZETARGOWYM LOKALU 

MIESZKALNEGO NR 37 USYTUOWANEGO W BUDYNKU PRZY ULICY 

PRĄDNICKIEJ 58 W KRAKOWIE NA RZECZ NAJEMCY Z ZASTOSOWANIEM  

66 % BONIFIKATY. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3297, I czytanie, referuje Pani Dyrektor Marta 

Witkowicz. Tu również jest złożony wniosek formalny o wprowadzenie do II czytania jako 

sprawy nagłej. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego, który położony jest w Krakowie przy ulicy Prądnickiej 58 z zastosowaniem 66 

% bonifikaty. Sprawa, przedmiotowa sprawa była procedowana na dwóch Komisjach, które 
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Komisje wyraziły opinie pozytywne, Komisja Budżetowa 9 października 2018 roku, a 

Komisja Mienia i Rozwoju Gospodarczego 25 września 2018 roku, stąd dziś przygotowany 

projekt uchwały. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Pani Dyrektor. Mamy w tej sprawie pozytywną opinię Komisji Budżetowej  oraz 

Komisji Mienia i Rozwoju Gospodarczego. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. 

Stanowiska Klubów Radnych? Nie widzę. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos w sprawie tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem zamykam 

dyskusję i stwierdzam, że Rada odbyła I czytanie projektu i zgodnie ze Statutem Miasta 

Krakowa określam, biorąc pod uwagę złożony wniosek formalny o wprowadzenie do II 

czytania w trybie nagłym, termin wprowadzenia autopoprawek na godzinę 14.50 i ostateczny 

termin zgłaszania poprawek na godzinę 14.55. Kolejny projekt uchwały w trybie dwóch 

czytań.  

 

PRZYJĘCIE GMINNEGO PROGRAMU PROFILAKTYKI I ROZWIĄZYWANIA 

PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH ORAZ PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII 

NA ROK 2019. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3301, I czytanie, referuje Pan Dyrektor Adam 

Chrapisiński, zapraszam. 

 

Dyrektor MCPU – p. A. Chrapisiński 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Realizując zapisy ustawowe w imieniu Prezydenta Miasta Krakowa przedkładam do 

uchwalenia Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019. Mam przyjemność po raz kolejny, w tej kadencji 

po raz czwarty prezentować ten program, który jest lokalną strategią, która daje podstawę do 

realizacji zadań własnych gminy w  zakresie profilaktyki uzależnień oraz ograniczenia szkód 

wynikających z używania substancji psychoaktywnych czyli alkoholu i narkotyków. Przy 

opracowaniu tego programu bardzo istotnym elementem była diagnoza problemu, która 

została oparta między innymi o badania ankietowe, które są w ilości ponad 10 tys. rocznie 

prowadzone wśród młodzieży krakowskich szkół, w tych szkołach, w których prowadzone są 

zajęcia profilaktyczne, ale także na podstawie badań europejskich, które na zlecenie  Urzędu 

Miasta są realizowane  w cyklach co cztery lata, korzystamy także z innych informacji 

między innymi z danych statystycznych Komendy Miejskiej Policji,  Komendy 

Wojewódzkiej Policji i Straży Miejskiej, a także rekomendacji Państwowej Agencji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Celem głównym gminnego programu jest 

ograniczenie negatywnych konsekwencji społecznych, w tym szczególnie szkód zdrowotnych 

i zaburzeń życia rodzinnego, które wynikają z używania alkoholu, a raczej z nadużywania 

alkoholu oraz innych substancji psychoaktywnych, to są także zjawiska używania 

narkotyków, picia alkoholu i podejmowania innych zachowań ryzykownych przez dzieci i 

młodzież. Te zadania będą realizowane przez 7 celów operacyjnych i 21 zadań, generalnie w 

obszarach profilaktyki, terapii oraz rehabilitacji. Realizatorami tych zadań będą oprócz 

organizacji pozarządowych jednostki i wydziały miejskie, które  w części będą kontynuowały 

programy, które zostały już rozpoczęte i są kontynuowane. Program został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Dialogu Obywatelskiego ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom, 

Miejską Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Krakowską Radę Działalności 

Pożytku Publicznego a także Komisję Zdrowia i Profilaktyki oraz Uzdrowiskowej Rady 
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Miasta Krakowa. Organizacje pozarządowe, które miały możliwość składania uwag, termin 

prawie dwutygodniowy, nie zgłosiły do tego projektu żadnych uwag. Planowana wysokość 

środków na 2019 rok, która w projekcie budżetu jest zapisana to kwota 22 mln zł, czyli w 

porównaniu do planu na rok 2018 wyższa kwota o 1,5 mln zł. Dziękuję bardzo i uprzejmie 

proszę o przyjęcie i uchwalenie programu. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panie Dyrektorze. Już Pan powiedział o pozytywnych różnych opiniach, jeżeli 

chodzi o Radę Miasta wydała to Komisja Zdrowia i Profilaktyki pozytywną opinię w tej 

sprawie. Czy są stanowiska innych Komisji? Nie widzę. Stanowiska Klubów Radnych? Nie 

widzę. Otwieram dyskusję, bardzo proszę kto z Państwa Radnych chciałby w sprawie tego 

projektu uchwały zabrać głos? Bardzo proszę Pan Radny, przepraszam, Pan Radny Wojciech 

Wojtowicz, bardzo proszę. 

 

Radny – p. W. Wojtowicz 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Dyrektorze! Szanowni Państwo! 

Całość programu oczywiście przyjmuję jako bardzo pozytywny w kategoriach miasta 

Krakowa, natomiast mam uwagi co do tego programu na stronie 8 załącznika. Państwo tutaj 

bardzo dokładnie opisujecie kwestie konsultacji, kwestie związane z tym, i tutaj będę cytował, 

że w związku z powyższym po uzyskaniu  opinii rad dzielnic celowym będzie przyjęcie 

uchwały w sprawie ograniczenia  w godzinach nocnych sprzedaży napojów alkoholowych w 

placówkach handlowych, sklepach z wyłączeniem lokali gastronomicznych. To był cytat z 

tego załącznika, wcześniej oczywiście Państwo wypowiadacie się na temat tych konsultacji, 

które były w ostatnich dwóch latach prowadzone ale nie podajecie Państwo informacji, że 

Rada Miasta podjęła uchwałę i odrzuciła ten projekt, który został złożony przez Prezydenta. 

W związku z tym myślę, że to jest ważna kwestia żeby jednak cytując dalej zmiany tej 

sytuacji w dzielnicy I, a także założenia, że powinno się do tego prowadzić, jednak dla 

informacji osób, które przyjmują ten program podać taką ważną informację, że Rada Miasta 

nie przyjęła tego w kategoriach ograniczenia w porach nocnych, na całości miasta, bo takie 

tutaj są z Państwa strony propozycje, co nie zmienia postaci rzeczy, że być może w tym 

kierunku będzie miasto zmierzało, bo wiemy o tym, że przyjęliśmy – i to jest podane w tym 

programie – uchwałę, która od 26 grudnia ma obowiązywać na terenie dzielnicy I, zgłaszają 

się inne dzielnice, ale myślę, że dla porządku powinniście Państwo jednak taką rzecz w 

programie alkoholowym podać. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Radnemu. Bardzo proszę kto z Państwa? Pan Radny Adam Kalita. 

 

Radny – p. W. Wojtowicz 

Oczywiście będę głosował za tym programem, ale prosiłbym jednak żeby takie kwestie 

umieszczać. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Pan Radny Adam Kalita, zapraszam. 
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Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Ja krótko, ja tylko oczywiście też będę głosował za tym programem, natomiast nie wiem 

dlaczego Radny Wojtowicz chciałby żeby tam była umieszczona taka informacja, jako 

informacja oczywiście mogłaby być, moim zdaniem nie byłaby ona chwalebna dla tej Rady, 

mam nadzieję, że następna Rada Miasta Krakowa przyjmie program ograniczenia sprzedaży 

alkoholu w nocy we wszystkich dzielnicach, a także przymierzy się do tego żeby ilość 

punktów w ogóle sprzedaży alkoholu w mieście została ograniczona, bo albo traktujemy 

poważnie problem alkoholizmu, albo – nie powiem, że lekceważymy – ale na pewno 

poważnie go nie traktujemy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. S. Pietrzyk 

Dziękuję Panu Radnemu. Proszę bardzo Pani Radna Małgorzata Jantos, zapraszam. 

 

Radna – p. M. Jantos 

Panie Przewodniczący myślałam, że nie zabiorę głosu w tym punkcie, ale ciągle, ponieważ ta 

dyskusja się powtarza jako neverending story, ale chciałam powiedzieć, że zawsze będą tutaj, 

dopóki będę, mówiła o tym, że poprzez likwidowanie punktów alkoholowych sklepów nie 

likwiduje się problemu alkoholowego co Stany Zjednoczone przeżywały wprowadzając zakaz 

prohibicji. Przypominam, historia powinna nas uczyć. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chce zabrać głos? Pan Radny Kalita proszę bardzo, 

drugie wystąpienie. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie  Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Ja jeżeli dobrze zrozumiałem to ograniczenie problemu alkoholowego nastąpi wtedy jak 

będziemy zwiększać ilość tych punktów, to chciała Pani Radna powiedzieć, więc mam 

nadzieję, że w przyszłej kadencji Pani wniesie taki projekt żeby nawet pięć razy zwiększyć. 

Nieszczęściem współczesnego świata to jest ten obraz, który przedstawia nam lewica  

liberalna, więc, ale trudno, musimy się z tym pogodzić, jest demokracja. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękują, jest demokracja. Pan Radny Durek bardzo proszę. Jeszcze Panie Dyrektorze do 

dyskusji paru się zapisało. 

 

Radny – p. K. Durek 

Panie Przewodniczący! Szanowni Radni! 

Ale ja pragnę zwrócić uwagę, że my mamy przyjąć program przeciwdziałania alkoholizmowi 

i narkomanii na rok następny, tymczasem widzę oczekiwania są, aby w tym programie  

umieścić, to ja w takim razie żądam, dokładne okoliczności i przyczyny dla których Rada 

Miasta nie podjęła wtedy tej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pan Radny Wojtowicz bardzo proszę. 
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Radny – p. W. Wojtowicz 

Panie Dyrektorze mam pytanie, ponieważ wspomniał Pan o tym, że będą zwiększone wpływy 

do budżetu o 1,5 mln w stosunku do roku 2018 to jak się dzieje, że ograniczamy, bo jednak w 

dzielnicy I gdzie podobno jest największa ilość tej nocnej sprzedaży alkoholu, będzie spadała 

ta sprzedaż, a wpływy do budżetu z koncesji będą wzrastały, to znaczy, że to, że  jednak 

więcej tego alkoholu będziemy sprzedawali czy mniej. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. Bardzo proszę 

Pan Dyrektor o odniesienie się do tych spraw, ja zamykam dyskusję żeby było formalnie, Pan 

Dyrektor proszę, Pana Dyrektora proszę o odpowiedź na te różne kwestie i potem ustalimy 

ciąg dalszy. 

 

Dyrektor MCPU – p. A. Chrapisiński 

Szanowni Państwo! 

Zacznę po kolei, aczkolwiek będę się chciał też odnieść jak gdyby trochę problemowo bo  w 

różnych wystąpieniach można było usłyszeć pewne wątki. Otóż Szanowny Panie Radny 

kwestia zapisu w gminnym programie pewnej informacji i przyjęcia planu jest pokazaniem, 

że należy dążyć do ograniczenia. Należy zmniejszyć ilość punktów. I połączę to z 

odpowiedzią Pani Radnej Małgorzacie Jantos, którą bardzo lubię, bardzo lubię polemizować 

w związku z tym myślę, że w tym momencie też się to uda. Otóż bardzo istotny elementem 

Szanowni Państwo, bo my mówimy o gminnym programie, my mówimy o działaniach, które 

będziemy podejmować w zakresie profilaktyki czyli tak na dobrą sprawę mówimy o  czymś 

co ma w konsekwencji zmniejszyć szkody, a przypomnę Wysokiej Radzie, że  dyskutując o 

tym czy ograniczyć czy nie ograniczyć dostępność prasa i radio i telewizja mówiły o 

prohibicji, to chyba, że redaktorzy nie znają pojęcia tego słowa i etymologii, bo ograniczenie 

godzin sprzedaży nie ma nic wspólnego z prohibicją. Na tej sali może się mylę, ale słuchałem 

bardzo dokładnie, ani razu w czasie dyskusji o ilości czy ograniczamy czy nie pomimo 

uchwał rad dzielnic nie padło słowo czy te działania spowodują zmniejszenie szkód 

społecznych tylko cały czas była mowa o tym, że przedsiębiorcy, że ich dochody spadną, że 

będą miejsca tracone, proponuję po prostu o tym pamiętać. My mówimy o ograniczeniu strat, 

które są. Przechodząc do faktów. Otóż Światowa Organizacja Zdrowia przyjmuje, że jeden 

punkt sprzedaży alkoholu powinien przypadać na 1000 do 1500 mieszkańców. W związku z 

tym wliczając stałych mieszkańców, studentów i osoby, które mieszkają niezameldowane, 

przyjmując, że będzie ich w Krakowie milion sklepów, inaczej mówiąc punktów sprzedaży 

alkoholu powinno być maksymalnie 1500, a Państwo znakomicie wiedzą jaki jest limit i jaka 

jest dostępność. Mówimy także o sytuacji takiej gdzie z wszystkich konsultacji – i to jest w 

programie podane, to są konsultacje z lat 2016, 2017 – mieszkańcy Krakowa narzekali, 

Państwo także Radni w swoich interpelacjach o tym mówili, że najbardziej uciążliwym  

elementem są burdy pod różnego rodzaju kioskami, w których kiedyś sprzedawano kwiaty, a 

teraz sprzedaje się alkohol. I jeżeli chodzi o kwestie związane z, nie walką z alkoholem, to 

musimy także pamiętać Szanowni Państwo o tym, że na dzień dzisiejszy to są dane GUS, w 

2017 roku wydaliśmy w Polsce, wszyscy jako obywatele, prawie 29 mld zł na alkohol, 

województwo małopolskie jest na poziomie 9 miejsca, to jest prawie 3 mld zł, z tego w 

Krakowie 1 mld 300 mln. Stąd jest Szanowny Panie Radny ten wzrost opłaty korkowej, on 

wzrósł w latach, w każdym razie w ubiegłym roku planowaliśmy 20,5 mln zł i taki był plan. 

Faktyczne wykonanie Szanowni Państwo to są 23 mln, prawie 24 mln, to jest plan, który 

został wykonany jeżeli chodzi o korek. W tym roku planujemy, że będzie to 22, 
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podejrzewam, że faktycznie będzie to zdecydowanie więcej. Czyli sprzedaje się w Krakowie 

po prostu więcej alkoholu. A jak wygląda kwestia, kwestia dostępności alkoholu zawsze się 

pojawia przy okazji analizy przyczyn powstawania problemów alkoholowych. Ale na dzień 

dzisiejszy większość specjalistów na świecie zgadza się, że podstawowymi elementami, które 

pozwalają na to żeby ograniczyć skutki społeczne nadużywania alkoholu to jest po pierwsze 

ograniczenie liczby punktów i gęstości sieci sprzedaży, to jest kwestia godzin i dni otwarcia 

sklepów, to jest także kwestia reklamy, we Francji przyjęto ustawę, że nie wolno reklamować 

alkoholu. W ciągu roku spadek  wypadków komunikacyjnych pod wpływem alkoholu, 

spożycie alkoholu we Francji spadło o 16 % . Więc może nie mówmy, że brak reklamy czy 

brak dostępności spowoduje sytuację taką, że nic się nie zmieni. Otóż zmieni się. Szanowni 

Państwo w Polsce mamy do czynienia  z taką następującą sytuacją, około 600 do 700 tys. 

osób to są osoby uzależnione, to są osoby chore, 600 do 700 tys., tak statystyki mówią, około 

3 mln to są osoby, które nadużywają alkoholu i funkcjonują normalnie, my tego po prostu nie 

widzimy, oni nadużywają alkoholu, zaczynają się problemy  w rodzinie, ale funkcjonują 

normalnie w społeczeństwie. I okazuje się, że my dla grupy około 4 mln ludzi na których 

musimy z pieniędzy społecznych, przypomnę za 2017 rok dane GUS wydano na alkohol w 

granicach 28 mld, ale trzeba było na leczenie i poniesienie, i zlikwidowanie innych skutków 

związanych z alkoholem, to jest pomoc społeczna, to jest leczenie, to są różne dramaty tych 

ludzi, wydaliśmy jako państwo czyli my wszyscy 40 mld, czyli my dokładamy do tego 

interesu. Weźcie Państwo pod uwagę także i to, że w ostatnich latach, to są dane twarde 

statystyczne policji i straży miejskiej, w roku 2017 prawie 2,5 tys.  pijanych kierowców 

złapano, a ilu nie. Cztery dni ostatnie świąteczne, wszyscy jeździliśmy na groby, okazuje się, 

że wśród, wyłapano 1299 osób, które były pod wpływem alkoholu, ale 90 % tych osób nie 

wyłapano. W związku z tym nie wymagajcie Państwo przy opracowywaniu gminnego 

programu zawarcia innego stwierdzenia niż stwierdzenie, które doprowadza do następującej 

konkluzji, dopóki w Krakowie będzie takie zagęszczenie sklepów to będą takie, a nie inne 

sytuacje. Szanowni Państwo powiedziałem jakie są zalecenia Międzynarodowej Organizacji  

Zdrowia, od 1000 do 1500 punktów, wiecie Państwo ilu mieszkańców stałych, na stałe 

zameldowanych w I dzielnicy przypada na jeden punkt sprzedaży alkoholu, 41 osób. Mówię o 

stałych mieszkańcach Szanowna Pani Radna. I teraz jest sytuacja taka, my nie mówimy tutaj i 

nigdy nie było mowy, że należy ograniczyć, wprowadzić prohibicję, tylko zauważcie 

Szanowni Państwo Radni, że w momencie, kiedy 13 lub 15 rad dzielnic podjęło decyzję, były 

tam różne godziny, ale podjęło decyzję o tym, że należy ograniczyć sprzedaż w godzinach 

nocnych, Wysoka Rada jednogłośnie, bo jeden głos zaważył, nie przyjęła tego, tej uchwały, 

ale przyjęliście Państwo w konsekwencji uchwałę rady dzielnicy I, która będzie 

obowiązywać, proszę zauważyć, nie zamykajmy oczu na rzeczywistość, są już w kolejce 

kolejne uchwały rad dzielnic bo się zorientowali mieszkańcy, że jak nie będzie sprzedaży w 

dzielnicy I to zwiększy się ilość osób chcących kupić alkohol na Grzegórzkach, na 

Krowodrzy, i tak to będzie. Muszę Państwu powiedzieć, zostałem wywołany do tablicy, ale 

zaczynamy nieć coraz lepsze narzędzia do tego i miałem przygotowaną prezentację, ale 

umówiliśmy się z Przewodniczącym, żeby to zrobić szybciej, członkowie Rady, którzy są 

członkami Komisji Praworządności mieli możliwość zauważenia i zaznajomienia się z mapą 

zagrożeń, którą prowadzi i jest realizowana przez Wydział  Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego. Otóż proszę Państwa to jest mapa, i myślę, że Rada nowej kadencji wręcz 

powinna się zapoznać z możliwościami tego, ale my jesteśmy na dzień dzisiejszy na 

podstawie danych policji i straży miejskiej, także i naszych danych zlokalizować Szanowni 

Państwo do 100 m przy jakim punkcie sprzedaży alkoholu ile było interwencji w ciągu dnia, 

miesiąca, wiemy, kiedy najwięcej jest dowożonych osób do oddziału opieki nad osobami 
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nietrzeźwymi, czyli jesteśmy w stanie zlokalizować bardzo dokładnie zagrożenia, które 

występują. Cieszę się, że taka możliwość powstała, mamy taką możliwość, tak jak mówię to 

można będzie zaprezentować, ale jesteśmy w stanie praktycznie on-line sprawdzić czy np. w 

okolicach jakiejś szkoły ile w danych miesiącu było przestępstw, rozbojów, ile było zdarzeń 

związanych z alkoholem innych, co pozwoli w konsekwencji w lepszej albo celowanej 

profilaktyce i terapii w odniesieniu do tej młodzieży, ale pozwoli także przy dyskusjach o 

odebraniu koncesji wykazać, że w sklepie, w punkcie X w ciągu np. miesiąca, dwóch czy 

roku było 50, 60 zdarzeń związanych z nadużywaniem alkoholu i sprzedawaniem innych 

substancji. I Szanowni Państwo jeszcze jedna rzecz, marzy mi się żeby następna Rada 

dyskutując o problemach alkoholowych podjęła trud dogadania się z przedsiębiorcami, żeby 

oni również te obowiązki, które są zapisane w ustawie wzięli na siebie. W Sopocie się to 

udało i spadły problemy, a te obowiązki sprzedawców to jest np. nie sprzedawanie alkoholu 

młodzieży poniżej 18 roku życia, nie sprzedawanie osobie pod wpływem alkoholu, itd., itd. 

Otóż wydaje mi się Szanowni Państwo, że w gminnym programie nie da się szczegółowo 

pewnych rzeczy zrobić, życie pójdzie, może jestem złym prorokiem, ale podejrzewam, że 

jedną z pierwszych uchwał nowej Rady będzie przyjęcie uchwał rad dzielnic w większości, 

bo to pójdzie, bo ludzie po prostu mają serdecznie dość pijaków, ryków, śpiewów i wielu 

innych rzeczy pod własnymi oknami. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. To było wystąpienie w imieniu Prezydenta, nie ma już dyskusji, zamknąłem 

dyskusję więc nie będę jej wznawiał. Szanowni Państwo odbyliśmy I czytanie projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019, projekt Prezydenta, druk 

3301. W związku z wnioskiem o wprowadzenie do II czytania ustalam termin zgłaszania 

poprawek na dziś na godzinę 15.20, to autopoprawki, dziś 15.30 ostateczny termin zgłaszania 

poprawek, myślę, że do tego czasu, najwyżej zrobimy krótką przerwę. Proszę Państwa 

kolejny punkt, który mieliśmy obradować: 

 

ZMIANA UCHWAŁY NR XXI/231/11 RADY MIASTA KRAKOWA Z DNIA 6 LIPCA 

2011 ROKU W SPRAWIE USTALENIA CEN I OPŁAT ZA USŁUGI 

PRZEWOZOWE, UPRAWNIEŃ DO PRZEJAZDÓW TARYFOWYCH  

W KOMUNIKACJI MIEJSKIEJ REALIZOWANEJ NA OBSZARZE GMINY 

MIEJSKIEJ KRAKÓW ORAZ GMIN SĄSIADUJĄCYCH, KTÓRE PRZYSTĄPIŁY 

DO POROZUMIENIA W CELU WSPÓLNEJ REALIZACJI PUBLICZNEGO 

TRANSPORTU ZBIOROWEGO. 

Projekt Prezydenta, dr7uk 3305, mieliśmy odbyć I czytanie, natomiast otrzymałem pismo 

Pana Sekretarza, że wycofuje ze spraw sesyjnych w toku projekt uchwały Rady Miasta w 

sprawie tego projektu uchwały, czyli w sprawie druku 3035, stąd ten druk jak niebyły już nie 

będzie obradowany. Kolejna sprawa: 

 

USTANOWIENIE UPRAWNIEŃ DO BEZPŁATNYCH PRZEJAZDÓW ŚRODKAMI 

KOMUNIKACJI MIEJSKIEJ W KRAKOWIE NA PODSTAWIE WAŻNEGO 

BILETU KOLEJOWEGO W ZWIĄZKU Z BUDOWĄTRASY ŁAGIEWNICKIEJ. 

Projekt Prezydenta Miasta Krakowa, druk 3306, I czytanie, bardzo proszę Pan Dyrektor 

Franek. 
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Zastępca Dyrektora ZIKiT – p. Ł. Franek 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ustanowienie uprawnień w zakresie komunikacji miejskiej w Krakowie wzajemnego 

honorowania jest związane z inwestycjami prowadzonymi na linii 94 pomiędzy Krakowem, a 

Skawiną, to są inwestycje z jednej strony prowadzone przez PLK, modernizacja linii 

kolejowej, z drugiej strony Trasa Łagiewnicka, która przecina tą linię kolejową, doszło do 

porozumienia pomiędzy dwoma inwestorami, my jesteśmy tutaj stroną, która przychyliła się 

do tego by komunikację zastępczą oprzeć również na honorowaniu wzajemnym biletów tak, 

by pasażerowie dojeżdżający ze Skawiny w momencie zawieszania kursowania pociągów 

mogli korzystać z transportu zbiorowego i tego ta uchwała dotyczy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. W tej sprawie mamy pozytywną opinię Komisji Infrastruktury, która głosowała 12 

za, jednomyślnie oraz pozytywną opinię Komisji Budżetowej, która głosowała 9 za, 

jednomyślnie. Otwieram dyskusję, Pan Radny bardzo proszę. 

 

Radny – p. Ł. Słoniowski 

Panie Przewodniczący! Panie Dyrektorze! 

Ja chciałem spytać czy te koszty będą refinansowane bo jest mowa w uzasadnieniu o kosztach 

i o umowie, natomiast nie doczytałem czy koleje będą refundować miastu przynajmniej 

częściowo te koszty czy nie, być może Pan to mówił, ale nie usłyszałem. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę. Bardzo proszę, zamykam dyskusję i 

bardzo proszę Pana Dyrektora o ewentualną odpowiedź na tą kwestię poruszoną przez Pana 

Słoniowskiego. 

 

Zastępca Dyrektora ZIKiT – p. Ł. Franek 

To jest oczywiście zasada współpracy, natomiast na podstawie danych w przypadku gdyby 

nagle wszyscy przesiedli się oznacza to koszty dla budżetu miasta w zakresie bezpłatnych 

przejazdów na poziomie hipotetycznym, bo to jest trudno określić, ale hipotetycznie gdyby 

wszyscy się przesiedli to jest około 1.250.000 zł. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Szanowni Państwo ponieważ zakończyliśmy dyskusję, ja już jej wznawiał nie będę, 

stwierdzam, iż Rada odbyła I czytanie i zgodnie z odpowiednim paragrafem Statutu ustalam 

termin zgłaszania autopoprawek dziś na godzinę 15.20, ostateczny termin zgłaszania 

poprawek dziś godzina 15.30. I to jest rozumiem koniec jeśli chodzi o punkty, ale wiem, że są 

jakieś wprowadzenia, Pan Kosek mi sygnalizował. Proszę Państwa jest godzina 15.08, 

ustalam do 15.20, to proszę. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Panie Przewodniczący wnioskuję od 20 minut przerwy dla Klubu Prawa i Sprawiedliwości, 

zapraszam Radnych do pokoju klubowego. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Rozumiem, że możemy na okrągło 15.30, będzie 23 minuty, czyli do 15.30 robimy przerwę. 

 



CXV SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

7 listopada 2018 roku 
 
 

68 
 

PRZERWA DO GODZINY 15.30. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Panie i Panowie bardzo proszę o zgłaszanie gotowości. Bardzo proszę o powrót Państwa 

Radnych na salę, bardzo proszę o zgłaszanie gotowości, Prawo i Sprawiedliwość gotowe? 

Tak. Platforma gotowa Panie Przewodniczący? Gotowa. Przyjazny Kraków gotów? Nie za 

bardzo, czekamy na Przyjazny Kraków. Panie i Panowie Radni bardzo proszę o powrót na 

salę, ostatnie chwile tej kadencji. Czekamy na kolegów z Przyjaznego Krakowa, Panie Radne 

Niezależne są. Kworum jest, ale chcę żeby wszyscy byli. Czy Przyjazny Kraków gotów? 

Minuta, minutę możemy poczekać. Zanim będą gotowi, w tej kadencji dwa razy rozbijaliśmy 

świnkę, raz to było 800 zł i poszło na Brora Hanssona stowarzyszenie, a drugie 1200 i poszło 

do Caritas na wigilię dla ubogich i siostra, która odbierała te pieniądze mówiła czemu ci 

Radni byli tacy spokojni, tylko 1200 zł, bo dowiedziała się z jakiego powodu. Świnka jest, 

następna czeka w szafie. Szanowni Państwo gotowi, Przyjazny Kraków gotów? Czekamy 

jeszcze na Pana Radnego, wznawiamy, będziemy jeszcze jeden punkt, projekt uchwały 

kierunkowej omawiać, a potem po kolei pierwsze czytania, głosowania, drugie czytania, 

głosowania, wprowadzenie do drugich czytań i głosowania. Szanowni Państwo wznawiamy 

obrady. Bardzo proszę o sprawdzenie kworum, proszę o przygotowanie sprawdzenia. Bardzo 

proszę o udział w sprawdzeniu kworum. Więcej nas jest niż 32. 30 sekund ostatnie na 

sprawdzenie kworum, jest kworum, ale potem to będzie do obecności brane. Dziękuję, proszę 

listę wyświetlić. Gilarski jest, a jakby go nie było. Szanowni Państwo wznawiamy obrady. W 

kwestii formalnej Pan Radny Kosek, bardzo proszę. 

 

Radny – p. J. Kosek 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ja w kwestii dotyczącej wprowadzenia pod obrady projektu uchwały według druku 3312 

dotyczącego ustalenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa polegających na 

utworzeniu Muzeum – Miejsca Pamięci KL Płaszów. Temat jest jakby myślę, że znany nam 

w większości, dość istotny, jest to szczególne miejsce na mapie Krakowa i wiąże się z 

tragicznymi losami wielu osób. Myślę, że wymaga upamiętnienia, dlatego proszę Państwa o 

poparcie wprowadzenia tego druku pod obrady. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo, dziękuję Panu Radnemu. Proszę Państwa głos za, głos przeciw temu 

wnioskowi? W tej sprawie, bardzo proszę, Pan Radny Kalita w tej sprawie z głosem za, albo z 

głosem przeciw, za, to bardzo proszę. 

 

Radny – p. A. Kalita 

Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Ja jestem z głosem za, miałbym tylko prośbę jeżeli ktoś z Urzędu Miasta lub któryś z Panów 

Prezydentów mógłby odpowiedzieć na jedno pytanie, ponieważ według mnie jest jakieś 

porozumienie między Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego, a Panem Prezydentem 

Jackiem Majchrowskim w sprawie utworzenia tego muzeum i ja jak mówię, nie mam nic 

przeciwko temu, żeby upamiętnić ofiary pochodzenia żydowskiego jak i Polaków, którzy 

zginęli w KL Płaszów, natomiast chciałbym wiedzieć jaki jest na dzisiaj stan formalny, 

ponieważ w tym projekcie uchwały jest napisane, że będzie to nowa jednostka Gminy 

Miejskiej Kraków, a tak mi się wydaje przynajmniej, że – nie wiem czy to porozumienie nie 
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zawiera między innymi punktu mającego, że współprowadzącym będzie Ministerstwo 

Kultury. Więc mnie tylko chodzi o wyjaśnienie tej kwestii. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. To był głos za. Rozumiem, że odpowiedź będzie w trakcie procedowania tego 

punktu, to był głos za, za jak najbardziej, był głos za, głos przeciw? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Bardzo proszę Pana Radnego Koska o 

przedstawienie projektu uchwały, a stronę prezydencką o ewentualne odniesienie się do tego 

sygnału, o którym mówił Pan Radny Kalita w sprawie współpracy z Ministrem Kultury. 

 

USTALENIE KIERUNKÓW DZIAŁAŃ DLA PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA 

POLEGAJĄCYCH NA UTWORZENIU MUZEUM – MIEJSCA PAMIĘCI KL 

PŁASZÓW. 

 

Radny – p. J. Kosek 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Jakby we wprowadzeniu najważniejsze słowa już powiedziałem dotyczące druku, pełne 

uzasadnienie mają Państwo z tyłu i jakby myślę, że nie ma sensu powtarzać słów, które są 

przeczytane. Sprawa wydaje mi się jednak, że nie jest kontrowersyjna, niezależnie od tego 

jakie prace są jakby w tym momencie czynione w tym kierunku myślę, że warto aby tą 

sprawę podkreślać i przyspieszać bieg być może właśnie taką uchwałą. Dlatego proszę 

Państwa o poparcie. Jeśli będą jakieś pytania do mnie to chętnie odpowiem. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Jedno pytanie już padło, czy w imieniu Pana Prezydenta ktoś tą sprawę współpracy 

z Ministrem Kultury i Dziedzictwa jest w stanie powiedzieć? Pozostaniemy w 

nieświadomości. Czy ktoś jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam odbycie czytania 

i zgodnie z odpowiednim paragrafem minął termin, jeszcze w tej sprawie bardzo proszę. 

Przypomnę, że to był druk jednoczytaniowy, do którego termin składania poprawek mija w 

momencie zakończenia dyskusji. 

 

Radny – p. J. Kosek 

Jeżeli chodzi o samo pytanie to odpowiedź brzmi, że na chwilę obecną nie ma żadnego 

porozumienia w tej sprawie z Ministrem. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę. Stwierdzam, zamykam 

dyskusję, co oznacza zakończenie czytania projektu. W trybie statutowym nie złożono 

żadnych poprawek ani autopoprawek, proszę o przygotowanie głosowania tego projektu 

uchwały. 
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 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały w sprawie ustalenia 

kierunków działań dla Prezydenta Miasta Krakowa polegających na utworzeniu Muzeum – 

Miejsca Pamięci KL Płaszów, druk 3212. 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę, a teraz 

przechodzimy do całego bloku głosowań, najpierw drugich czytań, potem pierwszych czytań, 

jednoczytaniowych, potem jeszcze wprowadzenie do drugiego czytania. 

 

 Nadanie Parkowi Miejskiemu nazwy Park Zaczarowanej Dorożki, określenia granic 

Parku oraz przyjęcia regulaminu Parku. Projekt Prezydenta, druk 3212, nie ma żadnych 

poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejna sprawa. Przyjęcie Programu ochrony środowiska przed hałasem dla Miasta 

Krakowa na lata 2019 – 2023. Projekt Prezydenta, druk 3241, był wniosek o odesłanie do 

wnioskodawcy celem uzupełnienia braków. Ten wniosek został wycofany rozumiem, Pani 

Radna Fijałkowska, tak, wycofany. Jeszcze nie, wiem, że w tej sprawie Pan, bardzo proszę, 

jest wniosek Pani Radnej Fijałkowskiej. 

 

Pan Maciej Hałucha 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

W związku z sytuacją związaną z przyjęciem tego programu ochrony przed hałasem ja jestem 

gotowy w imieniu Pana Prezydenta podjąć takie  zobowiązanie, że jeżeli rozmowy z 

Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad w zakresie budowy tych ekranów 

akustycznych na odcinku tych 500 m nie przyniosą rezultatu, miasto przejmie inicjatywę w tej 

kwestii i miasto zobowiąże się do tego żeby to zrobić. Jest oczywiście kwestia natury 

formalnej czy miasto w zakresie drogi krajowej może tutaj wejść w teren pasa i realizować 

tego typu przedsięwzięcie, natomiast słowo się rzekło, była przeprowadzona konsultacja z 

Panem Prezydentem, tak, że potwierdzam, że miasto przejmie te zobowiązania. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję Panu. Pani Radna Fijałkowska. Pan Prezydent w  trybie formalnym, bo zawsze w i 

mieniu Prezydenta, ale najpierw musi powiedzieć. 

 

Radna – p. G. Fijałkowska 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ponieważ faktycznie odbyła się rozmowa z Panem Prezydentem Majchrowskim, Panem 

Prezydentem Muzykiem, Panią Dyrektor Olszowską - Dej i uzyskałam zapewnienie, że 
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miasto podejmie działania, że te ekrany  zostaną wykonane,  niezależnie kto je wykona, w 

związku z powyższym wycofuję ten  wniosek swój, który złożyłam, a jednocześnie chciałam 

powiedzieć, że na pewno będę pilnować i informować mieszkańców na bieżąco na jakim 

etapie jest wykonanie ekranów. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Nie mamy w związku z tym wniosku, głosujemy druk w wersji pierwotnej, tu 

żadnych poprawek nie było. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem Programu ochrony środowiska przed 

hałasem dla Miasta Krakowa na lata 2019 – 2023, druk 3241? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejny projekt uchwały. Wysokość i zasady ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowych dla podmiotów prowadzących żłobki lub kluby dziecięce lub zatrudniających 

dziennych opiekunów lub dziennych opiekunów prowadzących działalność na własny 

rachunek na obszarze Gminy Miejskiej Kraków w roku kalendarzowym 2019. Projekt 

Prezydenta, druk 3249, odbyliśmy II czytanie, nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek, 

głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rady przyjęła tą uchwałę. 

 

 Zmiana uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych i dworców, 

których właścicielem jest Gmina Miejska Kraków udostępnionych dla operatorów i 

przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. Projekt Prezydenta, druk 

3254. Jest poprawka Pana Radnego Słoniowskiego, nie wycofana, przypomnę poprawka 

dotyczy tego żeby zamiast nazwy Centrum Kongresowe ICE wprowadzić nazwę Rondo 

Grunwaldzkie. Omawialiśmy to podczas II czytania, teraz już nie będziemy omawiać tylko 

jest poprawka. Proszę o przygotowanie głosowania poprawki. 

 

 Kto jest za? Przypomnę, poprawka dotyczy tego, aby przystanek, który obecnie 

nazywa się Centrum Kongresowe ICE nazywać Rondo Grunwaldzkie. Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 21 za poprawką, 18 przeciw, 0 wstrzymujących, nie, 1 wstrzymujący. Poprawka 

przyjęta. Proszę wydruk. Dziękuję. Proszę Państwa głosujemy projekt uchwały wraz z 

przyjętą poprawką. Proszę o przygotowanie głosowania. 
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 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 36 za, 1 przeciw, 4 się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Upoważnienie Dyrektora Zarządu Transportu Publicznego w Krakowie do udzielania 

ulg w spłacie nie podatkowych należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym. 

Projekt Prezydenta, druk 3261. Jest autopoprawka, odbyliśmy II czytanie, jest  autopoprawka, 

głosujemy druk z autopoprawką. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 38 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Upoważnienie Dyrektora Zarządu dróg Miasta Krakowa do udzielania ulg w spłacie 

nie podatkowych należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym. Projekt 

Prezydenta, druk 3262, odbyliśmy II czytanie, jest autopoprawka, poprawek żadnych nie ma. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada przyjęła uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ części zwaloryzowanej  kwoty 

bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku nr 19 

położonym przy ul. Augustiańskiej w Krakowie. Druk 3230, odbyliśmy II czytanie, nie ma 

żadnych poprawek. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 36 za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3231. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 5 usytuowanego w budynku na os. Centrum B8 w Krakowie na rzecz 

najemców z zastosowaniem 73 % bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 3231, odbyliśmy II 

czytanie, nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
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 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 38 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Miejskiej Kraków, położonej przy 

ulicy Jaskółczej na rzecz Klubu Sportowego Akademickiego Związku Sportowego przy 

Akademii Wychowania Fizycznego im. Bronisława Czecha w Krakowie wraz z udzieleniem 

90 % bonifikaty od jej ceny. Projekt Prezydenta, druk 3232, odbyliśmy II czytanie, 

głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Warunki udzielenia bonifikat od opłat jednorazowych z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Miejskiej Kraków w prawo 

własności tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat. Projekt Prezydenta, 

druk 3233, żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3235. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 182/10000 części w 

nieruchomości gruntowej związanego z lokalem mieszkalnym położonym przy ulicy 

Wysłouchów 29 w  Krakowie stanowiącym poprzednio własność wnioskodawczyni. Projekt 

Prezydenta, druk 3235, nie było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3242. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 26 usytuowanego w budynku przy ulicy Starowiślnej 29 w Krakowie na 
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rzecz najemcy z zastosowaniem 49 % bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 3242, nie było 

poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 38 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 18 

usytuowanego w budynku przy ulicy Krowoderskich Zuchów 3 w Krakowie na rzecz 

najemcy z zastosowaniem 86 % bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 3243, odbyliśmy II 

czytanie, nie było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 38 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła uchwałę. 

 

 Druk 3244. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny udziału w nieruchomości gruntowej położonej 

przy ulicy Brogi 40 w Krakowie stanowiącej własność wnioskodawcy. Projekt Prezydenta, 

druk 3244, odbyliśmy II czytanie, nie było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 38 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 2/6 części zwaloryzowanej kwoty 

bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku nr 18 

położonym przy ulicy Celarowskiej w Krakowie. Projekt Prezydenta, druk 3245, odbyliśmy II 

czytanie, nie było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. Poczekamy na 

ostatnią wpłatę, Pan Radny Wantuch.  
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 Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 10 

usytuowanego w budynku przy ulicy Schweitzera 1 w Krakowie na rzecz najemców z 

zastosowaniem 68 % bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 3250, odbyliśmy II czytanie, nie 

było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 37 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty zwaloryzowanej bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży udziału 133/10000 części w nieruchomości gruntowej 

związanego z lokalem mieszkalnym położonym przy ulicy Halszki 37 w Krakowie 

stanowiącym poprzednio własność wnioskodawczyni. Projekt Prezydenta, druk 3251, 

odbyliśmy II czytanie, nie ma poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejna sprawa. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 3813/539191 części w 

nieruchomości gruntowej związanego z lokalem mieszkalnym położonym przy ulicy 

Telimeny 13 w Krakowie stanowiącym poprzednio własność wnioskodawczyni. Projekt 

Prezydenta, druk 3252, nie było żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 0 przeciw, 3 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ części zwaloryzowanej kwoty 

bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku nr 28 

położonym na os. Albertyńskim w Krakowie. Projekt Prezydenta, druk 3253, odbyliśmy II 

czytanie, nie ma poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 36 za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu zwaloryzowanej kwoty bonifikaty 

udzielonej od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku nr 7 położonym 
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przy ulicy Sereno Fennˋa w Krakowie. Projekt Prezydenta, druk 3255, odbyliśmy II czytanie, 

nie było żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 3 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła uchwałę. 

 

 3264. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty zwaloryzowanej 

bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 317/10000 części w nieruchomości 

gruntowej związanego z lokalem mieszkalnym położonym przy ulicy Wysłouchów 22B w 

Krakowie stanowiącym poprzednio własność wnioskodawców. Projekt Prezydenta, druk 

3264, nie było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3265. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 92/10000 części w 

nieruchomości gruntowej związanego z lokalem mieszkalnym położonym przy ulicy Halszki 

1 w Krakowie stanowiącym poprzednio własność wnioskodawców. Projekt Prezydenta, druk 

3265, odbyliśmy II czytanie, nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu po 1/6 części kwoty 

zwaloryzowanej bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 92/10000 części w 

nieruchomości gruntowej związanego z lokalem mieszkalnym położonym przy ulicy Halszki 

1 w Krakowie stanowiącym poprzednio z udziałach własność obu wnioskodawczyń. Projekt 

Prezydenta, druk 3266, nie ma żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. 
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 Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ¼ części kwoty zwaloryzowanej 

bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 58/8731 części w nieruchomości gruntowej 

związanego z lokalem mieszkalnym położonym przy ulicy Teligi 15 w Krakowie 

stanowiącym poprzednio własność wnioskodawczyni na prawach wspólności ustawowej 

małżeńskiej. Projekt Prezydenta, druk 3267, nie było żadnych poprawek ani autopoprawek, 

głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 5 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2018. Druk 3257, odbyliśmy II czytanie, 

jest autopoprawka doręczona 6 listopada. Głosujemy druk wraz z autopoprawką. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3258. Zmiany w budżecie Miasta Krakowa, dotyczy stosownych zmian w planie 

dochodów w stosownych działach oraz zmian w planie wydatków  w stosownych działach, 

druk 3258, żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 24 osoby za, 0 przeciw, 19 się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3259. Zmiana uchwały w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok 2018, druk 

3259, jest autopoprawka doręczona 6 listopada, odbyliśmy II czytanie, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 22 osoby za, 0 przeciw, 20 się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3260. Zmiana uchwały Rady Miasta w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Krakowa, druk 3260, odbyliśmy II czytanie, mieliśmy autopoprawkę 
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doręczoną 6 listopada, proszę o przygotowanie głosowania. Jest autopoprawka doręczona 6 

listopada, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 22 osoby za, 0 przeciw, 21 się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Projekt uchwały w trybie jednego czytania. Zmiana uchwały w sprawie określenia 

rodzajów zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przypadających według algorytmu w 2018 roku na realizację zadań z 

zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych w Gminie Miejskiej 

Kraków. Projekt Prezydenta, druk 3271, jest autopoprawka, nie było żadnych poprawek, 

głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 40 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3273. Wyrażenie zgody 3 Regionalnej Bazie Logistycznej w Krakowie z 

siedzibą ulica Montelupich 3 w Krakowie na nieodpłatne umieszczenie herbu Stołecznego 

Królewskiego Miasta Krakowa na sztandarze, w tym na upominku okolicznościowym. 

Projekt Prezydenta, druk 3273, nie było żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 40 osób za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3293. Realizacja Planu Ograniczenia Skutków Powodzi oraz Odwodnienia 

Miasta Krakowa. Projekt Prezydenta, druk 3293, nie było żadnych poprawek ani 

autopoprawek, głosujemy druk w wersji pierwotnej.  

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
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 Skarga na działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu w Krakowie. 

Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 2538, żadnych poprawek ani autopoprawek nie ma, 

głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 22 za, 20 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada przyjęła tą uchwałę. Gdybyśmy 

przyjęli tą skargę to wnioskodawca miałby tytuł do różnych działań prawnych nawet jeżeli nie 

ma instytucji to ktoś jest prawnym następcą. 

 

 Skarga na działanie Prezydenta Miasta Krakowa. Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 

3282, tryb jednego czytania, nie było żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3283. Skarga na działania Dyrektora Zarządu Infrastruktury Sportowej w 

Krakowie. Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3283, żadnych poprawek ani autopoprawek, 

głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3284. Skarga na działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu w 

Krakowie. Projekt Komisji Rewizyjnej, druk 3284, żadnych uwag, żadnych poprawek ani 

autopoprawek nie było. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3285. Skarga na Prezydenta Miasta Krakowa. Projekt Komisji Rewizyjnej, 

żadnych uwag ani żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 
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 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 40 osób za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła uchwałę. 

 

 Druk 3286. Skarga na działania Zarządu Infrastruktury Komunalnej i Transportu w 

Krakowie. Projekt Komisji Rewizyjnej, nie było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła uchwałę. 

 

 Druk 3287. Skarga na działanie Prezydenta Miasta Krakowa. Projekt Komisji 

Rewizyjnej, żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43  osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3311. Skarga na Prezydenta Miasta Krakowa. Projekt Komisji Rewizyjnej, nie 

było żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy.  

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3288. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa 

polegających na realizacji zapisów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

dotyczących nabycia do zasobu Gminy Miejskiej Kraków terenów pod ogólnodostępną zieleń 

publiczną. Projekt Grupy Radnych, druk 3288, jest tutaj autopoprawka doręczona w dniu 

dzisiejszym, ona oczywiście nie będzie głosowana, nie ma żadnych poprawek. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 
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 41 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3248. Ustalenie kierunków działania dla Prezydenta Miasta Krakowa dot. 

pozyskania na rzecz Gminy Miejskiej Kraków terenu Parku Jalu Kurka poprzez dokonanie 

wywłaszczenia za odszkodowaniem. Projekt Grupy Radnych, druk 3248, jest autopoprawka 

spełniająca cel odesłania do wnioskodawcy, doręczona 29 października i żadnych poprawek 

w tej sprawie nie było, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 19 osób za, 20 przeciw, 1 osoba się wstrzymała, 1 nie brała udziału. Rada odrzuciła tą 

uchwałę. Proszę bardzo o wydruk. Idziemy dalej. 

 

 Druk 3298. Przyjęcie Programu Współpracy Gminy Miejskiej Kraków na rok 2019 z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Projekt Prezydenta, 

druk 3298, nie było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejna sprawa. Zwiększenie dotacji podmiotowej i udzielenie dotacji celowej 

miejskim instytucjom kultury. Projekt Prezydenta, druk 3302, nie było żadnych poprawek ani 

autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Nadanie statutu Muzeum Historycznemu Miasta Krakowa. Projekt Prezydenta, druk 

3303, nie było poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
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 Zmiana uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Miejskiej 

Kraków z przeznaczeniem na realizowane w roku 2018 prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonym na 

obszarze Gminy Miejskiej Kraków, nie stanowiących jej wyłącznej własności. Projekt 

Prezydenta, druk 3304, nie było żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejny projekt. Rozpatrzenie petycji dotyczącej zmiany lokalizacji cmentarza dla 

małych zwierząt w Krakowie poprzez ustanowienie użytku ekologicznego chroniącego 

działki nr 120/1 i 120/2 będącego naturalnym przedłużeniem utworzonego w maju 2018 

użytku ekologicznego Dolina Potoku Olszanickiego – Łąki Olszanickie. Projekt Komisji 

Głównej, druk 3310, nie było żadnych poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 25 za, 0 przeciw, 13 osób się wstrzymało. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2018. Druk 3299. Nie było tu żadnych 

poprawek ani autopoprawek, głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 40 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

 Szanowni Państwo zmiany w budżecie Miasta Krakowa na rok 2018, druk 3300, 

żadnych poprawek ani autopoprawek, ale jest wniosek o wprowadzenie do II czytania jako 

sprawy nagłej, ze względów oczywistych ten wniosek musi mieć większość, 22 osoby, tak, że 

proszę o przygotowanie głosowania tego wniosku formalnego.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad proszę 

o podniesienie ręki i naciśnięcie guzika? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 
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 41 za wprowadzeniem, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt 

do II czytania, bardzo proszę Panią Dyrektor o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta – p. M. Okarmus 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do druku nie wpłynęły poprawki ani autopoprawki. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Zapytam prozaicznie czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam 

odbycie II czytania i bardzo proszę głosujemy, stwierdzam odbycie II czytania. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Kolejny wniosek o wprowadzenie do II czytania i rozpatrzenie jako sprawy nagłej 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego niezabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Miejskiej Kraków, położonej w Krakowie u zbiegu  ulic Saskiej i Szczyglej. Projekt 

Prezydenta, głos za, głos przeciw wnioskowi? Nie widzę, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem do II czytania? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za wprowadzeniem, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła do II 

czytania, bardzo proszę. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do druku nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie II 

czytania, głosujemy. Proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 43 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 
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 Kolejny wniosek o wprowadzenie do II czytania projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 87 

usytuowanego w budynku na os. Teatralnym 2 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 82 % bonifikaty. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, 

głosujemy. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem do II czytania? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42  za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada wprowadziła ten druk do II czytania. 

Bardzo proszę o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do druku nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie II 

czytania, głosujemy. Proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 0 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. Mamy więcej 

takich projektów, w zasadzie wszystkie chyba są z ponownym wprowadzeniem.  

 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad i potraktowanie, do II czytania, jako 

sprawy nagłej projektu uchwały według druku 3270. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu ustnego nieograniczonego niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej 

własność Gminy Miejskiej Kraków, położonej w Krakowie w rejonie ulicy Heltmana. Głos 

za, głos przeciw nie widzę, głosujemy. 

 

Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, proszę wynik. 

 

 43 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt i bardzo proszę 

Panią Dyrektor o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do druku nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie II 

czytania, głosujemy. Proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 40  za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3272. Wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego udziału Gminy Miejskiej Kraków wynoszącego 586/13440 części 

nieruchomości gruntowej, zabudowanej budynkiem mieszkalnym, położonej w Krakowie 

przy ulicy Brzozowej 16. Druk 3272, wniosek o wprowadzenie do II czytania, głos za, głos 

przeciw? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem tego projektu do II czytania? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do 

porządku obrad. Bardzo proszę o informację na temat poprawek i autopoprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do druku nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie II 

czytania, głosujemy. Proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3277. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 101 usytuowanego w budynku przy ulicy Stachiewicza 27 w Krakowie na 

rzecz najemcy z zastosowaniem 72 % bonifikaty. Jest wniosek o wprowadzenie do II 

czytania. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę. Bardzo proszę głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego projektu uchwały do II czytania? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 
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 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 36 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada wprowadziła ten punkt i bardzo proszę 

o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do druku nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy. Proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 35 za, 0 przeciw, 4  osoby się wstrzymały. Stwierdzam, iż Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetarowym lokalu mieszkalnego nr 6 

usytuowanego w budynku przy ulicy Kościuszkowców 3 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 75 % bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 3278, tutaj wniosek o 

wprowadzenie do II czytania. Głos za, głos przeciw? Głosujemy. 

 

 Kto jest za? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada wprowadziła ten druk do porządku 

obrad i Panią Dyrektor proszę o standardową informację. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do druku nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy Pani Dyrektor kolejny raz, czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie 

widzę, stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy. Proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 38 za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. 
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 Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 90 

usytuowanego w budynku przy ulicy Kobierzyńskiej 96 w Krakowie na rzecz najemców z 

zastosowaniem 7 % bonifikaty. W tej sprawie mamy wniosek o wprowadzenie do II czytania. 

Głos za, głos przeciw? Głosujemy. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, wynik proszę. 

 

 41 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do porządku 

obrad i bardzo w ramach II czytania o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie II 

czytania, głosujemy. Proszę o przygotowanie głosowania. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 z a, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. Teraz ostatnie 10 

uchwał tej kadencji. 

 

 Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 41 

usytuowanego w budynku na os. II Pułku Lotniczego 46 w Krakowie na rzecz najemców z 

zastosowaniem 36  % bonifikaty. Projekt Prezydenta, druk 3280. Odbyliśmy I czytanie, jest 

wniosek o wprowadzenie do II czytania. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Głosujemy. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem do II czytania? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

  

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła do II czytania, 

bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 3 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła uchwałę. 

  

Druk 3281. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 48 usytuowanego w budynku na os. Piastów 27 w Krakowie na rzecz 

najemców z zastosowaniem  9 % bonifikaty.  Jest wniosek o wprowadzenie do II czytania. 

Głos za, głos przeciw? Nie widzę, głosujemy. 

 

Kto jest za wprowadzeniem do II czytania? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Wprowadziliśmy do II czytania, Panią 

Dyrektor proszę o informację. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 32 osoby za, 0 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

 Druk 3292. Ustalenie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu oraz 

wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu. Projekt 

Prezydenta, druk 3292. Mamy wniosek o wprowadzenie do II czytania, głos za, głos przeciw 

temu wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem do II czytania? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 
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 40 za, 0 przeciw, 1 osoba się wstrzymała. Rada wprowadziła to do II czytania. Pana 

Dyrektora bardzo proszę, Pan Dyrektor Olewicz bardzo proszę o informację na temat 

poprawek. 

 

Zastępca Dyrektora ZIKiT – p. A. Olewicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęła poprawka ani żadna autopoprawka. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę. 

Stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3289. Wyrażenie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu ½ części 

zwaloryzowanej kwoty bonifikaty udzielonej od ceny sprzedaży udziału 6962/358984 części 

w nieruchomości gruntowej, związanej z lokalem mieszkalnym położonym na os. Piastów 1 

w Krakowie stanowiącym poprzednio własność wnioskodawcy na prawach wspólności 

ustawowej małżeńskiej. Druk 3289. Jest wniosek o wprowadzenie do II czytania. Głos za, 

głos przeciw wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto jest za przyjęciem tego wniosku wprowadzeniem do II czytania? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 0 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. Rada wprowadziła ten punkt do porządku 

obrad do II czytania. Bardzo proszę Pani Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy Pani Dyrektor, czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie 

widzę, stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 36 za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. 
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 Druk 3294. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 10 usytuowanego w budynku na os. Ogrodowym 15 w Krakowie na rzecz 

najemców z zastosowaniem 79 % bonifikaty. Jest wniosek o wprowadzenie do II czytania. 

Głos za, głos przeciw? Nie widzę. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem tego punktu? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 0 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. Rada wprowadziła do II czytania. Bardzo 

proszę Panią Dyrektor o informację. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 37 za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Druk 3295. Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu 

mieszkalnego nr 7 usytuowanego w budynku przy ulicy Królewskiej 39 w Krakowie na rzecz 

najemcy z zastosowaniem 61 % bonifikaty. Jest wniosek o wprowadzenie do II czytania w 

trybie nagłym. Głos za, głos przeciw? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto jest za przyjęciem tego wniosku? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 39 za, 0 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. Rada wprowadziła ten punkt do porządku 

obrad i bardzo proszę Panią Dyrektor. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy w ramach II czytania ktoś z Państwa Radnych chce zabrać głos? Nie widzę, 

stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy.  
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 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 36 za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 Wyrażenie zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym lokalu mieszkalnego nr 37 

usytuowanego w budynku przy ulicy Prądnickiej 58 w Krakowie na rzecz najemcy z 

zastosowaniem 66 % bonifikaty.  Druk 3297, mamy w tej sprawie wniosek o wprowadzenie 

do II czytania, głos za, głos przeciw? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Zamykamy, proszę wynik. 

 

 36 osób za, 0 przeciw, 2 osoby się wstrzymały. Rada wprowadziła to do II czytania. 

Bardzo proszę Panią Dyrektor o informację na temat poprawek. 

 

Dyrektor Wydziału Skarbu Miasta – p. M. Witkowicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Do projektu uchwały nie wpłynęły poprawki ani też autopoprawki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję, czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych w ramach II czytania chce zabrać głos? 

Nie widzę, stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 33 osoby za, 0 przeciw, 4 osoby się wstrzymały. Rada przyjęła tą uchwałę.  

 

 Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019. Projekt Prezydenta, druk 

3301.  W tej sprawie jest wniosek o wprowadzenie do II czytania. Głos za, głos przeciw temu 

wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 1 osoba przeciw, 0 się wstrzymało. Rada wprowadziła ten punkt do II czytania. 

Bardzo proszę Pana Dyrektora o przedstawienie poprawek i autopoprawek jeżeli jakiekolwiek 

są. 
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Dyrektor MCPU – p. A. Chrapisiński 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Do druku nie wpłynęła ani autopoprawka ani poprawki. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo, czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych w ramach II czytania chce zabrać 

głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 41 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę. 

 

 I proszę Państwa chyba ostatni punkt. Ustanowienie uprawnień do bezpłatnych 

przejazdów środkami komunikacji miejskiej w Krakowie na podstawie ważnego biletu 

kolejowego w związku z budową Trasy Łagiewnickiej. Projekt Prezydenta, druk 3306. 

Odbyliśmy I czytanie, w tej sprawie został złożony wniosek o wprowadzenie do II czytania 

jako sprawy nagłej. Głos za, głos przeciw temu wnioskowi? Nie widzę, głosujemy. 

 

 Kto jest za wprowadzeniem tego punktu do II czytania proszę o podniesienie ręki i 

naciśnięcie stosownego guzika? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada wprowadziła ten punkt do 

porządku obrad. I teraz bardzo proszę o informację na temat poprawek. 

 

Zastępca Dyrektora ZIKiT – p. Ł. Franek 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Nie wpłynęły żadne poprawki ani autopoprawki. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Nie było żadnych poprawek ani autopoprawek. Czy w tej sprawie ktoś z Państwa Radnych w 

ramach II czytania chce zabrać głos? Nie widzę, stwierdzam odbycie II czytania, głosujemy.  

 

 Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki i 

naciśnięcie przycisku? 

 Kto jest przeciw? 

 Kto się wstrzymał? 

 Czy ktoś jeszcze głosuje? Nie widzę, zamykamy, proszę wynik. 

 

 42 osoby za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Rada przyjęła tą uchwałę i to była 

ostatnia uchwała przyjęta przez Radę tej kadencji, chyba, żeby coś się okazało, ale jest trochę 

komunikatów, najpierw formalny. 
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Zwracam się z uprzejmą prośbą do projektodawców projektów uchwał według druków 3257, 

3258, 3259, 3260, 3299, 3301, 3300, 3254 o przygotowanie do piątku 9 listopada i 

przekazanie do Kancelarii Rady Miasta projektów i załączników do podjętych uchwał 

zgodnie z paragrafem 7 ust. 2 pkt 2  rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji  w sprawie Biuletynu Informacji Publicznej. 

Szanowni Państwo komunikat dla Państwa Radnych. 16 listopada kończy się nasza VII 

kadencja Rady Miasta Krakowa.  W związku z tym uprzejmie proszę o opróżnienie Państwa 

skrytek, które będą 19 listopada przygotowywane dla nowej kadencji i tam trochę inaczej one 

będą zlokalizowane bo alfabetycznie trochę to inaczej wygląda.  

 

OŚWIADCZENIA I KOMUNIKATY. 

Pan Radny proszę bardzo, Pan Radny Urynowicz, Pan Radny Grelecki. 

 

Radny – p. T. Urynowicz 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Wprawdzie w części oficjalnej i uroczystej była okazja do pożegnań, niemniej jednak 

ponieważ kończę na dzisiejszej Sesji także swoją przygodę z samorządem i Radą Miasta 

Krakowa chciałem Państwu bardzo serdecznie podziękować, spędziłem tutaj wiele lat, był to 

wspaniały okres, w którym wiele się nauczyłem i pomimo różnych naszych sporów i waśni, 

polemik to mam nadzieję, że wszystkie one prowadziły do tego szczęśliwego finału jakim 

była wspólna troska o rozwój miasta. Ale ponieważ to moje ostatnie wystąpienie w tym 

miejscu chciałbym Państwa o jednej rzeczy zapewnić, ponieważ obejmuję mandat Radnego 

Sejmiku Województwa  Małopolskiego w związku z tym proszę się spodziewać mojej częstej 

obecności i bliskiej współpracy z Państwem ponieważ chciałbym żeby Sejmik i Rada Miasta 

Krakowa wspólnie działały do Krakowa. Wszystkiego dobrego. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pan Radny Grelecki proszę bardzo, potem Pani Radna Anna Szybist. 

 

Radny – p. A. Grelecki 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Szanowni Radni! 

W związku z tym, że nie było mi dane być dalej Radnym, nie będzie mnie w następnej 

kadencji Radnym Miasta Krakowa chciałem podziękować wszystkim Państwu bez wyjątku za 

wspaniałą współpracę przez ten okres gdzie byłem Radnym. Proszę Państwa starałem się i 

Państwu życzę, aby nasze tutaj działania polegały na wzajemnym szacunku jeden do 

drugiego, żebyśmy się nawzajem szanowali tak jak w miarę możliwości było w tej kadencji 

co ja byłem. Jeszcze raz serdecznie Państwu dziękuję, szczególnie zapadł mi w pamięci jeden 

moment w tej kadencji jak miałem zaszczyt być Radnym w imieniu mieszkańców Miasta 

Krakowa. Jest to, dla mnie był wspaniały taki prezent, który mi wręczył Pan 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Pan Pietrzyk Sławomir, był to piękny bukiet kwiatów, 

który dostałem właśnie za Złoty Medal Zasługi. Bardzo  dziękuję Państwu, mam nadzieję, że 

Pan Sławomir Pietrzyk, Pan Wiceprzewodniczący wręczał bukiet w imieniu wszystkich 

Państwa i wszystkim Państwu serdecznie dziękuję za ten incydent, za te dobre wspomnienia. 

Jeszcze raz serdeczne podziękowania, uważam i myślę, że jeżeli nie będę Radnym to ta 

współpraca nasza nie skończy się, ona będzie cały czas trwała, liczę właśnie na tą współpracę, 

na pomoc wszystkich Państwa, na pomoc Pana Prezydenta Jacka Majchrowskiego, 

Przewodniczących Klubów, Prezydium, Wiceprezydentów, żebyśmy dalej działali w kwestii 
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np. tym co ja się zajmuję w społecznej pracy, dla mieszkańców miasta Krakowa. Serdecznie 

jeszcze raz dziękuję za miłą współpracę. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy bardzo. Pani Radna Szybist, potem Pani Radna Kwiatkowska. 

 

Radna – p. A. Szybist 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Po pierwsze chciałam wpłacić do świnki bo to jest niesprawiedliwe, że zawsze ja gadałam, a 

Wojtek za mnie płacił. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Coś w tym jest. 

 

Radna – p. A. Szybist 

Chciałam Państwu bardzo serdecznie podziękować za to wszystko czego nauczyłam się 

pracując w naszym samorządzie i w testamencie mam wielką prośbę do Państwa, żebyście 

dalej dbali o schronisko dla bezdomnych zwierząt w Krakowie, dziękuję za to, że zawsze  w 

budżecie zawsze to głosowaliście zgodnie i że dotychczas te inwestycje się udawały, bardzo 

proszę pilnujcie tego bo jak nie będzie mnie i Wojtka to nie wiem co będzie z tym 

schroniskiem, ale mam nadzieję, że niezależnie od barw politycznych będziecie Państwo  o 

nie dbać. Dziękuję jeszcze raz za wszystko, za wszystkie spory, za wszystkie zabawne 

sytuacje i mam nadzieję, że do zobaczenia bo przecież nie znikamy z Krakowa tylko 

niektórzy z nas po prostu nie będą Radnymi, tak, że na pewno się wiele razy spotkamy, a na 

ręce Pana Przewodniczącego dla wszystkich różyczka.  

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

I to biała, dziękuję bardzo, dziękuję Pani Radnej Annie Szybist, bardzo proszę Pani Radna 

Teresa Kwiatkowska, potem Pani Radna Marta Patena. 

 

Radny – p. T. Kwiatkowska 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Mogę teraz powiedzieć koleżanki i koledzy Radne i Radni, chciałam podziękować za te 

cztery lata, ja na tą kadencję nie startowałam, tak wyszło, że nie brałam udziału w kampanii 

wyborczej, ale to pomińmy milczeniem, to już było. W każdym razie chciałam podziękować 

Państwu, bardzo dobrze mi się współpracowało zarówno z jedną jak i z drugą stroną, mogę 

tylko przeprosić jak człowieka emocje poniosły w słusznych sprawa mógł się ktoś po prostu 

czuć obrażony, urażony, ale przepraszam z góry, ale to było dla dobra mieszkańców i 

Krakowa. Wszystkim życzę wszystkiego najlepszego, aczkolwiek myślałam, że pewnym 

osobom nie podziękuję, ale mam taki dzień dobroci dla wszystkich i wszystkim życzę 

wszystkiego dobrego, a te cztery lata tu spędzone to był wielki zaszczyt być Radną 

Stołecznego Miasta Krakowa. Dziękuję Państwu. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy bardzo Pani Teresie. Pani Marta Patena, bardzo proszą. 

 

 

 



CXV SESJA RADY MIASTA KRAKOWA 

7 listopada 2018 roku 
 
 

95 
 

Radna – p. M. Patena 

Szanowni Państwo! 

Ja też żegnam się już z tym krzesłem, z tą salą, chociaż pewnie nie z Państwem bo mam 

nadzieję, że  będzie nas  jeszcze jakaś współpraca łączyła. Jeżeli ktokolwiek czuł się 

kiedykolwiek urażony i jeszcze mi nie wybaczył to dzisiaj przepraszam, to po pierwsze. Po 

drugie dziękuję za wszystkie doświadczenia, które Państwo mi dostarczyliście, które mnie nie 

zabiły to mnie wzmocniły,  a niektóre dodały mi skrzydeł. I oczywiście życzę wszystkim 

wszystkiego dobrego w dalszych latach i dniach życia. Dziękuję wszystkim. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Pani Kasia Pabian bardzo proszę. 

 

Radna – p. K. Pabian 

Szanowni Państwo! 

Ja również chciałam się dołączyć do tych podziękowań, dziękuję  niektórym za cztery, a 

innym za osiem lat, a najbardziej tak chciałam podziękować urzędnikom, dyrektorom dlatego, 

że mam wrażenie, że ta współpraca to była moja przede wszystkim z nimi, dziękuję Panu 

Prezydentowi za obejmowanie patronatem honorowym wszystkich koncertów 

charytatywnych, które przez te osiem lat robiłam, mam nadzieję, że w nowej Radzie znajdzie 

się jakiś szaleniec, któremu będzie się chciało to robić. Dziękuję Kancelarii Prezydenta 

chociaż jej tutaj nie ma i dziękuję Pani Rzecznik, bo tyle dobrych rzeczy, które właśnie razem 

przeprowadziłyśmy, bez niej by się to na pewno nie udało, dziękuję mojemu szanownemu 

klubowi z którym razem przez te 8 lat  z większymi i  mniejszymi zgrzytami też daliśmy radę, 

dziękuję Panu Przewodniczącemu, że tutaj trzymał nad nami pieczę, krnąbrności pieczę. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Słoniowski bardzo proszę. Pan Radny Wantuch, Komarewicz, 

Migdał, Rachwał, Mazur i jeszcze następni. 

 

Radny – p. Ł. Słoniowski 

Taka konwencja, że wypada podziękować, więc też bardzo dziękuję,  chyba jeszcze nikt nie 

składał życzeń tym, którzy wygrali wybory i przeszli na kolejną kadencję, więc, to ja 

szczególnie wszystkim, którzy będą za to miasto odpowiadać przez kolejne 5 lat życzę 

powodzenia, realizacji waszych celów i zamierzeń, rzeczywiście jednym trochę bardziej, 

drugim trochę mniej, ale wszystkim rzeczywiście życzę powodzenia ku naszej wspólnej i 

mieszkańców Krakowa radości. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy Łukaszowi. Bardzo proszę Pan Radny Wantuch, potem Pan Radny Komarewicz. 

 

Radny – p. Ł. Wantuch 

Ja się nie żegnam tylko chciałem poprosić Państwa, tam znajdują się ulotki związane ze 

Świętem 11 listopada, które też otrzymałem dzisiaj od Urzędu, tak, że prosiłbym Radnych 

żeby zabrali nawet wszystkie te ulotki, rozdali mieszkańcom, dzieciom, myślę, że się im to 

może bardzo spodobać, znajdują się tutaj z tyłu za Radną Anną Szybist, proszę skorzystać. 

Dziękuję. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję. Pan Radny Komarewicz. 

 

Radny – p. R. Komarewicz 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ja krótko w imieniu Klubu i swoim Przyjazny Kraków chciałem wszystkim podziękować za 

czteroletnią pracę w Radzie Miasta,  z przykrością tutaj jakby widzimy, że niektóre osoby 

niestety nas opuszczają, natomiast mam nadzieję, że te, które zostaną będą z nami 

współpracowały. Chciałem też powiedzieć o tym, że  naszej pracy spieraliśmy się, 

rozmawialiśmy jak również były pewne nieporozumienia. Takim np. nieporozumieniem było 

moje z kolegą Łukaszem Słoniowskim dotyczącym mojego niefortunnego pytania 

związanego z użytkiem ekologicznym, mam nadzieję, że kolega Łukasz nie ma mi za złe, 

życzę wszystkim powodzenia, tym, którzy zostają i tym, którzy opuszczają Radę. Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Migdał. 

 

Radny – p. A. Migdał 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo Radni! 

Ja również w imieniu własnym bo kolega podziękował klubowo, chciałem wszystkim 

Radnym, którzy już nie będą zasiadali z nami w tych ławach, podziękować za tą czteroletnią 

współpracę. A teraz tradycyjnie chciałbym zaprosić na Sylwestrowy Bieg Radości, 31, 

godzina 12.oo, jest troszkę czasu żeby się przygotować. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Pan Radny Rachwał, Pan Stanisław Rachwał bardzo prosimy. 

 

Radny – p. St. Rachwał 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Ja też bardzo serdecznie chciałem podziękować, jestem takim starszym facetem, który już od 

2002 roku zasiadał w Radzie Miasta, w sumie przez 15 lat, więc dość długo i powiem na 

koniec, że bardzo dobrze, że tak się stało, naprawdę czasami trzeba odpocząć od pewnych 

spraw, jeżeli kogoś uraziłem to bardzo przepraszam za ten okres, życzę oczywiście nowym 

wybranym dużo sukcesów, dobrych pomysłów dla miasta Krakowa i dla mieszkańców. 

chciałem również podziękować bardzo serdecznie wszystkim urzędnikom, z którymi 

współpracowaliśmy, z którymi ja miałem okazję współpracować, bardzo dziękuję Pani 

Dyrektor Wydziału Skarbu Marcie Witkowicz, dziękuję Pani Marii Kolińskiej, oczywiście 

Skarbnikowi, już go nie ma, również Pani Dyrektor Zapał, bo tu były sprawy mieszkaniowe, 

tak, że na ich ręce składam podziękowania wszystkim urzędnikom, którzy współpracowali w 

mojej przestrzeni bycia Radnym przez ten okres 15 lat. Państwu również serdecznie dziękuję, 

jeżeli coś zawaliłem to przepraszam, wszystkiego dobrego. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Pani Maliszewska bardzo proszę, kolega pozwoli. 
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Radna – p. T. Maliszewska 

Szanowny Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Myślę, że będę wyrazicielem wszystkich nas pracujących na rzecz tego miasta przez ostatnie 

4 lata, aż dziw, że tak szybko zleciały, ale my Radni mieliśmy ogromnie ułatwioną pracę 

dzięki tym ludziom, którzy przygotowywali wszystko co nam było potrzebne, byli na każde 

zawołanie, mieli do nas anielską cierpliwość, żaden z nich nigdy nie wybuchł, nie zrobił nam 

przykrej wymówki, że znowu coś chcemy. Panie Przewodniczący nie wiem czy jest taka 

możliwość, ale myślę, że obsłudze Rady Miasta przydałyby się jakieś premie, a od nas pewnie 

tylko brawa. Serdecznie dziękujemy. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Oczywiście Biuro Rady, ale także wszyscy urzędnicy naprawdę tutaj w tej 

kadencji stanęli na wysokości zadania, jesteśmy im wdzięczni i bardzo dziękujemy za to co 

przez tą kadencję robili. Bardzo proszę Pan Radny Mazur, potem Pan Radny Franczyk. 

 

Radny – p. A. Mazur 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Dziękuję wszystkim za to, że dane mi było uczestniczyć w tej Radzie, to jest dla mnie nowe 

doświadczenie, cieszę się, że miałem tą sposobność  zażyć tej atmosfery jaka tutaj panowała, 

pozdrawiam wszystkich z lewej, z prawej, z centrum koleżanki i kolegów Radnych bez 

względu na opcje polityczne, kolegów z Klubu Pana Przewodniczącego bo była świetna 

współpraca i życzyłbym sobie żebyście wspólnie pracowali dla dobra naszego miasta, a w 

szczególności dla dobra Nowej Huty, z której się wywodzę, bo jak Państwo wiecie w tej 

Nowej Hucie jest dużo do zrobienia. Radni z Nowej Huty o tym  wiedzą. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Pan Jan Franczyk bardzo proszę, Pan Radny Franczyk. 

 

Radny – p. J. Franczyk 

Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Tak się zastanawiałem czy w ogóle wychodzić, ale nie chciałem być zaliczony do grona, 

nielicznego grona tych, którzy nie potrafią dziękować, naprawdę chciałem wszystkim z 

całego serca podziękować, wszystkim kolegom, wszystkim Państwu, dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy. Pan Radny Wojtowicz bardzo proszę. 

 

Radny – p. W. Wojtowicz 

Dziękuję Państwu bardzo za współpracę, życzę Państwu powodzenia w przyszłym 

prywatnym i zawodowym życiu. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Kapuściński. 

 

Radny – p. R. Kapuściński 

Kolega Radny Franczyk wywołał mnie tutaj do mikrofonu, ja też chciałem Państwu 

serdecznie podziękować za te 4 lata,  a z niektórymi udało mi się tutaj pracować owocnie  

przez 8 lat. Dziękuję Państwu bardzo. 
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Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych chce, Pan Radny, proszę bardzo Pan 

Radny Andrzej Hawranek. 

 

Radny – p. A. Hawranek 

Szanowny Panie Przewodniczący! Szanowne Panie i Panowie Radni! 

Wszystkim Radnym w imieniu własnym i Klubu Platformy dziękuję za ostatnie cztery lata, a 

niektórym za ostatnie 8 lat, z niektórymi spotkamy się już tak naprawdę za dwa, trzy tygodnie 

ponownie, z tymi, z którymi się nie spotkamy to w imieniu własnym, ale myślę, że i kolegów 

klubowych, nie mówię żegnajcie tylko do widzenia. I koniec końców co złego to nie ja. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękujemy. Pan Radny Pietrus. 

 

Radny – p. W. Pietrus 

Ja chciałem podziękować  w imieniu swoim i Klubu Prawa i Sprawiedliwości wszystkim, 

którzy współpracowali z nami jako Klubem, jako poszczególnymi Radnymi nie patrząc 

politycznie tylko patrząc na to żebyśmy rozstrzygali pozytywnie dla mieszkańców to czego 

od nas oczekują. Wydaje się, że to jest najważniejsze, że pewne rzeczy jednak w większości 

były dla dobra mieszkańców rozstrzygane i tego sobie życzę żeby w przyszłości, przyszła 

Rada będzie podobna, żeby jednak patrzyć przede wszystkim na dobro mieszkańców. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący obrad – p. B. Kośmider 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo czy  ktoś jeszcze? Nie widzę. To jeszcze ja. Po pierwsze 

zapraszam Państwa 11 listopada na Święto Niepodległości i szereg imprez, o których Państwo 

wiecie, bo zostaliście zaproszeni. Po drugie proszę Państwa to była moja ostatnia, po 20 

latach prowadzona przeze mnie Rada Miasta Krakowa, posiedzenie Rady, chciałem 

wszystkim serdecznie podziękować, przeprosić jeżeli miałem jakieś niedociągnięcia, starałem 

się to robić dobrze, mieliśmy trudne chwile, mieliśmy dobre chwile, myślę, że wszystkim nam 

należy się podziękowanie, a w szczególności tym, którzy z nami i dla nas pracowali, także 

Biuru Rady, urzędnikom, serdecznie Państwu wszystkim dziękuję i do zobaczenia prędzej czy 

później na samorządowym szlaku. Pamiętajcie, 11 listopada Święto Niepodległości, od rana 

do wieczora. Zapraszam wszystkich, każdy gdzieś tam swoje miejsce znajdzie. 

 

 Szanowni Państwo  więcej już głosów nie było. Proszę o przygotowanie sprawdzenia 

obecności, 41, a było 43, jest. Szanowni Państwo zamykam obrady CXV zwyczajnej Sesji 

Rady Miasta Krakowa. Dziękuję wszystkim. 

 

  


